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Vážení čtenáři Kurýru, 

děkuji za možnost vás jménem Cesty integrace pozdravit v úvodníku březnového vydání. Obecně prospěšná 

společnost Cesta integrace patří mezi významné poskytovatele sociálních a vzdělávacích služeb na Říčansku 

a ve Středočeském kraji již přes dvacet let a její služby jsou v regionu unikátní.

U Lázeňské louky od roku 2004 provozujeme Klub Cesta pro děti a mládež, na Masarykově náměstí poblíž kos-

tela můžete od roku 2007 navštívit Občanskou poradnu Říčany a ve školách i na dopravním hřišti pro děti probí-

hají od roku 2006 nejrůznější preventivní programy. Několikrát do roka se s námi můžete setkat i na některých 

veřejných akcích, sami organizujeme oblíbený den záchranářů za aktivitní spolupráce složek integrovaného 

záchranného systému, včetně Armády ČR, a města Říčany.

A co všechno naše aktivity Říčaňákům nabízejí? Klub Cesta je nízkoprahové zařízení a bezplatně se věnuje dě-

tem a mladým dospělým, kteří se mohou scházet v prostorách klubovny a sdílet spolu své zájmy, aktivity, trávit 

společně volný čas, poněvadž někteří neupřednostňují různé zájmové kroužky, mají zaneprázdněné rodiče nebo 

to ekonomická situace rodiny neumožňuje. V případě potřeby se děti obracejí na pracovníky se svými starostmi 

a potřebami, např. řeší vztahová témata, školu, doučování, rodinu, návykové látky apod. Od začátku činnosti 

klub navštívilo již 3432 dětí a mladých dospělých. Klub také spolupracuje se školami, a to i za hranicemi Říčan.

Občanská poradna pomáhá zejména rodinám či seniorům s různými tíživými životními událostmi, se kterými 

si nevědí rady, nebo se stanou oběťmi trestných činů a nemají prostředky na placenou službu. Nejvíce se na nás 

klienti obracejí s řešením dluhů, exekucí, sepsáním návrhu na oddlužení k soudům, s péčí o děti, trestnými činy 

i domácím násilím. Za dobu provozu se na poradnu v Říčanech obrátilo již 3808 klientů. Poradnu provozujeme 

také v Benešově, Mnichovicích a Praze-Uhříněvsi.

Každé dítě z Říčan i dalších obcí z okolí, které navštěvuje 4. ročník základní školy, se s námi naučí základy bez-

pečného chování na pozemních komunikacích z pohledu cyklisty i chodce a zároveň si praktickou jízdu na kole 

procvičí na říčanském dopravním hřišti. Za roky výuky jsme měli 21 985 kontaktů s dětmi. Přímo ve školách 

také zajišťujeme preventivní programy na aktuální riziková témata. Od začátku činnosti jsme měli dalších 

45 667 kontaktů s dětmi z mnoha škol.

Aktuálně všechny služby Cesty integrace zajišťuje 18 kvalifikovaných pracovníků, pro činnost máme několik 

odborných pověření, akreditací a certifikací od ministerstev a Středočeského kraje. Abychom mohli naše aktivi-

ty v sociální oblasti nabízet klientům zdarma, zajišťujeme finance především z národních či evropských dotací, 

zpravidla 100 000 Kč na provoz sociálních služeb každoročně přispívá i město Říčany.

Aktuálně si velmi ceníme příslibu a pomoci vedení města Říčany s řešením nového zázemí pro bezplatnou so-

ciální službu Klub Cesta a vzdělávací místnost pro výuku dopravní výchovy pro školy, neboť stávající městská 

budova dosluhuje a také výhledově ustoupí parkovišti. Optimální se jeví stávající lokalita u Lázeňské louky, ale 

uvítáme i vaše případné náměty a tipy, které by neohrozily budoucnost zmíněných služeb.

Slovo úvodem

Petra Nyklová,
ředitelka Cesty integrace

2



 Obsah

Věstník města a MěÚ Říčany, doručovaný 
zdarMa do schránek v Říčanech, Pacově, 
Strašíně, Kuří, Jažlovicích a Voděrádkách 
v nákladu 7300  ks. 
Číslo 3 březen 2024  
www.kuryr-ricany.cz

Vydavatel:  
Mediální a komunikační servis Říčany, o. p. s.
Masarykovo náměstí 83/1, 251 01 Říčany
IČ 24129534. Řídí redakční rada.
zákon č. 46/2000 Sb. MK Čr E 12692.

Příjem příspěvků a inzerce:  
Turistické a informační centrum  
Masarykovo nám. 83/1 (přízemí Staré radnice) 
251 01 Říčany 
telefon: 323 618 169 
e-mail pro příspěvky: texty.kuryr@ricany.cz 
e-mail pro inzerci: inzerce.kuryr@ricany.cz 
Po–Čt 8.00–12.00 a 12.30–17.00
Pá  8.00–12.00 a 12.30–16.00

Grafická úprava, sazba a distribuce:  
Mediální a komunikační servis Říčany, o. p. s. 

Tisk: Tiskárna Triangl, a. s.
Nevyžádané podklady se nevracejí. redakce 
děkuje za pochopení, že některé texty je třeba 
upravit nebo zkrátit. za věcnou správnost 
příspěvků odpovídají jejich autoři a zároveň 
prohlašují, že jsou oprávněni používat převzatý 
textový i obrazový materiál. akademické tituly 
jsou uváděny pouze v komerčních textech.

Uzávěrka pro příští číslo je v úterý  
12. března 2024 pro příspěvky  
a ve čtvrtek 14. března pro inzerci.

Příští únorový Kurýr bude  
distribuován 29.–31. 3. 2024.
Na obálce: Masarykovo náměstí a kostel  
sv. Petra a Pavla.

Foto: Tomáš Lénárd

V Ě S T N Í K  M Ě S T A  A  M Ě S T S K É H O  Ú Ř A D U  Ř Í Č A N Y

Z KUrýrU Vybíráme...
Plánované investiční akce roku 2024
Výběr největších projektů města                                                                
 str. 6

ŘSD představilo veřejně plány
opravy Černokostelecké                                                     
 Str. 8
 

Výměnou veřejného osvětlení
šetříme energii i finance                                                                                     
 str. 9

Report ze stavby školy                                                                                                  

                                                                        str. 10
 

Bezpečnější doprava i ulice
Úsekové měření funguje                                                                                                   
 str. 12

Co chtějí mladí?
Známe výsledky Změň to!                                                                                                              
 str.18

Zápis do mateřských škol
Dny otevřených dveří                     

                                               str. 21
 

Další kameny zmizelých
Připomínka holocaustu
                                         str. 22

Koloběh prodává, zní i vzdělává
Pozvánky na jeho akce                                                                                                           
 str. 36

3

Vítání malých Říčaňáčků
Dne 16. dubna od 9 hodin se uskuteční v obřadní síni 
ve Staré radnici na Masarykově náměstí slavnostní 
vítání nových občánků našeho města. 

Vzhledem k platným pravidlům GDPR je třeba vaši při-
hlášku podat na naší matrice, a to osobně, e-mailem nebo 
poštou. Na slavnostní vítání zveme děti od tří měsíců věku 
s trvalým pobytem v Říčanech i všech dalších částech  
(Jažlovice, Kuří, Pacov, Radošovice, Strašín, Voděrádky). 
Pro podrobnější informace nás můžete kontaktovat na te-
lefonních číslech 323 618 101 a 323 618 110.



Informace z radnice

4

Krátce z jednání rady 25. 1. 2024
rada přijala celkem 12 usnesení

l Rada uzavřela smlouvu se společností Mrakulastav, 
s. r. o., na stavbu chodníku Vojkovská ve Strašíně 
za 1 805 628,77 Kč včetně DPH.

Hlasy pro: 5 nepřítomno: 2

l Rada vybrala ve věci veřejné zakázky VZ 16/2023 Sanace 
a stavební opravy konstrukcí vodojemu Olivovna I. dodava-
tele AVE-servis, spol. s. r. o., s celkovou nabídkovou cenou 
11 788 301,39 Kč včetně DPH.

Hlasy pro: 5 nepřítomno: 2

l Rada uzavřela smlouvu o využití obecního systému odpa-
dového hospodářství a zajištění zpětného odběru elektroza-
řízení se společností Elektrowin, a. s.

Hlasy pro: 5; nepřítomno: 2

l Rada uzavřela smlouvu o spolupráci při realizaci kampa-
ně Do práce na kole 2024 s národním organizátorem kampa-
ně Auto*Mat. Hlasy pro: 5 nepřítomno: 2

Krátce z jednání rady 29. 1. 2024
rada přijala celkem 39 usnesení

l Rada stanovila měsíční úplatu za předškolní vzdělávání 
v říčanských mateřských školách ve výši 1500 Kč, a to od  
1. 9. 2024. Hlasy pro: 6 nepřítomno: 1

l Rada stanovila měsíční úplatu za školní družinu v říčan-
ských základních školách ve výši 500 Kč, a to od 1. 9. 2024, 
v 4. ZŠ Nerudova ve výši 350 Kč od 1. 9. 2024.

Hlasy pro: 6 nepřítomno: 1

l Rada uzavřela nájemní smlouvu na pronájem objektu 
občanské vybavenosti čp. 295 U Rybníka ve volnočasovém 
centru v Pacově s panem Soběslavem Čermákem za cenu ná-
jemného 2000 Kč měsíčně. Hlasy pro: 7 nepřítomno: 0

l Rada schválila pravidla procesu uzavírání nájemních 
smluv na dlouhodobý pronájem sportovišť na období od 1. 9. 
2024 do 30. 6. 2025, a to: harmonogram výběrového řízení, 
podmínky nájmu a kritéria hodnocení.

Hlasy pro: 7 nepřítomno: 0

l Rada poskytla individuální dotaci ve výši 40 000 Kč 
na provoz záchranné stanice pro živočichy ve Vlašimi.

Hlasy pro: 6 zdrželi se: 1 nepřítomno: 0

l Rada schválila poskytnutí individuální dotace ve výši 
49 900 Kč Okrašlovacímu spolku na péči o veřejnou zeleň 
v roce 2024. Hlasy pro: 7 nepřítomno: 0

l Rada poskytla individuální dotaci Českému svazu včelařů, 
základní organizaci Říčany ve výši 20 000 Kč na výsadbu me-
donosného porostu a boj proti nemocem včelstev.

Hlasy pro: 7 nepřítomno: 0

Krátce z jednání rady 8. 2. 2024
rada přijala celkem 15 usnesení

l Rada souhlasila s vysíláním zástupců města Říčany 
na Ukrajinu pro rok 2024 za účelem poskytování humani-
tární pomoci. Hlasy pro: 6 nepřítomno: 1

l Rada uzavřela darovací smlouvu s firmou Zoeller Sys-
tems, kterou město získalo 30 000 Kč na projekt Kameny 
zmizelých 2024. Hlasy pro: 6 nepřítomno: 1

Krátce z jednání rady 15. 2. 2024
rada přijala celkem 25 usnesení

l Rada odsouhlasila nákup multifunkčního traktoru pro 
Osadní výbor Jažlovice za cenu 343 035 Kč od společnosti 
Lespark, s. r. o. Hlasy pro: 6; nepřítomno: 1

l Rada prodloužila funkčního období ředitelce Mateřské 
školy Čtyřlístek Říčany Šárce Skůpové o 6 let.

Hlasy pro: 6 nepřítomno: 1

l Rada prodloužila funkčního období ředitelce Mateřské 
školy U Slunečních hodin Jarmile Šebkové o 6 let.

Hlasy pro: 4 zdrželi se: 2 nepřítomno: 1

l Rada souhlasila s prodloužením funkčního období řediteli 
1. základní školy Masarykovo nám. Říčany Pavlovi Bednářo-
vi o 6 let. Hlasy pro: 6 nepřítomno: 1

l Rada uzavřela smlouvu o rozšíření projektu sdílených 
jízdních kol ve městě Říčany pro rok 2024 se společností 
Nextbike v celkové hodnotě 425 920 Kč s DPH.

Hlasy pro: 6 nepřítomno: 1

Jednání zastupitelstva 7. 2. 2024
Zastupitelstvo přijalo celkem 27 usnesení

l Zastupitelstvo schválilo investiční záměr Rekonstrukce 
ulice Purkyňova v předloženém znění.

Hlasy pro: 19  nepřítomno: 2

l Zastupitelstvo schválilo smluvní závazek pro rok 2025 
ve výši 6 806 487,78 Kč k zajištění plného rozpočtového krytí 
akce Revitalizace komunikace Bezručova.

Hlasy pro: 19  nepřítomno: 2

l Zastupitelstvo schválilo úpravu rozpočtu města na rok 
2024 dle přílohy č. 1 o celkovém objemu: celkem navý-
šení příjmů 94 464 801,88 Kč (provoz dodatečné pře-
vody 7 625 052,64 Kč, provoz nově zařazené výdaje 
10 193 726,75 Kč, investice dodatečné převody do rezerv 
fondů na zasmluvněné výdaje 53 392 160,49 Kč, investice 
nové zařazení výdaje bez rezerv fondů 23 253 862,00 Kč) 
a celkem úprava výdajů 94 464 801,88 Kč.

Hlasy pro: 19  nepřítomno: 2
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l Zastupitelstvo schválilo plán dopravní obslužnosti města 
Říčany pro období 2023–2028 s výhledem na období 2028 
až 2033 vypracovaný Ing. Rudolfem Vávrou, IČ:  72561068, 
se sídlem Spalova 2258, 269 01 Rakovník.

Hlasy pro: 19  nepřítomno: 2

l Zastupitelstvo souhlasilo se zahájením prací na změně 
územního plánu Říčan, která bude regulovat výstavbu výro-
ben elektřiny z obnovitelných zdrojů v nezastavěném území 
Říčan a na pozemcích uvnitř zastavěného území, které jsou 
určeny k plnění funkcí zeleně, veřejných prostranství apod.

Hlasy pro: 19  nepřítomno: 2

PoZVáNKy Pro VeŘeJNoST
u ZaStupitelStvo
Středa 13. 3. od 18 hodin 
Zasedání zastupitelstva města Říčany se uskuteční 
v zasedací síni radnice na Masarykově náměstí 53. 
Podrobný program bude zveřejněn na úřední desce 
a na webu města.

u Setkání v kuří
Středa 18. 3. od 18 hodin 
Setkání starosty a dalších zástupců města s osadním vý-
borem a s občany se uskuteční v obecním domě v Kuří. 

Děkujeme úspěšným 
sportovcům  
za reprezentaci Říčan
Vedení města ocenilo v rámci zasedání Zastupitelstva 
města Říčany úspěšné sportovce z oddílů T. J. Sokol Ří-
čany a Radošovice, Gymnastika Říčany, TS Dance EB, 
Taekwon-Do Kwang Gae Říčany, Klub šachistů Říčany 
1925, a také automobilového závodníka Adama Králíka. 
Starosta David Michalička všem poděkoval za dobrou 
reprezentaci města a předal diplomy i s drobnými dá-
rečky. Vedení města úspěšné sportovce a umělce z říčan-
ských oddílů, klubů, spolků a škol oceňuje pravidelně.

Baví vás administrativní práce?  
pak hledáme právě vás

Baví vás administrativní práce a dává vám smysl tvořit 

a udržovat systém v dokumentech? 

Přidejte se k nám do organizačního a správního oddělení 

a pomáhejte kolegům se správnou archivací dokumentů. 

Co budete dělat: zajišťovat spisovou  

službu a předarchivní péči o písemnosti zahrnující 

utajované skutečnosti nebo chráněné údaje; provádět 

skartační řízení v analogové i elektronické podobě.  

V případě zájmu nám pošlete svůj životopis  

na e-mail: jana.zdarska@ricany.cz
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Jaké investiční akce nás čekají v roce 2024
v minulém roce 2023 se v říčanech uskutečnily inves-
tiční akce za více než 200 milionů kč. povedena byla 
náročná rekonstrukce budovy MŠ Srdíčko, oprava stře-
chy DpS Senior, oprava fasády staré školy v Jažlovicích. 
také byl dokončen pumptrack v industriálním parku 
a fontána na Fialce. postavili jsme nové chodníky v ulici 
květná v kuří, Za větrníkem a říčanská (kde vznikl 
i nový přechod pro chodce a byl instalován semafor 
na křížení s Mozartovou). práce probíhaly v ulicích Bez-
ručova, Domažlická, Březinova, Haškova, alšova (zde 
bylo nutné kompletně předělat kanalizaci), Sokolovská, 
Zahradní, v Doubí, Myslivecká, u lesa, Sovova nebo 
na parkovišti na kavčí skále. po celý rok 2023 se inten-
zivně pracovalo na revitalizaci okolí říčanského potoka 
v olšanech (slavnostní otevření chystáme za hezkého 
počasí). Zahájena byla stavba nové školy na komenské-
ho náměstí. pracovní tempo nepoleví ani v tomto roce. 
kromě nikdy nekončící údržby města chystáme spoustu 
nových projektů. nabízíme vám přehled těch největších.

l ČeRnoKoSteleCKá – KanaliZaCe, VoDo-
VoD a ChoDníKy
Investorem rozsáhlé rekonstrukce je Ředitelství silnic a dál-
nic. Město v rámci této akce zrekonstruuje kanalizaci, opraví 
chodníky a nasvětlí přechody pro chodce. Tato investiční 
akce vyjde na cca 100 milionů Kč.

l loKalita RyBa – KanaliZaCe, VoDoVoD
Vrcholí několikaleté přípravy této náročné investiční akce. 
Nyní probíhá veřejná soutěž na zhotovitele a je podaná žádost 
o dotaci. Tato investiční akce vyjde na cca 30 milionů Kč.

l SteZKa PŘeS MlýnSKý RyBníK
Mlýnský rybník bude letos na léto upuštěn, aby zde mohla 
vzniknout stezka (molo) vedoucí po hladině od zahrady pod 
knihovnou po kraji rybníka až na druhý břeh. Město plánuje 
technická i přírodní opatření pro zabezpečení co nejčistší vody 
nejen v Mlýnském rybníku, ale také na Jurečku a Marvánku.

l UČeBna V BotaniCKéM CentRU U 3. ZŠ
Venkovní učebna v botanickém centru u 3. ZŠ u Říčanského 
lesa rozšíří možnosti odborné výuky. Stavba již byla zaháje-
na. Tato investiční akce vyjde přes 11 milionů Kč.

l BeZRUČoVa UliCe
Opraven bude úsek mezi ulicemi K Podjezdu a K Nádra-
ží (od „knedlíkárny“ dolů). V rámci rekonstrukce dojde 
na opravu splaškové i dešťové kanalizace, vodovodu a veřej-
ného osvětlení. Vybudována budou parkovací místa. Již bylo 
dokončeno výběrové řízení na zhotovitele a začátek stavby 
je plánován na přelom března a dubna. Tato investiční akce 
vyjde na 27 milionů Kč.

l VeRDUnSKá UliCe
V rámci rekonstrukce Verdunské dojde k výstavbě nového 
chodníku a realizace dešťové kanalizace. Nakonec ulice do-
stane nový asfaltový povrch. Již bylo dokončeno výběrové 
řízení na zhotovitele a začátek stavby je plánován na konec 
března. Tato investiční akce vyjde na více než 7 milionů Kč. 
Poslední část ulice u křížení s Olivovou bohužel město opra-
vit nemůže z důvodu nesouhlasu vlastníka pozemku.

l DUKelSKá UliCe
Do svého závěru se blíží rekonstrukce části Dukelské ulice 
od Černokostelecké po ulici Bezručova. V rámci této inves-
tiční akce byly vybudovány nové chodníky, parkovací místa, 
veřejné osvětlení a byla upravena zeleň. Došlo k napojení 
nemovitostí na vodovodní řad (pokud chybí) a také firma 
provedla odvodnění komunikace napojením do dešťové ka-
nalizace. Tato investiční akce vyjde na 6,5 milionu Kč.

l VíCeúČeloVé hŘiŠtě V KUŘí
Sportovní hřiště na míčové hry s umělým povrchem vyroste 
vedle dětského hřiště V Roklích. Tato investiční akce vyjde 
na 1,7 milionu Kč.

l PaRKoViŠtě náDRaží P+R
Žádáme o dotaci z ITI. Soutěžit chceme s projektem pro sta-
vební povolení v režimu design & build. Součástí projektu 
je úprava povrchu parkovací plochy, komunikace, chodníků, 
veřejného osvětlení a také nový navigační systém. Přímo 
u budovy nádraží chystáme i místa K+R, stání pro motorky 
a boxy na kola. 

l ChoDníK VoJKoVSKá Ve StRaŠíně
U frekventované ulice Vojkovská vznikne nový chodník, 
včetně nového přechodu a veřejného osvětlení. Tato inves-
tiční akce vyjde na 1,8 milionů Kč.

l ChoDníK KoloVRatSKá
V plánu je oprava chodníku v Kolovratské v úseku od ulice 
Podhrázská k Říčanské. Tato investiční akce vyjde na 5 mi-
lionů Kč.

l PaRKoViŠtě PoDSKalí
V tomto roce bychom chtěli upravit parkovací plochu v ulici 
Podskalí.  Aktuálně připravujeme soutěž na zhotovitele.

l PaRKoViŠtě PoD hRaDeM
Opravené parkoviště nabídne cca 90 parkovacích míst. 
Projekt počítá i se stáním pro motorky a kola, elektro nabí-
ječkami a s úpravou zeleně. Na upravené parkoviště navá-
že plánovaný nový objekt Cesty integrace. V současní době 
pracujeme na projektové dokumentaci a na získání dotace.  
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Venkovní učebna botanické centrum

Stavba venkovní učebny již byla zahájena

Bezručovu ulici opravíme od „knedlíkárny“ dolů

Projekt parkoviště Podskalí

Verdunskou ulici kvůli nesouhlasu vlastníka nemůžeme opravit v celé délce

Připravujeme projekt parkoviště Pod hradem

Vizualizace chystané rekonstrukce P+R u nádraží

VoDoVoD a KanaliZaCe – připravujeme náročné 
investiční akce na vybudování kanalizace v lokalitě 
U dubu, v ulici Jizerská. Nutná je také sanace vodo-
jemu Olivovna I. za cca 11 milionů Kč. V dlouhodoběj-
ším horizontu nás čeká zavedení kanalizace v Pacově.

UliCe – kromě výše jmenovaných komunikací chce-
me letos stihnout opravy těchto komunikací: V Ža-
ludech, Horní, V Chobotě, Bachmačská, Fibichova, 
Mánesova, Čajkovského, Pivoňková, Pokračovací, 
Osadní, Pomněnková. Připravujeme projekty ulic Pur-
kyňova, Jizerská, a také studie ulic Olivova, rýdlova, 
17. listopadu a Široká.

ChoDníKy – letos chceme opravit chodníky například 
v ulicích Vančurova, Čapkova, domažlická, Žižkova, 
Bachmačská či Fibichova, a také stezku podél trati 
od Smiřických k nádraží.
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v kC labuť se uskutečnilo veřejné projednání rekon-
strukce státní komunikace první třídy Černokostelecká 
za účasti generálního ředitele ředitelství silnic a dálnic 
ČR Radka Mátla, autorů projektu a zástupců města. 

Ředitelství silnic a dálnic již delší dobu stojí před nutností 
provést rozsáhlou rekonstrukci státní silnice první třídy Čer-
nokostelecká. Z důvodu podmáčeného, nestabilního podloží 
dochází k soustavnému poškozování povrchu komunikace. 
Stále vznikají nové praskliny, kaverny, nerovnosti a pouze 
povrchové opravy problém nevyřeší. 
V rámci oprav proběhne kompletní výměna povrchu a pod-
loží vozovky (uzavřena bude vždy celá šíře komunikace). 
Dále dojde k výměně kanalizace a vodovodu v úsecích, kte-
ré jsou v havarijním stavu a prosakují. Dojde též k oddělení 
dešťových a odpadních vod. Současně budou vybudovány 
nové chodníky v místech, kde ještě neproběhla rekonstruk-
ce. Bude vybudován jeden nový a opraveno všech jedenáct 
přechodů pro chodce včetně jejich nového nasvětlení.

l  První etapa rekonstrukce Černokostelecké ulice (úsek 
Strašínská–Smrková) by měla být zahájena v tomto roce 
na začátku léta. Druhá etapa (úsek U Disku–Strašínská) 
je plánovaná na rok 2025. Projekt počítá s uzavřením celé 
šíře komunikace. Rozdělení na části a nechat vždy polovi-
nu vozovky průjezdnou by přineslo prodloužení celé stav-
by a další technické komplikace.

l  Projektanti stanovili maximální délku realizace obou etap 
716 dnů a minimální 600 dnů. Účastníci výběrového řízení 
však mohou nabídnout výrazně kratší čas. ŘSD však dobu 
přepočítalo a předpokládá dobu trvání max. 500 dní za obě 
etapy. Účastníci mohou nabídnout i kratší čas neboť toto 
kritérium bude mít při hodnocení nabídek značnou váhu.

l  Kdy tedy bude stavba zahájena a jak dlouho potrvá rekon-
strukce prvního úseku? Vše závisí na průběhu a na vý-
sledku výběrového řízení na zhotovitele. Respektive – kdy 
bude VŘ úspěšně uzavřeno a jaký časový termín vzejde 
z vítězné nabídky. Podle sdělení generálního ředitele ŘSD 
Radka Mátla je nutné počítat i s možností, že zahájení 
bude odloženo na příští rok. A to v případě, že by hrozilo, 
že Černokostelecká zůstane rozestavěná přes zimu.

l  Objízdná trasa pro tranzit zatím není stanovena. V kaž-
dém případě bude kamionová doprava odkloněna ještě 
před městem Říčany.

Ředitelství silnic a dálnic seznámilo 
veřejnost se zahájením rekonstrukce 
Černokostelecké ulice
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v současné době v ulicích města probíhá první etapa 
výměny starého, energeticky náročného veřejného osvět-
lení. Město říčany má celkem 2743 světelných bodů, 
z toho 2184 sodíkových (70 kW) a 553 leD (18 kW). 
výměnou sodíkových světel za leD město uspoří až 
70 % elektrické energie, což přepočteno na peníze zna-
mená úsporu téměř dva miliony korun ročně.

První etapa zahrnuje výměnu 816 svítidel. Zakázku pro-
vádí firma, která zvítězila ve veřejné soutěži s nabídkou 
7 065 795 Kč s DPH. Městu se navíc podařilo získat dotaci AIS 
Ministerstva průmyslu a obchodu ČR na doporučená LED 
světla 2700 K (teplé bílé světlo) ve výši téměř 7 milionů Kč. 

„Sledujeme vývoj v oblasti veřejného osvětlení, který jde cestou 
snižování svítivosti a nastavení skladby spektra světla tak, 
aby nemělo negativní účinky na lidský organismus,“ vysvětlu-
je radní a předseda Výboru pro hospodaření s energiemi Petr 
Auředník (Klidné město). „Tyto trendy a poznatky přicházejí 
postupně – co bylo před dvěma lety ideální, je dnes jinak a hra-
nice doporučené svítivosti a další parametrů se stále posou-
vají. Proto jsme u druhé etapy zvolili cestu nepřekročit 2 300 
K a požadovat svítidla bez modré složky.“

Město se zabývá i dalšími možnostmi, jak ušetřit elektrickou 
energii.  Úspory by mohla přinést i úprava harmonogramu 
svícení za pomoci autonomního systému, který ovládá ve-
řejné osvětlení (svítíme, jen když je to potřeba). Připravuje 
se realizace fotovoltaické elektrárny na střeše 3. ZŠ u Říčan-
ského lesa. Všechny tyto kroky souvisí s celkovou změnou 
energetického managmentu města.

nové lampy vyrostou u cesty za „zimákem“

Na přání Říčaňáků vyrostou u frekventovaného chod-
níčku za zimním stadionem nové lampy veřejného 
osvětlení. Tato propojka dostala v roce 2022 nový 
mlatový povrch a byl opraven mostek přes Říčanský 
potok (tento projekt zvítězil v participativním rozpočtu 
Překvapte Říčany). Cestu s oblibou využívá velké 
množství chodců, ale především v zimních měsících 
zde není dobrá viditelnost. 

Výměnou světel uspoříme až 70 % energie

etaPa č. 1
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v uplynulém měsíci firma Gardenline dokončila hloube-
ní základů obou budov a s tím spojený intenzivní odvoz 
zeminy. Firma komunikace průběžně čistila. také bylo 
dokončeno hloubkové vrtání základových pilot. pokra-
čují přípravy pro umístění dvou velkých jeřábů. Stavaři 
zahájili práce na splaškové kanalizaci a na betonovém 
podkladu pro založení všech objektů, včetně podzemní-
ho parkoviště. 

Jak pokračuje stavba nové školy?

PlánoVaná UZaVíRKa UliCe SMiŘiCKýCh
V termínu od 18. do 21. března je naplánována uzavírka ulice Smiřických z důvodu opravy havárie kanalizačního 
řadu. Komunikace bude uzavřena, ale je možné, že podle rozsahu prací firma umožní alespoň částečný průjezd. 
V případě úplné uzavírky musí autobusy MHd využít objízdné trasy. O vývoji situace vás budeme informovat 
na webu, FB či v aplikaci Říčany v mobilu.
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oprava plynu v Husově ulici 
V ulici Husova probíhá oprava havarijního stavu plynového 
potrubí. Během oprav dojde i k úplné uzavírce ulice. Prosíme 
o dodržování aktuálního dopravního značení (nebo se řiďte 
pokyny zhotovitele, který se bude snažit vyjít rezidentům 
maximálně vstříc). V závěru stavebních prací bude obnoven 
povrch komunikace Husova a křižovatek s ulicemi E. Beneše 
a M. Horákové. Děkujeme za spolupráci.

Světla v rondelu a myší díře
Odbor správy a údržby města zajistil opravu osvětlení v Ron-
delu a v podchodu ulic Scheinerova a Zborovská pod želez-
niční tratí (tzv. „myší díra“). Oprava světel v Rondelu byla 
velice náročná (vzhledem k výškám, ve kterých se světla na-
cházejí a bez použití plošiny).

Dosluhující autobusové přístřešky
Zahájili jsme výměnu dosluhujících přístřešků autobuso-
vých zastávek – Říčany, průmyslový areál, Černokostelecká. 

Park v ulici bílá
Nový park u mateřské školy Větrník se již začíná zelenat.

Žijeme Říčany
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Úsekové měření rychlosti je nejúčinnějším nástrojem 
pro zajištění bezpečnosti na komunikacích a využívá jej 
stále více měst a obcí. kamery prokazatelně zpomalují 
a zklidňují dopravu a tím se zvyšuje bezpečnost všech 
účastníků silničního provozu – řidičů, cyklistů i chodců. 
navíc dochází ke snížení hlukové a emisní zátěže. v ne-
poslední řadě kamerový systém pomáhá při objasňování 
kriminality.

Úseková měření v Říčanech byla zavedena v místech, kde 
dochází k častému překračování povolené rychlosti, v dů-
sledku čehož vzniká vyšší riziko nehod a ohrožení chodců. 
Jedná se o úseky s přechody pro chodce, ale také nepře-
hledné křižovatky, napojení vedlejších ulic atp. Podněty pro 
zavedení měření vycházejí z monitoringu rizikových úseků 
a také ze žádostí (i petic) rezidentů, kteří v daných lokalitách 
žijí a každý den jsou svědky bezohledného chování řidičů. 
V Říčanech funguje měření na devíti místech, která byla 
schválena Policií ČR. Na žádost osadního výboru Pacov bylo 
nedávno osazeno zařízení pro měření v ulici Mírová a měřit 
se bude i v ulici Voděradská. Městská policie však eviduje 
mnohem více požadavků, a to nejen z Říčan.
Jedno z prvních úsekových měření bylo v roce 2014 zavedeno 
v ulici Smiřických (na „Štuksáku“), kde se odehrálo několik 
nehod. Měření bylo instalováno u frekventovaného přecho-
du pro chodce, který využívá i velké množství dětí. Nejprve 
město instalovalo inforadar, který zaznamenal více než 40% 
přestupkovost. Po zahájení ostrého měření se situace po-
stupně zklidňovala a v současné době městská policie řeší 
v průměru pouze jedno překročení rychlosti denně. „Zave-
dení úsekového měření následuje až po vyčerpání dostupných 
možností, jak řidiče upozornit, aby zpomalili,“ vysvětluje ve-
doucí MP Václav Řezáč. „Mezi tato opatření patří například 
optické psychologické brzdy, zúžení vozovky, zpomalovací 
prahy, dělicí ostrůvky, nahrazení nezpevněné krajnice chodní-
ky a další. Tento postup jsme zvolili i v ulici Smiřických, kde 
vzniklo výstražné vodorovné značení před přechodem (červený 
pás) a nasvícení přechodu.“

aktuální místa měření:
l Říčany, ulice Široká, jeden jízdní pruh směr centrum
l Říčany, ul. Rooseveltova x Nedbalova, jeden jízdní pruh 
směr centrum
l Říčany, ul. Smiřických, jeden jízdní pruh směr centrum
l Říčany, ul. Černokostelecká, jeden jízdní pruh směr 
Praha
l Říčany, ul. Olivova x Na Kozákově, jeden jízdní směr 
centrum
l Říčany, ul. Říčanská x Kolovratská, obousměrně
l Říčany, ul. Říčanská x Mírová, obousměrně

l Říčany, ul. Říčanská x Mozartova, obousměrně
l Říčany, ul. Voděradská, obousměrně

Graf ukazuje, že celkový počet přestupků v Říčanech klesá 
(a tím klesá i počet vozidel, které naším městem projedou vy-
sokou rychlostí). 

měření rychlosti na žádost okolních obcí
Úsekové měření může ze zákona provádět státní či obecní po-
licie. Okolní obce, které chtějí řešit bezpečnost silničního pro-
vozu na svých komunikacích a nemají obecní policii, mohou 
s městem Říčany uzavřít veřejnoprávní smlouvu v souladu s § 
159 a násl. zákona č. 500/2004 Sb., správní řád, a podle § 3a 
zákona č. 553/1991 Sb., zákon České národní rady o obecní 
policii. Požadavky na zřízení měření rychlosti a umístění zaří-
zení vycházejí vždy od jednotlivých obcí a musejí být schvále-
ny místními zastupitelstvy. Návrh také musí schválit příslušný 
dopravní inspektorát. V současné době město Říčany provádí 
výkon měření v devíti obcích. Zájem projevily i další obce, ale 
jejich návrhy neschválila Policie ČR – většinou z důvodu, že 
nebyly vyčerpány veškeré možnosti ke zklidnění dopravy, 
nebo místo nevyhovovalo z technických důvodů.

aktuální místa měření:
l Světice, jeden jízdní pruh směr centrum, jeden jízdní pruh 
směr z centra
l Strančice, jeden jízdní pruh směr Mnichovice, jeden jízdní 
pruh směr centrum
l Tehov, ul. Všestarská × Na Hůře, obousměrně
l Všestary, jeden jízdní pruh směr centrum, jeden jízdní 
pruh směr Světice
l Mnichovice, obousměrně
l Mirošovice, ul. Hlavní × Senohrabská, obousměrně
l Struhařov, ul. Ondřejovská x U Rybníčka, obousměrně
l Louňovice východ, obousměrně
l Louňovice západ, obousměrně
l Kamenice Ládví,  obousměrně
l Kamenice Všedobrovice,  jeden jízdní pruh  
směr Štiřín

měření rychlosti zajišťuje bezpečnost 
Děkujeme, že jezdíte podle předpisů
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Měření ve Voděradské ulici bylo instalováno na základě opakujících se žádostí a petice místních obyvatel. V úseku byl před dvěma lety osazen 
informační radar, ale ten řidiče nepřiměl zpomalit. Bohužel.

Data úsekového měření ukazují, že rychlost začali dodržovat 
řidiči i v okolních obcích.

l  Výši pokut za překročení povolené rychlosti stanovuje dle 
§ 125h zákona č. 361/2000 Sb., o silničním provozu, obec-
ní úřad, tj. správní orgán, nikoliv starosta či jiný představi-
tel samosprávy.

l  Výnosy z pokut uložených v souvislosti s úsekovým mě-
řením rychlosti jsou příjmem města Říčany dle § 7 odst. 
1 písm. d) zákona č. 250/2000 Sb., o rozpočtových pra-
vidlech územních rozpočtů, a § 125e odst. 2 zákona  
č. 361/2000 Sb., o silničním provozu. Ze zákona není 
možné, aby se obce o výnosy jakkoliv „dělily“.

l  V roce 2023 činily výnosy z pokut za překročení rychlos-
ti na území města Říčany 16 milionů Kč a za překročení 
rychlosti v okolních obcích 11 milionů Kč. Pozor – jedná se 
o hrubý výnos. Naše město má s agendou měření nemalé 
provozní výdaje, které loni překročily 16 milionů Kč a letos 

budou ještě vyšší z důvodu nárůstu ceny pronájmu zaříze-
ní. Je tedy vidět, že městu nejde o zisk, ale o bezpečnost.

l  Město Říčany nese veškerou organizační, administrativní 
a technickou zátěž se zajištěním fungování celého proce-
su. Město hradí nájemné za měřicí zařízení (pronajímatel 
vzešel z výběrového řízení), náklady na technickou pod-
poru (zajištění technické podpory vyjde město přibližně 
na 700 000 Kč ročně), software, hardware a servery, li-
cence, náklady na zaměstnance (Městská policie, Odbor 
správních agend a dopravy, Odbor finanční), poštovné 
a další.

l  Město Říčany veškeré výnosy z pokut investuje do doprav-
ní infrastruktury (silnice, chodníky, parkoviště). Jen v mi-
nulém roce byly opraveny vozovky a chodníky za několik 
desítek milionů Kč.

l  Z výnosů z pokut město podporuje složky Integrovaného 
záchranného systému. Hasičský záchranný sbor ČR – 
Stanice Říčany získal například: 500 000 Kč na čtyřkolku 
pro zásah v nepřístupném terénu; 800 000 Kč na speciál-
ní vozidlo pro lezeckou skupinu; 500 000 Kč na pořízení 
vysokotlakého kompresoru na plnění tlakových lahví 
do dýchacích přístrojů hasičů; 500 000 Kč na bateriové 
sady hydraulického vyprošťovacího zařízení. Policii ČR 
město věnovalo: 600 000 Kč na defibrilátory, dalekohled 
s nočním viděním, přístroj na zjištění omamných látek; 
500 000 Kč na zateplení a omítnutí fasády budovy policej-
ní služebny v Říčanech.
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„Chtěla bych městu poděkovat za investice, 
které vedly k bezpečnosti občanů, a hlavně 
dětí v naší obci a na důležité spojce do Ří-
čan. Jednalo se o zavedení úsekového měření 
na komunikaci II/101 – Říčanská v úseku 
od křížení s ulicí Nad Bahnivkou po křižovat-
ku U Křížku, ve stejném úseku pak vybudování 

chodníku a autobusových zastávek, včetně zřízení přechodu mezi 
zastávkami u hřbitova. Chodci tak mají zajištěnu bezpečnou 
cestu k nově vybudovaným autobusovým zastávkám a na hřbitov, 
bohužel však stále nemají zajištěn bezpečný přechod z Pacova, 
z Mírové ulice na tento nově budovaný chodník. Schváleno je 
zde, na křižovatce U Křížku, pouze místo pro přecházení, které 
ale řidiči vůbec nerespektují. Počet projíždějících aut je stále 
vyšší, napojení z obce na Říčanskou je pro auta z Pacova stále 
náročnější. Doufám, že zde nám pomůže krajem chystaná 
přeložka komunikace 101 Říčanská a propojení na obchvat 
Prahy. Nicméně díky úsekovému měření již řada opakovaně 
projíždějících řidičů dodržuje povolenou rychlost a donutí tak  
i ostatní řidiče, aby zde přibrzdili. Vzhledem k nárůstu projíždě-
jících aut i přes naši obec a nedodržování povolené rychlosti po-
žádali jsme město o zavedení úsekového měření i na komunikaci 
Mírová. Toto je již instalováno a mělo by být co nejdříve po prove-
dení kontrolního měření v provozu. “

Věra Krejčová, předseda Osadního výboru Pacov

„Úsekové měření je jediný účinný nástroj na zklidnění dopravy 
při průjezdu obcí. Troufnu si tvrdit, že riziko dopravních 
nehod způsobených rychlou jízdou je velmi vysoké, a i kdyby 
se mělo předejít jedné nehodě, která může mít za následky 
ohrožení lidského života, stojí nám to za to. Jsme ochotni se 

na tom jako obec podílet a nést náklady na provoz tohoto zaří-
zení. Tím odmítáme domněnky, že bychom úsekové měření po-
řizovali za účelem výběru pokut za přestupky spojené s překro-
čením rychlosti. Je všude statisticky dokázáno, že po instalaci 
zařízení klesne počet přestupků na méně než 5 % a z toho již 
poté žádné enormní zisky nejsou, ale to si snad každý dokáže 
jednoduše spočítat. Náklady na provoz zařízení a výkonného 
aparátu na úřadě, který řeší agendu kolem přestupků, roz-
hodně nejsou zanedbatelné. Takže určitě to jak pro obec, tak 
pro ORP Říčany z našeho pohledu není žádný ,super byznys‘. 
Říčany nesou celkové břímě spojené s agendou a zaměstnanci, 
kteří mají na starosti řešení přestupků, s personálem práv-
ního oddělení v případě vymáhání pohledávek, se servisem 
atd. To rozhodně není málo a pro nás menší obce, které jinou 
možnost než takovouto spolupráci nemají, je to velká pomoc.“
 Pavel Kyzlink, starosta obce Světice

„Spolupráce s městem Říčany jako obcí s roz-
šířenou působností byla vlastně jedinou mož-
ností, jak úsekové měření rychlosti v Louňo-
vicích instalovat. Naše obec nemá pravomoci 
a ani dostatek personálu na řešení přestupků 
na úseku dopravy. Jednání s městem Říčany 
na uzavření veřejnoprávní smlouvy na úseko-

vé měření rychlosti nebyla jednoduchá. Nakonec jsme, na roz-
díl od některých obcí, upřednostnili možné zklidnění dopravy 
na úkor případného finančního plnění obce vůči městu Říčany 
za provozování systému úsekového měření rychlosti. Hlavním 
důvodem instalace systému úsekového měření rychlosti na silni-
ci I/2 v Louňovicích byla neutěšená situace, kdy povolená rych-
lost v obci byla běžně překračována o 20–30 km/h. Výjimkou 
nebylo ani překročení o 50 km/h. Také předjíždění v úseku se 
zákazem předjíždění a plnou čarou bylo ,běžným přestupkem‘. 
A to i u kamiónů. Protože je obec Louňovice silnicí I/2 rozdě-
lena na dvě části, je tu velký pohyb osob a vozidel přes tuto ko-
munikaci. Při vyšší rychlosti vozidel pohybujících se po hlavní 
silnici je velké riziko jak při přecházení osob, tak i při vjíždění 
na silnici I/2 z vedlejších komunikací a přilehlých nemovitostí.  
O přejíždění této silnice ani nemluvě. Úsekové měření rychlosti 
je v Louňovicích v ostrém provozu od 1. 6. 2018. Do konce roku 
2023 projelo přes systém skoro 29 milionů vozidel a bylo spáchá-
no přes 57 000 přestupků. Za těch necelých šest let provozu však 
poklesl počet přestupků více než čtyřikrát. Výhodou je i to, že 
ihned po instalaci kamer došlo k výraznému zklidnění dopravy 
a tím i k omezení hluku. Další výhodou instalovaného systému 
také je, že jsou monitorovány oba pruhy v jednom směru tak, aby 
se kamera nedala objet vedlejším pruhem. Pokud je někde vedena 
negativní kampaň proti úsekovému měření rychlosti, tak ale drti-
vá většina ohlasů na instalaci úsekového měření v Louňovicích je 
od obyvatel pozitivní.
 Josef Řehák, starosta obce Louňovice

Jak měření rychlosti vnímají občané Říčan 
i představitelé okolních obcí?

O měření rychlosti vozidel v Říčanech natáčela reportáž 
Česká televize. Na kameru promluvil i Říčaňák pan Králík, 
který žije v ulici Smiřický a s dalšími sousedy inicioval petici 
za zavedení měření. „Situace byla neúnosná,“ vysvětluje pan 
Králík. „Řidiči z kopce jezdili obrovskou rychlostí. Přejít ulici 
nebo vyjet autem ze dvora byl adrenalinový zážitek. Několi-
krát jsme měli nabouraný plot a dětem jsme museli zakázat 
si u něj hrát.“
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Město Říčany ve spolupráci se svozovou společností Marius 
Pedersen, a. s., připravuje mobilní svoz velkoobjemového 
odpadu z domácností, a to v jarním období. Přistavení kon-
tejnerů bude probíhat za asistence Městské policie, která 

dohlédne na to, aby občané odevzdávali přiměřené množství 
odpadů. Pro další druhy odpadů, pro něž není velkoobjemo-
vý kontejner určen, je otevřen sběrný dvůr Na Fabiáně (pří-
stup z Říčanské).

Svoz velkoobjemového odpadu: Jaro 2024

Provozní doba sběrného dvora od 1. 4. 2024 – 31. 10. 2024:
pondělí, středa, pátek: 13.00–18.00 hod.

sobota: 09.00–16.00 hod.; neděle: 14.00–18.00 hod.

Jarní termíny přistavení VoK
27. dubna  4. května
7:00–9:00 Podhrázská (u separ. sběru) 7:00–9:00 Thomayerova (x K Říčanskému lesu)
7:30–9:30 Na Obci (x Voděradská) 7:30–9:30 Boubínská (x Na Kozákově)
8:00–10:00 Olivova (u parkoviště) 8:00–10:00 roklanská (u trati)
8:30–10:30 U Kina (Komenského nám.) 8:30–10:30 Škroupova (u zimního stadionu)
9:00–11:00 U hřiště (V Chobotě x Řípská) 9:00–11:00 Březinova (parkoviště)
9:30–11:30 Marvánek 9:30–11:30 Vrchlického (u separ. sběru)
10:00–12:00 Otavská (x Labská) 10:00–12:00 Haškova
10:30–12:30 Nám. ČSa 10:30–12:30 Kuříčko

11. května  18. května
7:00–9:00 Táborská (x Smiřických) 7:00–9:00 U Olivovny (sídliště)
7:30–9:30 Scheinerova (u separ. sběru) 7:30–9:30 Verdunská (u rest. Oliva)
8:00–10:00 5. Května (kotelna) 8:00–10:00 domažlická (x Chodská) 
8:30–10:30 Na Kavčí skále (u separ. sběru) 8:30–10:30 Bezručova (x dukelská) 
9:00–11:00 K Podjezdu (x Bezručova) 9:00–11:00 Stará náves (U Památné lípy)
9:30–11:30 Sokolská (u hřiště) 9:30–11:30 Jureček
10:00–12:00 zborovská (x Táborská) 10:00–12:00 Nové Březí (Horní u paseky)
  10:30–12:30 Na Vysoké (u přejezdu)
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ZEPE
PŘEKVAPTE ŘÍČANY 2024
8. ROČNÍK PARTICIPATIVNÍHO ROZPOČTOVÁNÍ

O nejlepších projektech, které bude město realizovat, 
rozhodnete vy! Hlasovat budeme v červnu 2024. Podrobné 
informace na www.prekvaptericany.cz.

Máte skvělý nápad, jak něco zlepšit v našem městě? Máme 
připraveno 5 milionů Kč pro vaše nápady, které budou sloužit nám 
všem. Až tři náměty můžete zaslat od 1. února do 10. března 
2024.
VYPLŇTE FORMULÁŘ ON-LINE NA www.prekvaptericany.cz, NEBO POŠLETE E-MAILEM NA 
ridim@ricany.cz, PŘÍPADNĚ PŘINESTE VYPLNĚNÝ FORMULÁŘ DO Informačního centra.

ZÍSKEJTE PRO SVŮJ PROJEKT PODPORU NA VEŘEJNÉM SETKÁNÍ. PŘESVĚDČTE OSTATNÍ 
O JEHO SMYSLU A DISKUTUJTE VEŘEJNĚ NA JEDNOM ZE ČTYŘ SETKÁNÍ – JE TO PODMÍNKA. SETKÁNÍ 
PROBĚHNE VŽDY OD 18.30 HOD.

po 15. 4. KC Labuť / předsálí
st 17. 4. Restaurace Jureček

po 22. 4. Restaurace Na Rychtě
st 24. 4. Oáza / konferenční sál

RICANY leták_do_kurýru_Překvapte_Říčany_171x242_2024.indd   1 19.01.2024   9:24
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naším cílem je více zviditelnit naši práci, a to nejen 
u studentů, ale i u ostatních věkových kategorií. najít 
nás můžete na sociálních sítích jako je tiktok, instagram 
nebo Facebook. Sdílíme tam dění Žákovského zastupi-
telstva a nejen to.

Co se akcí týče, chceme, aby z toho každý něco měl, a tím 
jsme se také řídili. Pro seniory jsme si připravili workshopy 
týkající se mediální gramotnosti. Už po několikáté se také 
uskuteční benefiční koncert. Konat se bude v KC Labuť již 
11. dubna. Pro studenty máme letos novinku, kterou bude 
dlouho očekávaný majáles.
Jedná se o akci organizovanou studenty pro studenty a chtěli 
bychom, aby se stal tradicí našeho města – přesně tak, jak je 
tomu u jiných měst. Těšit se můžete už 10. května na mnoho 
skvělých interpretů a také se můžete přijít podívat na turnaj 
v touch rugby (bezkontaktní formu ragby) žáků říčanských  
a okolních středních škol. Na základě pozitivních ohlasů 
z minulého roku jsme se rozhodli zopakovat i červnový tur-
naj v touch rugby pro žáky 2. stupně.
Plánujeme také další semináře, spolupráci s jinými organi-
zacemi a mnoho dalšího.
Zaručujeme vám, že se máte na co těšit.

Představujeme vám předsedy komisí

Kromě předsednictva jsme si také zvolili předsedy komisí 
a rádi bychom vám je blíže představili.
Předsedkyní mediální komise se stala anna Bláhová. Anič-
ka je letos v Žákovském zastupitelstvu už potřetí a má spous-

tu zkušeností, ve vedení komise tedy rozhodně nezklame. Je 
milá, spolehlivá a sympatická.
Pozice předsedy sportovní komise se ujal Mikuláš Bělohlá-
vek. Miki je velmi nápaditý, má skvělé plány a představy. 
Můžeme toho od něj mnoho očekávat. Sportovní komisi po-
vede rozhodně skvěle.
V naší poslední komisi, tedy kulturní, se předsedou stal Sa-
muel Baroň. Už teď pro vás s ostatními členy plánuje akce, 
na které se můžete těšit. I za tak krátkou dobu nám Sam uká-
zal, že je velmi chytrý a má skvělé vize.

Žákovské zastupitelstvo má i letos mnoho 
plánů a nápadů, na kterých pracuje

Samuel Baroň Anna BláhováMikuláš Bělohlávek

Starosta Matyáš Fořt (uprostřed), místostarostové Linda Nykodýmová  
a David Vašek
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Celkem 509 mladých lidí hlasovalo v pilotním ročníku 
participativního rozpočtu pro mladé ZMĚŇ to!. Žáci 
a studenti od 12 do 25 let rozhodovali mezi 12 projekty. 
a jaké návrhy dostaly nejvíce hlasů?
Z velkých projektů do 600 000 korun zvítězil studentský hu-
dební festival Majáles s celkovým počtem 282 hlasů (61 %), 
mezi malými projekty do 200 000 dostaly od žáků a studentů 
podporu celkem 3 projekty. Nejvíce 159 hlasů (42 %) získal 
námět sdíleného piana na nádraží a o druhé a třetí místo 
se dělí se 128 hlasy (34 %) šlapadla na Mlýnském rybníku 
a veřejná studovna v knihovně. Radnice v příštích týdnech 
zahájí jejich realizaci. Město na projekt vyhradilo 1 milion 
korun s tím, že když dva projekty získaly stejný počet hlasů, 
bude pravděpodobně rozpočet navýšen. 
Každý z hlasujících měl k dispozici 4 plusové hlasy (2 u ma-
lých návrhů a 2 u velkých návrhů). V kategorii velkých pro-
jektů hlasovalo 463 hlasujících, kteří udělili celkem 748 hla-
sů. O malých projektech rozhodovalo 378 lidí, kteří rozdali 
637 hlasů. 
nejvíce hlasovaly děti do 15 let a z říčanského gymnázia
Největší zastoupení v hlasování měly děti ve věku 12 až 15 

let (224 hlasujících). S malou ztrátou jsou mladí ze středních 
škol ve věku 16 až 20 let (210 hlasujících). V nejmenším po-
čtu se pébéčka zúčastnili lidé ve věku 21 až 25 let (40 hlasu-
jících).  
Ohledně dotazu, jaký mají hlasující vztah k Říčanům, nej-
častěji zazněla odpověď, že v našem městě bydlí. S nepatr-
nými rozdíly se objevovaly i odpovědi, že zde mají rodinu, 
příbuzné, přátele, mají město rádi, navštěvují zde volnoča-
sovou aktivitu, nebo zde studují.
Nejvíce zastoupenou školou bylo Gymnázium Říčany, z kte-
ré hlasovalo 97 studentů zajímající se o participativní roz-
počet. Dalších 80 hlasujících studuje na mimoříčanských 
středních školách. A celkem 135 žáků z 3 základních škol 
v Říčanech se chce podílet na veřejném dění. Do hlasování se 
zapojilo i 35 vysokoškoláků. Z Masarykova klasického gym-
názia hlasovalo 31 studentů, 14 žáků chodí na jiné základní 
školy a 3 hlasující jsou ze Střední odborné školy Stravování 
v Říčanech. 
Je třeba dodat, že doplňující otázky o věku hlasujících, vzta-
hu k Říčanům a školách byly dobrovolné. Statistické údaje 
vypovídají pouze o respondentech, kteří tyto dotazy vyplnili.

Co chtějí mladí v Říčanech?  
Známe výsledky ZmĚŇ To!

Výsledky velké projekty (do 600 000 korun):

Výsledky malé projekty (do 200 000 korun)

Všechny výsledky najdete na webu https://prekvaptericany.cz/zmen-to-2023/vysledky.

Pořadí Název projektu Počet hlasů Počet v %

1. Majáles – hudební akce pro mladé v Říčanech 282  61

2. Trail v říčanském lese 191 41

3. zjištění příčiny znečištění rybníků Marvánek a rozpakov 134 29

4. Miniskatepark u gymnázia 85 18

5. zvýšený přechod pro chodce přes ul. 17. listopadu / Mánesova 38 8

6. Historie Říčan na digitální tabuli 18 4

Pořadí Název projektu Počet hlasů Počet v %

1. Sdílené piano na říčanském nádraží 159 42

2.–3. Šlapadla na Mlýnském rybníku 128 34

2.–3. Veřejná studovna – studenti studentům 128 34

4. Říčanská stezka volnočasových aktivit 90 24

5. Online schránky důvěry do zŠ a gymnázií v Říčanech 68 18
6. Přednášky o kritickém myšlení a mediální gramotnosti 64 17 
 pro žáky a studenty v Říčanech
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minirozhovory s navrhovateli vítězných návrhů
matyáš Fořt – majáles
Očekával jste vítězství 
majálesu? Jak jste vedl 
svou kampaň?
Nedalo by se říct, že 
bych výhru očekával, 
ale pevně jsem v to 
doufal. Snažil jsem se 
co nejvíce lidem vy-
světlit, jak je majáles 
skvělý nápad.

Majáles proběhne už letos v květnu. Na co byste nalákal 
všechny studenty a další návštěvníky?
Aktuálně žákovské zastupitelstvo a město společně intenziv-
ně připravují celý majáles, ale další podrobnosti vypustíme 
ven až za pár týdnů. Určitě ale můžu říct, že to bude největší 
studentská akce u nás v Říčanech.

Jak hodnotíte projekt Změň to!?
Změň to! je skvělý nápad a rozhodně doufám, že město bude 
v tomto projektu stále pokračovat. Osobně podporuji parti-
cipaci mládeže a pokládám ji za velice důležitou pro celou 
společnost.

Vlastimil Špok – sdílené piano na nádraží
Doufal jste ve vítězství 
vašeho projektu? Jak 
jste vedl svou kampaň?
Když jsem projekt při-
hlašoval do soutěže, 
připadal mi jako velmi 
dobrý nápad, ale neměl 
jsem nijak vysoká oče-
kávání. Nicméně jsem 
moc rád, že můj projekt 
vyhrál a že mnoho lidí 
mělo na veřejné piano stejný názor jako já. Kampaň jsem vedl 
velmi střídmým způsobem, většinou povídáním o Změň to! 
a o svém projektu co nejvíce lidem, které znám.

Piano plánuje město umístit na nádraží ještě letos. Zahraje-
te si na něj taky?
Samozřejmě, moc rád hraji na své elektrické piano, kte-
ré mám doma, a zahrát si na tento skvělý hudební nástroj 
ve zcela jiném prostředí mě velice láká.

Jak hodnotíte projekt Změň to!?
Projekt Změň to! nemohu hodnotit jinak než pozitivně. Celá 
tato akce vygenerovala mnoho úžasných nápadů, které urči-
tě naše město velmi vylepší. I nápady, které soutěž nevyhrály, 
mohou vedení města poskytnout inspiraci pro budoucí plá-
ny a projekty v Říčanech!

David Vašek – veřejná studovna v knihovně
Váš projekt obdržel 
stejně hlasů jako pro-
jekt šlapadel na Mlýn-
ském rybníku. Doufal 
jste, že se projekt stu-
dovny umístí na před-
ních příčkách? Jak jste 
vedl svou kampaň?
V projekt jsem věřil 
a doufal jsem, že bude 
vybrán. Místo kampa-
ně jsem spíš o projektu Změň to! co nejvíc mluvil.

Studovna už nyní v knihovně existuje. Plánují se pouze „kos-
metické“ úpravy. Co byste tam rád změnil?
Přál bych si, abych nejen já, ale také ostatní studenti navrho-
vali změny a aby studovna sloužila tak, jak má.

Jak hodnotíte projekt Změň to!?
Jsem rád, že Změň to! existuje, protože i mladí by se měli po-
dílet na chodu města, ve kterém žijí a které mají rádi.

mark maryč – šlapadla na mlýnském rybníku
Váš projekt získal 
stejný počet hlasů 
jako námět veřejné 
studovny. Věřil jste, že 
má váš projekt šanci 
vyhrát? Jak jste vedl 
svou kampaň?
Byl to pouze pokus 
v rámci výuky. Neče-
kali jsme, že bychom 
mohli uspět. S přibý-
vajícími úpravami (změna umístění z Jurečku na Mlýnský 
rybník, pozn.) jsme věřili ještě méně. Už to, že se projekt do-
stal do hlasování, byl úspěch. Je to pro nás dobrá zkušenost 
a děkujeme městu, že něco takového zrealizovalo. Abych byl 
upřímný, žádnou moc velkou kampaň jsme neprovozovali. 
Řekli jsme pár příbuzným a spolužákům, ať pro nás hlasují.

Šlapadla by měla sloužit občanům už letos v létě, ale budou 
zatím umístěny na Marvánek, protože se Mlýnský rybník 
bude vypouštět. Zkusíte je s kamarády i tam?
Určitě přijdeme vyzkoušet šlapadla i na Marvánek. Doufá-
me, že se šlapadla budou využívat.

Jak hodnotíte projekt Změň to!?
Je skvělé, že město podporuje i mladé a jejich rozvoj, a jsme 
rádi, že jsme se mohli soutěže zúčastnit.

Adéla Ambrožová, koordinátorka participace
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na Masarykově náměstí proběhl tradiční říčanský ma-
sopust. počasí vyšlo na jedničku a přispělo k příjemné 
atmosféře celé akce. Děkujeme všem účinkujícím, stán-
kařům a zaměstnancům z odboru správy a údržby města 
za skvělou práci. a hlavně děkujeme všem návštěvní-
kům, kteří přišli a užili si společně s námi masopustní 
odpoledne.

Počasí vyšlo na jedničku

Masopustní odpoledne zahájil místní Samba band

Klíč od města propůjčil starosta David Michalička a starosta Žákovského 
zastupitelstva Matyáš Fořt

Počasí vyšlo na jedničku a celý program přitáhl spoustu návštěvníků

Od radnice vyrazil průvod do hradní zahrady

V hradní zahradě přivítal průvod hradní pán a pro děti jsme připravvili koblihy 
od Pekařství Frydrych Tradiční masopustní zvyky převedlo Divadlo Kvelb
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vážení rodiče, 
zápis dětí do všech mateřských škol, které zřizuje 
město říčany, proběhne ve stejný den, tedy ve čtvrtek 
2. května 2024 od 9 do 17 hodin. u mateřských škol 
nemáme žádné spádové oblasti, vybrat školku si tedy 
můžete dle svého uvážení. Z jakých školek můžete 
vybírat?

Mateřská škola Čtyřlístek říčany, příspěvková organizace
Adresa: Domažlická 1656/52, Říčany
Ředitelka: Šárka Skůpová
Telefon:  323 631 551
E-mail:  reditelka@ctyrlistek-ricany.cz
Internetové stránky: www.ctyrlistek-ricany.cz

Mateřská škola kuřátko, příspěvková organizace
Adresa: Rooseveltova 3, Říčany – Kuří
Ředitelka:  Hana Koubková 
Telefon: 606 553 595
E-mail: reditel@mskuratko.ricany.cz
Internetové stránky: www.mskuratko.ricany.cz/

Mateřská škola Srdíčko říčany, příspěvková organizace
Adresa: E. Beneše 204/41, Říčany
Ředitelka: Jiřina Řeháková 
Telefon: 739 666 423
E-mail: reditel@mssrdicko.ricany.cz
Internetové stránky: www.mssrdicko.ricany.cz

Mateřská škola u Slunečních hodin, příspěvková 
organizace 
Adresa: Štefánikova 1616/13, Říčany
Ředitelka: Jarmila Šebková 
Telefon: 323 604 373
E-mail: jarmila.sebkova@ms.ricany.cz
Internetové stránky: www.msuhodin.cz

Mateřská škola větrník říčany, příspěvková organizace
Adresa: Bílá 785/6, Říčany
Ředitelka: Martina Poustková 
Telefon: 771 289 309
E-mail: reditelka@msvetrnik.ricany.cz
Internetové stránky: www.msvetrnik.ricany.cz

Mateřská škola Zahrádka říčany, příspěvková organizace 
Adresa: Labská 2577/6, Říčany
Ředitelka: Klára Dvořáková
Telefon: 727 943 646
E-mail: reditelka@mszahradka.ricany.cz
Internetové stránky: www.zahradkaricany.cz

podrobnosti o zápisu:
l na stránkách vybrané mateřské školy.
l přímo na stránkách pro elektronický zápis.

K samotnému zápisu nemusí dítě chodit osobně, dostaví 
se pouze zákonný zástupce. Prosíme, využijte elektro-
nický systém a ještě před zápisem do něj vložte potřebná 
data. Tím celý proces výrazně urychlíte a usnadníte. 

Elektronický systém bude otevřen od 1. dubna do 1. květ-
na 2024 na adrese https://skolky.ricany.cz. 
Veškeré podrobnosti týkající se zápisu najdete buď 
na webových stránkách vybrané mateřské školy, 
na stránkách města Říčany nebo přímo na stránkách pro 
elektronický zápis.

Doporučujeme navštívit den otevřených dveří.

Pokud potřebujete další informace, neváhejte se obrátit 
na ředitelku příslušné mateřské školy nebo na odbor 
školství – Mgr. Petr Dušek na tel. č.: 323 618 213.

 Hana Špačková, místostarostka

ZáPIS do mateřských škol v roce 2024

V minulém roce byla dokončena náročná rekonstrukce MŠ Srdíčko

MŠ Čtyřlístek 16. dubna 2024 
 17.00–19.00
MŠ kuřátko 17.dubna 2024 
 17.00–18.00
MŠ Srdíčko 13. dubna 2024 
   9.00–11.00
MŠ u Slunečních hodin   9. dubna 2024 
 16.30–18.30
MŠ větrník 10. dubna 2024 
 17.00–19.00
MŠ Zahrádka 10. dubna 2024 
 17.00–19.00
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také v letošním roce město říčany pokračuje v tradici 
ukládání tzv. stolpersteinů neboli kamenů zmizelých. 
projekt realizovaný společně s 1., 2. a 3. základní školou 
říčany, Gymnáziem říčany a ve spolupráci s Muzeem 
říčany bude věnovaný vzdělávání pedagogů a žáků dru-
hého stupně a studentů sekundy a kvarty o odkazu šoa. 
Synonymem k hebrejskému šoa = zlo, nespravedlnost je 
holocaust, výraz pro hromadné vyvraždění asi 6 milionů 
Židů nacisty.

Projekt jsme zahájili v pátek 26. ledna zapálením svíček 
u stolpersteinů na Masarykově náměstí k uctění památky 
našich zmizelých spoluobčanů v rámci Mezinárodního dne 
památky holocaustu.

První aktivitou byl workshop pro pedagogy zapojených 
škol Jak učit o holocaustu a jeho přesahu do současnosti 
pod vedením Mgr. Zuzany Pavlovské, Ph.D., vedoucí Od-

dělení pro vzdělávání a kulturu Židovského muzea v Praze, 
a jejího kolegy Mgr. Jana Šteffla.
Během workshopu pracovníci Židovského muzea předali 
pedagogům informace, jaké moderní interaktivní pomůcky 
a materiály lze využít při výuce o holocaustu, jak pohlížet 
na aktuální projevy rasové nesnášenlivosti, a představili na-
bídku vzdělávacích programů Židovského muzea pro školy.
Paní učitelka Iva Červenková ze 3. ZŠ k workshopu uvedla: 
„Ve čtvrtek 8. 2. 2024 jsme se sešli společně s pedagogy něko-
lika říčanských škol v konferenčním centru Oáza. Seznámili 
jsme se s programy Stereotypy a Reflexe, které nabízí Židov-
ské muzeum pro žáky základních a středních škol. Některé 
části programů jsme si mohli vyzkoušet osobně. Lektorka nás 
prostřednictvím aktivity z programu Reflexe (vytvořeného 
ve spolupráci s Muzeem války v Londýně) vedla s využitím in-
teraktivních pomůcek, fotografií a osobních příběhů k hledání 
odpovědí na otázku: ,Lze jednoznačně definovat viníky a za-
chránce?‘ Získané informace a prožitky aktivit přinesly mno-
ho dalších otázek a podnětů k přemýšlení: co jsou stereotypy?, 
mohou být nebezpečné, nebo k pobavení?, s jakými stereotypy 
se setkávají žáci?,  jak učit o holocaustu bez přeživších?, práce 
se zdroji, genocida.“ Pedagogové ocenili oba přednášející, 
kteří dokázali svým výkladem zaujmout a vtáhnout do děje.

Druhá aktivita projektu je vzdělávání žáků a studentů zapo-
jených říčanských škol podle jejich výběru. Všechny školy si 
zvolily návštěvu Památníku Terezín, který připomíná oběti 
rasové a politické perzekuce v letech nacistické okupace 
a pečuje o místa spojená s utrpením a smrtí desetitisíců obě-
tí. Dalšími vzdělávacími cíli jsou programy Hanin kufřík 
a Badatel z nabídky Židovského muzea v Praze. Studenti 
gymnázia se chystají na prohlídkový okruh židovského mu-
zea a na besedu s jednou z posledních přeživších Michaelou 
Vidlákovou, jejíž rodina přežila v terezínském ghettu válku.

Kameny zmizelých 2024: odkaz šoa – 
vzdělávání žáků a pedagogů Říčany
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milé dárečky pro naše seniory
Setkání seniorů s hudbou jsme si opravdu naplno užili 
s oblíbeným kytaristou pavlem Justichem. v rámci 
hudebního odpoledne vystoupily děti z MŠ Zahrádka 
říčany se svým milým pásmem básniček a písniček. Děti 
nejenom účinkovaly, ale navíc každému seniorovi při-
nesly dáreček –vlastnoručně vyrobené unikátní záložky 
do knih. Moc děkujeme! Za výborné sladké pohoštění 
dále děkujeme pekařství Frydrych, za poskytnuté prosto-
ry děkujeme kC labuť a za zvučení Radimovi kadlčákovi. 
těšíme se na vás na dalším setkání v pondělí 22. 4. 2024.

Hana Stinglová, odbor kultury a školství

Své zážitky a dojmy žáci 1. a 2. ZŠ přenesou do kreseb a ob-
razů v rámci výtvarné dílny na téma holocaust. Čtenářskou 
kavárnu na stejné téma si zorganizují žáci se svými pedago-
gy v 1. a 3. ZŠ. Projekt počítá s tím, že výstupy z posledních 
aktivit budou žáci sdílet se svými spolužáky a rodiči, napří-
klad formou výstavy ve škole.
v úterý 21. května dopoledne proběhne pietní akt k uctě-
ní říčanských obětí holocaustu spojený s uložením kamenů 

zmizelých na Cestě svobody členům rodiny Krausovy – Ar-
noštovi a Žofii – a Anně Poljačenkové. Těšíme se na vystoupe-
ní mladých umělců ze Základní umělecké školy Říčany, které 
už tradičně vzpomínkový akt doprovodí. Po loňském velkém 
ohlasu studentů i pedagogů pietní akt ukončí divadelní mo-
nodrama Alma Rosé, příběh vynikající houslistky Almy Rosé, 
která koncertovala na pódiích největších evropských koncert-
ních sálů. Kvůli židovskému původu byla v roce 1943 interno-
vána v Osvětimi, kde se stala dirigentkou ženského táborové-
ho orchestru. Roli Almy ztvárnila divadelní a televizní herečka 
Sarah Hlaváčová. V představení zazní skladby F. Kreislera, J. 
Strausse, A. Dvořáka, F. Schuberta, J. Brahmse a G. Puccini-
ho v podání Dámského smyčcového kvarteta.

Projekt je financován z rozpočtu města Říčany za podpory 
finančního příspěvku Nadačního fondu obětem holocaustu. 
Uvedení divadelního představení Alma Rosé podpořila firma 
Zoeller, s. r. o. Všem moc děkujeme.

Věra Likešová, vedoucí projektu,  
ve spolupráci s Renatou Skalošovou,  

Muzeum Říčany

Fo
to

: R
ud

ol
f F

la
ch

s



Informace z radnice

24



Informace z radnice

25

i v tomto roce nás čeká nabitý kulturní program. nebudou chybět oblíbené tradiční akce, ale připraveny jsou i novin-
ky – jako je například studentský Majáles nebo koncert říčaňačky anety langerové. Městská Galerie říčany ve Staré 
radnici nabídne zajímavé výstavy a v létě nás čeká další ročník unikátní výstavy soch ve veřejném prostoru vidím 
sochy… tak si vše zarezervujte do svých kulturních kalendářů a budeme se na vás těšit.

Na viděnou na kulturních akcích města

16. 3. KC Labuť  – reprezentační ples města
30. 3.  Masarykovo náměstí – Velikonoční a farmářské trhy 
22. 4. KC Labuť  – Setkání seniorů s hudbou 
11. 4.   KC Labuť – Charitativní koncert Žákovského zastup. 
10. 5. Lázeňská louka – majáles
 1. 6. Marvánek – dětský den
11. 6. Marvánek – Běh se žlutou stužkou
14.–15. 6. Jureček – Pavel Šporcl – Koncert na vlnách hudby
18. 6. Masarykovo náměstí – den záchranářů
22. 6. Masarykovo náměstí – 150 let Sboru dobrovolných hasičů
25. 7.  Jureček – Koncert anety Langerové 
srpen Letní kino
23. 8.–31. 8.  Pohoda džez
13. 9. Masarykovo náměstí – Říčanské slavnosti Junior
14. 9. Masarykovo náměstí – Říčanské slavnosti
23. 9. KC Labuť  – Setkání seniorů s hudbou
9. 11. Masarykovo náměstí – Oslavy sv. Martina 
25. 11. KC Labuť  – Setkání seniorů s hudbou
1. 12. Masarykovo náměstí  – 1. adventní neděle
5. 12. Masarykovo náměstí – Čertův rej
8. 12. Masarykovo náměstí – 2. adventní neděle
15. 12. Masarykovo náměstí  – 3. adventní neděle a jarmark
22. 12. Masarykovo náměstí  – 4. adventní neděle
23. 12. Masarykovo náměstí – České Vánoce
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Koordinátor pro sportoviště a dětská hřiště
Co práce obnáší: koordinace všech činností kolegů, kteří se 
věnují správě sportovišť a veřejných dětských hřišť, celková 
zodpovědnost za tuto oblast
Co k tomu potřebujete: SŠ s maturitou, silnou osobnost, 
která si zvládne uřídit pořádek.

Investiční referent na pozemní  
a dopravní stavby
Co práce obnáší: příprava a koordinace činností na staveb-
ních projektech

Co k tomu potřebujete: SŠ s maturitou, zkušenost s říze-
ním projektů ve stavebnictví

referent registru vozidel – hromadná podání
Co práce obnáší: práce pouze u počítače, provádění změn 
v registru vozidel na základě hromadně podaných žádostí.
Co k tomu potřebujete: SŠ s maturitou, odolnost vůči 
rutině, přesnost a zároveň rychlost práce, ochota splnit 
zkoušku odborné způsobilosti.

referent registru vozidel – přepážka
Co práce obnáší: práce na přepážce registru vozidel.
Co k tomu potřebujete: SŠ s maturitou, vstřícný přístup 
ke klientům, ochota splnit zkoušku odborné způsobilosti.

Údržbář dětských hřišť a sportovišť
Co práce obnáší: údržba a správa veřejných hřišť, sekání 
trávy, údržba hracích prvků.
Co k tomu potřebujete: vyučení a manuální zručnost.

Volné pozice pro město Říčany

Aktuální  
volné pozice 

najdete  
ZDE:

Chcete, aby vaše práce měla smysl? 
Staňte se součástí našeho týmu.
Získáte tím:
l stabilní práci na dobu neurčitou; 
l  5 týdnů dovolené + 5 dnů placeného volna 

navíc (sick days);
l  stravenky v hodnotě 150 Kč/den, kde zaměst-

navatel hradí 130 Kč/den;   
l  příspěvek na penzijní připojištění ve výši  

3 % ze mzdy;
l  výhodné tarify pro mobilní telefony i pro členy 

rodiny;
l  školení pro zvyšování kvalifikace v ceně až 

30 000 Kč;
l příspěvek při životních a pracovních výročích; 
l možnost umístit dítě do městské školky; 
l  možnost rekreace v městských objektech 

v Kořenově (horská chalupa) a lutové (jihočes-
ký statek). V případě zájmu volejte anebo rovnou posílejte 

životopisy na kontakt: Jana žďárská,  
602 162 037, jana.zdarska@ricany.cz.

Další informace o volných pozicích získáte 
na webu města.

nevyhovuje vám stereotypní práce? Dává 
vám smysl pomáhat druhým? tak se přidejte 
k nám a začněte pracovat pro Městskou poli-

cii v říčanech.

Co budete dělat:
• zajišťovat bezpečnost osob a majetku;
•  dohlížet na bezpečnost a plynulost  

provozu na pozemních komunikacích;
• dohlížet na dodržování pravidel občanského soužití;

• spolupracovat na prevenci kriminality ve městě.
Co nabízíme:
• stejné benefity, jako mají zaměstnanci MěÚ Říčany.

  Hledáme strážníky městské policie v Říčanech

Zaujali jsme vás? Chcete vědět více? 
Rádi vám na vše odpovíme  

na kontaktech: 
tel.: 323 618 258 nebo 323 618 150 

vaclav.rezac@ricany.cz.



report starosty

27

report starosty města Celé znění reportů 
najdete na 

 @michalickadavid

ředitelství silnic a dálnic již vypsalo tendr na zhotovitele 
rekonstrukce ulice Černokostelecká. termín otevírání 
obálek je 10. 4. 2024 (může se ale posouvat). náš odbor 
dopravy pilně spolupracuje na plánování objízdných 
tras, aby byla co nejméně ovlivněna plynulost provozu, 
ale také kvalita života říčaňáků u těchto objízdných 
tras. obchodníky, pro které bude uzavírka Černokoste-
lecké velmi náročná, podpoříme kreditem na inzerci 
v kurýru.

perfektní diskuze se studenty státního Gymnázia 
říčany. Mne i místostarostku Hanu Špačkovou pře-

kvapila kvalita a hloubka dotazů studentů. Byli důkladně 
připraveni a ptali se i na nepříjemná témata. Byly to ale 
opravdu zajímavé dvě hodiny.

průběžně koordinujeme záměry pČR a řSD v areá-
lu bývalé věznice. Policie sem přesune Krajské ředitel-

ství policie Středočeského kraje ze Zbraslavi, silničáři zase 
vybudují sídlo údržby Pražského okruhu. Hodně prostoru 
zbude pro zeleň a prostupy územím, dbáme i na zadržení 
vody v krajině. Jedním z klíčových bodů, o kterých jednáme 
se státními investory, je vybudování propojky mezi ulicemi 
Srnčí a Kolovratská. 

Stezka od olivovny na vojkov už je zase schůdná 
a sjízdná. Lesy ČR splnily slib a rozježděnou cestu 

opravily. V trase se už projektuje slibovaná stezka pro pěší 
a cyklisty. Navazující rozbahněný úsek do ulice Bezručova 
(k tzv. Borováku) by měl letos Odbor životního prostředí 
MěÚ Říčany nechat opravit a vybavit mlatovým povrchem.

ulice Dukelská je téměř hotová, včetně parkovacích 
míst, chodníku a zeleně.  Jen čekáme na otevření oba-

loven, aby mohla být položena finální vrstva nového asfaltu.

přeložka ii/101 mezi pacovem a Úvaly má územní 
rozhodnutí. Tato nová silnice, která se vyhne Křeni-

ci, Slušticím, Zlaté a Škvorci, zásadně urychlí cestu z Říčan 
na severovýchod, a hlavně uleví uvedeným obcím. Pro Říčany 
je ale důležité, aby tato kapacitní silnice (a dálniční přivaděč) 
pokračovala dál až k Černokostelecké a Pražskému okruhu. 
To byla naše podmínka již v roce 2017, kdy se trasa projedná-
vala. Druhou část proto připravuje Magistrát HMP a k pro-
jektu jsme se nedávno vyjadřovali v rámci posuzování vlivů 
na životní prostření (řízení EIA). Zaměřili jsme se zejména 
na opatření proti hluku, doprovodnou zeleň a prostupy přes 
silnici a pod silnicí pro pěší. Až tyto spojené silnice vzniknou, 
vytvoří vlastně něco jako „severní obchvat Říčan“.

Úspěšný a klidný březen vám přeje
starosta David Michalička
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Na Ministerstvu školství, mládeže 
a tělovýchovy ČR (MŠMT) se právě 
dokončuje revize Rámcového vzdě-
lávacího programu. Ten před časem 
nahradil zažité „osnovy“, byť tento 
pojem je stále užíván i třeba v me-
zinárodních smlouvách (a to i v té 
Istanbulské).

Nejdůležitějším cílem je podle MŠMT (či spíše mnoha 
aktivistických organizací napojených na MŠMT) „po-
kračovat v proměně výuky směrem ke kompetenčnímu 
a gramotnostnímu pojetí“. Škola tedy již nemá být mís-
tem, kde se nabývají znalosti, ale schopnosti.
Už to by mělo vést k zamyšlení, o co v té proměně vlastně 
jde. Ale navíc jsou zde „detaily“, které by měly opravdu 
zvednout člověka ze židle.
Třeba občanská výchova se má nově orientovat na hlav-
ní pilíře aktivistické agendy. MŠMT říká, že, „při revizi 
obsahu oborů této vzdělávací oblasti, ale i dalších oblastí je 
proto potřeba zdůraznit zaměření na fungování a globální 
problémy současného světa (demokracii a lidská práva, 

spravedlivost, genderovou rovnost, klimatické změny  
a udržitelnost, migraci, postavení národnostních menšin aj.“.
S přihlédnutím k tomu, že europarlament dne 17. ledna 
2024 přijal usnesení, že „je třeba soustředit se na rozvoj 
kapacit pro kritické ,přepracování‘ minulosti na místní, 
národní a evropské úrovni se zapojením organizací ob-
čanské společnosti […] a vyzývá členské státy, aby aktu-
alizovaly stávající učební osnovy a metodiky výuky s cílem 
přesunout pozornost z národních dějin na evropské a ce-
losvětové dějiny“, je situace podle mého názoru na kri-
tickém bodu. Je zřejmé, že tato témata se mají výrazně 
promítnout i do dalších společenských věd.
Při pročítání celého materiálu MŠMT – pokud jej akti-
vistická úderka skutečně prosadí – nezbyde než se spo-
lehnout na všechny ředitele našich říčanských škol, že 
v rámci svých pravomocí nepřipustí rozklad školství ale-
spoň tady v Říčanech. Aktivistická úderka ale ještě ne-
vyhrála. A věřím, že nevyhraje. Udělám pro to v Senátu 
maximum. Spolu s vámi.

Zdeněk Hraba 
zastupitel Změna pro Říčany

Dlouho avizovaná rekonstrukce Čer-
nokostelecké se blíží a do konce úno-
ra by mělo Ředitelství silnic a dálnic 
vypsat soutěž na dodavatele stavby. 
Kromě ceny bude důležitá i doba rea-
lizace, podle které bude vybrán vítěz. 
Předpoklad jsou dvě stavební sezony. 
Práce musejí být zahájeny nejpozději 

1. července, jinak se stavba odloží na jaro příštího roku.
Rekonstrukce Černokostelecké vyřeší problém přede-
vším s odvodněním vozovky, jejím podložím a oddělí 
dešťové a splaškové vody ve větší míře než dosud. Záro-
veň budou zrevidovány veškeré inženýrské sítě a přípoj-
ky pod povrchem. Stavba bude rozdělena bude na dvě 
etapy.
První etapa od Olivovny po křižovatku u „Sokoláku“ 
a nemocnice by měla probíhat letos a náhradní trasa pro 
osobní automobily a zásobení povede kolem Olivovny, 
Olivovou na most přes trať a zpět podjezdem kolem ne-
mocnice. Všichni tušíme, že většina aut se cestou na kři-
žovatkách rozjede do města a průjezdnost bude velmi 
špatná. Proto jsme se na Výboru pro dopravu MěÚ Říča-
ny věnovali této problematice a apelovali jsme na projed-
nání v předstihu s ŘSD i projektantem, aby namodeloval 

trasy a úpravy na nich a třeba i zvážil místní (dočasné) 
dopravní úpravy. Kromě hlavní objízdné trasy, kde vidím 
kritickou hlavně křižovatku 5. května a Rýdlovu a kde se 
domnívám, že by bylo vhodné dočasně odstranit středo-
vý ostrůvek kvůli plynulejšímu vyhýbání vozidel, bude 
nutné urychleně dořešit vodorovné značení před závora-
mi ze směru od Olivovny, aby auta nemohla předjíždět 
stojící kolonu, stejně jako třeba dočasný přechod přes 
Olivovu u Šeříkové ulice. Zároveň bude nutné vyřešit co 
nejlépe parkování v Bezručově i kolmých ulicích se zajiš-
těním zásobení obchodů na Černokostelecké v čele s Pe-
kařstvím Frydrych a Alfa Classic, kam musí zajíždět se 
zásobováním velká vozidla. Bude k tomu bohužel nutno 
zavést i represivní opatření, aby sem opravdu zajížděli 
jen ti, co nemají na vybranou.
Kdyby se před lety neblokovala příprava výstavby Te-
hovské spojky, mohla být dnes atraktivní náhradní tra-
sou a zatížení pro Říčany při rekonstrukci by bylo mini-
mální. Nezbývá než doufat, že tato komunikace vznikne, 
protože do budoucna by našemu městu od dopravy vý-
razně ulevila.

Miloslav Šmolík
zastupitel SPOLU-ODS, předseda výboru pro dopravu

Kdo chce ovlivňovat děti?

rekonstrukce Černokostelecké ovlivní naše životy
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V březnu začíná registrace do soutěže 10 000 kroků. Říčany 
se do ní zapojují poprvé a podporují další akci kromě již tra-
diční květnové výzvy Do práce na kole v rámci udržitelné mo-
bility. Výzva 10 000 kroků je projekt, který vybízí k pohybu 
především starší osoby a osoby s nadváhou. Není cílem ujít 
každý den 10 000 kroků, ale pravidelně chodit. Můžete si na-
stavit svůj vlastní denní limit buď kroků nebo ušlých km. Již 
v loňském roce se této výzvy zúčastnilo přes 60 našich obyva-
tel, přestože město nemělo žádného koordinátora akce.
Můžete soutěžit jako jednotlivec nebo tým. Stačí jen každý 
den po celý duben co nejvíce chodit. Výsledky si budete ma-
ximálně 3 dny zpět zapisovat do mobilní aplikace. Buď ušlé 
kroky do systému nahrajete ze svých chytrých hodinek, nebo 
vám chůzi změří váš mobil, nebo čestně odhadnete počet 
nachozených kroků. Starším lidem může se zápisem do apli-

kace pomoci blízký člověk nebo koordinátor akce. Výsledky 
se poté počítají podle specifického koeficientu, aby nebyly 
zvýhodněni aktivní sportovci a mladí lidé. 
Přidejte se a soutěžte o zajímavé dárky, které si pro nejlepší 
říčanské chodce připravilo město! „Vyzýváme jednotlivce, ale 
i skupiny z domova důchodců, ze sportovních organizací, škol 
či z firem, aby se zaregistrovali a soutěžili o zajímavé ceny. 
Můžete se však zúčastnit i pro váš dobrý pocit, že pro své tělo 
něco dobrého děláte a soutěžit vůbec nemusíte,“ říká jedna 
z koordinátorek akce a radní města Jarmila Voráčková.
Registrace probíhá na webu www.desettisickroku.cz již 
od 1. března 2024. Jestliže se budete chtít poradit či získat 
více informací, můžete se obrátit na jednu z koordinátorek: 
Adélu Ambrožovou (adela.ambrozova@ricany.cz)  nebo 
Jarmilu Voráčkovou (jarmila.vorackova@ricany.cz)  . 

Deset tisíc kroků v Říčanech
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Z knihy událostí
12. ledna, 19.29
Na základě žádosti Policie ČR prověřují 
strážníci špatně zaparkované vozidlo v lo-
kalitě říčanské vlakové zastávky. V ulici 
Nádražní je nalezeno uprostřed ulice od-
stavené vozidlo značky Škoda. Šetřením 
a záznamem z městského kamerového 
dohlížecího systému je zjištěno, že vozidlo 
parkovalo původně na jiném místě, ale vli-
vem špatného zabezpečení vozidla proti 
pohybu – vyřazený rychlostní stupeň a ne-
dostatečně zatažená parkovací brzda – se 
vozidlo samovolně rozjelo a vytvořilo pře-
kážku na pozemní komunikaci. V eviden-
cích policie se podařilo dohledat fungující 
telefonický kontakt na majitele vozidla. 
Ten se zanedlouho dostavil na místo a vo-
zidlo si přeparkoval a již řádně zabezpečil 
proti samovolnému pohybu.

15. ledna, 22.23
Policii ČR je oznámen řidič bílého vozi-
dla BMW, který jede do Říčan od obce 
Světice. Jeho jízda je nejistá a značně 
kličkuje. Informaci prověřují i strážní-
ci, kteří si vozidla všímají na Masary-
kově náměstí. Řidič vozidla je strážníky 
zastaven a kontrolován. Již při prvotní 
komunikaci je zřejmé, že řidič je pod 
vlivem alkoholu. Provedená orientač-
ní dechová zkouška toto jen potvrzuje 
s výsledkem 2,07 ‰. Řidič se dopus-
til trestného činu, proto je omezen 
na osobní svobodě a na místě předán 
policistům k provedení dalších úkonů 
a opatření. Po provedených úkonech 
policisty je řidiči zakázána další jíz-
da. Toto však nerespektuje a ze svého 
jednání si evidentně nic nedělá. Když 
opustil policejní služebnu, jde k vozi-
dlu, nasedá a odjíždí. Daleko nedojel. 
Opětovně byl zastaven a na odstavené 
vozidlo mu byl přiložen technický pro-
středek k zabránění odjezdu vozidla.

24. ledna, 21.43
Neosvětlené a pomalou jízdou pohybující 
se vozidlo v ulici 17. listopadu zaujalo au-

tohlídku strážníků. Řidič vozidla nedává 
při jízdě vozidlem ani znamení o změně 
směru jízdy, proto je zastaven a strážní-
ky kontrolován. Na výzvu k předložení 
dokladů potřebných pro řízení motoro-
vého vozidla řidič strážníkům sděluje, 
že žádné doklady u sebe nemá. Strážníci 
v řidiči poznávají osobu, kterou již v mi-
nulosti kontrolovali, ale jako spolujezdce 
v jiném vozidle, kde prohlásil, že řídit 
nemůže, jelikož nevlastní žádné řidičské 
oprávnění. Řidič se podrobuje orientační 
dechové zkoušce na přítomnost alkoho-
lu. Ta je negativní. Dalším prověřováním 
je zjištěno, že vozidlo není technicky způ-
sobilé pro provoz na pozemních komuni-
kacích a řidič je nemá oprávnění k řízení 
motorového vozidla, jelikož má soudem 
uložen platný zákaz řízení všech moto-
rových vozidel. Z důvodu spáchání trest-
ného činu jej strážníci omezují na osobní 
svobodě a předávají Policii ČR.

25. ledna, 20.31 
Strážníci přijímají poznatek od ko-
legů policistů o řidiči vozidla značky 
Ford, který má soudem uložen platný 
zákaz řízení všech motorových vozidel 
a na vozidle, ve kterém jezdí, má umís-
těnou odlišnou registrační značku, než 
která je vozidlu přidělena. Vozidlem by 
se měl pohybovat v rámci území měs-
ta. Vozidlo je nalezeno zaparkované 
na parkovišti před obchodním řetěz-
cem v ulici Pod Lihovarem. Do vozidla 
zanedlouho nasedá řidič a z místa od-
jíždí. Strážníci řidiče zastavují a kon-
trolují. Řidič ihned přiznává, že řidič-
ský průkaz nemá, a je si vědom, že má 
platný zákaz řízení všech motorových 
vozidel. Strážníky je předán z důvodu 
spáchání trestného činu Policii ČR.

27. ledna, 13.33
Při hlídkové činnosti v ulici Říčanská 
si autohlídka strážníků všímá řidiče 
vozidla značky Peugeot, který opako-
vaně nerespektuje dopravní značení. 
Když se strážníci řidiče pokoušejí 

zastavit, ten šlape na plynový pedál 
a pokouší se strážníkům ujet. Toto 
se mu nedaří a nakonec zastavuje. 
Následnou kontrolou je zjištěno, že 
se jedná o cizince, který nevlastní 
oprávnění k řízení motorového vozi-
dla. Požití alkoholických nápojů před 
jízdou nebo během jízdy cizinec vy-
loučil. Provedená orientační dechová 
zkouška na přítomnost alkoholu ale 
ukazuje hodnotu 1,66 ‰. Jelikož je 
řidič důvodně podezřelý ze spáchání 
trestného činu, je omezen na osobní 
svobodě a předán přivolané hlídce 
Policie ČR.

31. ledna, 07.30 
Strážníci, kteří dohlížejí na přechod 
pro chodce v ranních hodinách před 
základní školou v ulici Školní, kam je 
v ranních hodinách vozidlům vjezd 
zakázán, zastavují řidičku, která daný 
zákaz porušila. Při kontrole dokladů 
potřebných k řízení vozidla vychází 
najevo, že řidička nikdy nenavštěvova-
la autoškolu, a tudíž nikdy nevlastnila 
řidičské oprávnění. Je jí zakázána další 
jízda a celá událost je předána Policii 
ČR k dořešení.

9. února, 15.29
V době osobního volna si strážník v ulici 
Černokostelecká u obchodního řetězce 
všímá osoby muže, po kterém je vyhlá-
šeno pátrání. Muž se měl již dávno na-
cházet ve výkonu trestu odnětí svobody. 
Strážník nejprve telefonicky informuje 
Policii ČR a následně, jelikož to situa-
ce vyžádala, osobu zadržuje. Shodou 
okolností se v místě nacházejí i další 
dva kolegové, policisté v civilu, kteří se 
zadržením pomáhají. Muž je zanedlou-
ho předán uniformované hlídce policie 
a rovnou převezen do věznice, kde se 
měl již dávno nacházet.
 

Jindřich Joch
zástupce vedoucího  

Městské policie Říčany

Městská policie Říčany
Komenského nám. 1619/3, 251 01 Říčany 

e-mail: mestska.policie@ricany.cz

Tel. 323 618 150  
Mob. 725 022 765

městská policie radí 
a informuje



Vážení přátelé,
jedna pranostika říká „březen – 
za kamna vlezem“ a já doufám, že se 
již brzy oteplí natolik, že budeme moct 
opět začít s úklidem a přípravou našich 
zahrad na nadcházející sezónu. Zima 
byla prozatím mírná, a proto jsme 
mohli některé aktivity s dětmi provozo-
vat venku, nicméně prozatím stále tré-
nují v tělocvičně a využívají pro trénin-
ky naši klubovnu a garáž. Ani nevíte, 
jak moc se všichni těšíme na trénování 
venku a pěkně s vodou. Máme za se-
bou první soutěž v Kuří, kde jsme byly  
4. února. Bylo to okrskové uzlování, 
a jak již název napovídá, soutěžilo se 
s uzly. Ostatní sbory trénovaly taktéž 
pilně a bylo to znát. Konkurence byla 
veliká, a tak jsme museli máknout. 
Mladší si nakonec dali uzlování ne-
soutěžně, protože na poslední chvíli 
se nemohl dostavit jeden člen a nepo-
dařilo se sestavit tým. Každopádně si 
ale slušně zatrénovali. Starší se umís-
tili na třetím místě a dorost na místě 
prvním Za nejrychlejší uzlovačku byla 
vyhlášena naše Adéla Nováková. Všem 
moc gratuluji a držím palce do dalších 
soutěží, které nás čekají.
Jednotka měla jen několik výjezdů:  
14. ledna požár sauny, 22. ledna požár 
sazí v komíně, 26. ledna požár osob-
ního vozu v Modleticích a poslední 
výjezd byl 7. února k požáru způsobe-
ného pravděpodobně izolací v domě. 
Nakonec to odneslo jen pár truhlíků. 
Výjezdů nebylo tolik, ale o to víc jsme 
měli prostor na průběžnou přípravu.
Máme mezi s sebou člena, který má 
za sebou nespočet výjezdů a který le-
tos oslavil své 80. narozeniny. Psal se 
rok 1950 a Pavlovi Urbanovi bylo šest 
roků a soutěžil za sbor v kategorii žáků. 
V roce 1959 už byl vedoucí mládeže. 
V šedesátých letech si upevňoval svo-
je znalosti a obdržel odznaky Vzorný 
požárník III.–I. stupně. Od roku 1968 
působil ve funkci velitele sboru. Jako 
člen výboru ovlivňoval činnost celého 
sboru. V roce 1974 (100 let sboru) ob-

držel vysoké svazové uznání a o deset 
let později čestný odznak Za záslu-
hy. I profesně žil „hasiččinou“ v HZS 
Středočeského kraje (dříve pracoval 
na Okresní inspekci požární ochrany 
Praha-východ, tam mu ovšem byla 
činnost „ukončena“ za jeho skutky 
v roce 1968). Byl velitelem požární 
stanice Říčany, následně příslušníkem 
pro zjišťování příčin vzniku požárů. 
A nakonec byl po všech těchto zkuše-
nostech a k přihlédnutí k jeho erudici 
jmenován soudním znalcem v oboru 
PO. Pavle, děkujeme za vše, co jsi pro 
„hasičinu“ dokázal a jaké překážky jsi 
musel překonat. Přejeme ti další krás-
né roky plné zdraví.
Ještě se vrátím na začátek února, kdy 
jsme v KC Labuť pořádali tradiční 
hasičský ples. Letos to bylo opět pove-
dené a hlavně díky našim sponzorům 
jsme pro vás mohli připravit bohaté 
tomboly. Tímto jim velice děkuji za je-
jich podporu. Účast byla velmi hojná, 
protože až na čtyři místa bylo zcela 
vyprodáno. Kapela hrála úžasně až 
do ranních hodin a mezi tím bylo mož-
né vidět vystoupení taneční skupiny 
Dance EB. Samozřejmě chci poděko-
vat i všem členům sboru, kteří se aktiv-
ně zapojili do realizace plesu. Letos nás 

čeká další zajímavá událost – náš sbor 
v červnu oslaví 150 let od vzniku. Moc 
se na vás těšíme 22. 6. 2024 na Ma-
sarykově náměstí. Čeká vás bohatý 
program a na své si přijdou všechny 
věkové skupiny. Celé slavnosti zakončí 
kapela… A to se teprve dozvíte!
Přeji krásný zbytek zimy a pevné 
zdraví.

David Pojezný,  
jednatel SDH Říčany

Co nového u hasičů
www.sdhricany.cz

Bezpečnost a infrastruktura
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Želvušky

Tardigrada

vlastnosti superhrdinů jsou ne-
dílnou součástí postav žánru sci-fi 
a fantasy. a želvušek. na rozdíl 
od smyšlených borců žijí želvušky 
v našem světě, včetně říčan. Jsou 
sice maličké, ne moc chytré, zato 
vcelku roztomilé, a hlavně odolné. 
Dovedou přežít extrémní teploty, 
pobyt ve vakuu i silnou radiaci.

Želvušky jsou pozoruhodnou skupinou 
mnohobuněčných bezobratlých živoči-
chů. Sledovat se dají jen pod velkým 
zvětšením, protože dorůstají velikosti 
do 0,5 až 1 mm.
Jejich objevitelé jim v roce 1773 dali 
latinské jméno podle slov tardus (po-
malý) a gradus (krok). Když současní 
vědci měřili rychlost, jakou se želvušky 
pohybují, došli u jednoho z druhů k prů-
měrné rychlosti pohybu 23,3 mm/hod. 
Vzhledem k tomu, jak vypadají, je vý-
stižné nejen české jméno želvušky, ale 
i anglický název water bears (vodní 
medvídci).
Žijí skoro ve všech typech prostředí 
– ve sladké vodě, v mořích i na souši. 
Naše druhy se typicky vyskytují v ten-
ké vodní vrstvičce na povrchu mechů 
a lišejníků. Na světě se stále nacházejí 
nová místa výskytu a s nimi nové druhy 
želvušek. Dnes známe kolem jednoho 
tisíce druhů, ale předpoklad je až deset 
tisíc žijících druhů.
Želvušky běžné u nás mají na válcovi-
tém těle čtyři páry laločnatých končetin 
zakončené drápky. Živí se pojídáním 
mechu, řas, vysáváním rostlinných 
buněk i drobnými organickými zbytky. 
Některé druhy jsou dravé, konzumují 
hlístice, vířníky a bakterie.
Protože nepříznivým podmínkám – 
hlavně suchu – neutečou, vyvinul se 
u nich unikátní způsob přežití. Želvuš-
ky vyschnou do stavu označovaného 
jako anhydrobióza, kdy se jim komplet-

ně zastaví metabolismus. Tak mohou 
přečkat řadu měsíců nebo i let. Po při-
dání vody se vrátí k aktivnímu životu.
Právě v tomto vysušeném stavu snášejí 
některé druhy želvušek extrémní chlad 
blízký absolutní nule (−273,15 °C), 
vysokou teplotu přes 100 °C, extrémní 
pH, toxické látky nebo obrovský tlak 
odpovídající tlaku na dně Mariánského 
příkopu, nejhlubšího známého pod-
mořského příkopu.
V jednom z experimentů byly během 
vesmírné mise želvušky vystaveny pod-
mínkám volného vesmíru – přímé radi-
aci, vysokým teplotám i vakuu. Po ná-
vratu na Zemi se vrátily k běžnému 
životu včetně rozmnožování.

Nedávné výzkumy odhalily, že super-
schopnosti některých želvušek souvi-
sejí se speciálním proteinem, který se 
u nich vyvinul a chrání jejich DNA před 
poškozením. Jiné druhy želvušek mají 
fluorescenční pigment, který přemění 
ultrafialové záření na neškodné modré 
světlo. Díky tomu přežijí i pod sterili-
zační UV lampou.
Přijďte se podívat do Muzea Říčany 
na výstavu okna do přírody. 
K vyzkoušení jsou tu různé metody, jak 
objevovat i další živočichy běžně skryté 
našim zrakům.

Jakub Halaš

PŘíRoDa 
Říčanska

MINIMÁLNÍ OKRAJ
INVERZNÍ 

PRUH

MINIMÁLNÍ OKRAJ
POZITIV
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Český svaz včelařů, z. s.
Základní organizace Říčany
založeno 13. 9. 1908 

Setkání včelařů
Tak jako každý rok i letos v únoru se vče-
laři ZO Říčany sešli na výroční schůzi. 
Ta se konala v oblíbené a všem vyhovu-
jící restauraci U Milotů ve Strančicích, 
v blízkosti vlakového nádraží. Právě 
její položení a dostupnost všem je dů-
vod její obliby, nehledě na kapacitu sa-
lonku a možnost konzumace dobrého 
moku z výčepu. Jelikož je v současné 
době v organizaci sdružených 127 vče-
lařů z Říčan a širokého okolí a věkový 
průměr je stále vyšší, je toto místo pro 
setkávání opravdu ideální.
Sběr měli (vzorky spadu ze zimního ži-
vota včel monitorující nákazu varroá-
zou = drobky na dně úlu) byl důvodem 
hojné účasti, která byla odměněna 
párkem zdarma a odznakem říčanské 
organizace na klopu.
Minulý rok uplynulo od založení na-
šeho říčanského včelařského spolku 
už úctyhodných 115 let. Historie byla 
zúčastněným připomenuta formou 
prezentace z dostupných fotografií 
promítaných ve smyčce během schů-
ze na plátno. Za dlouhou dobu trvá-
ní spolku jím prošlo mnoho včelařů 
s mnoha včelstvy, různými přístupy 
ke včelaření, s úspěchy i neúspěchy. 
Doba i krajina se za tu dobu změnila 
a stále mění. Co platilo dřív, je dnes 
jinak. Proto po povinném hlášení čle-
nů výboru o stavu hospodaření a ak-
tivit organizace v minulém roce padla 
v diskusi otázka problému převčelení 
v našem okolí. Co to znamená? Počet 
umístěných včelstev na km2 v poměru 
k nutné dostupnosti pastvy pro včely, 
a potažmo pro další opylovače volně 
žijící v přírodě.
V současné době může začít včelařit 
každý. Bohužel i bez předchozího pro-
školení. Legislativa to nijak neomezuje. 
Je ale na zodpovědnosti každého jedin-
ce, aby uvážil, kam si včelstva umísťuje 
i jejich počet. Kvůli vidině množství 
medu a jeho zpeněžení se příroda kolem 

nás dostává často do problémů, které 
se projevují šířením nemocí hladem 
zesláblých včel a mizením dalších opy-
lovačů z důvodu nedostatku přirozené 
potravy, hlavně během léta.
Děláme osvětu o opylovačích už 
ve školách i školkách, o jejich důleži-
tosti, nepostradatelnosti a nedostatku, 
ale podstatnější je krajinotvorba, vy-
tvoření či udržení podmínek vhodných 
a příznivých pro tento hmyz. Podílet se 
může každý, i nevčelař, a to správným, 
zodpovědným a vyváženým přístupem 
k vytváření a udržování krajiny s ohle-
dem na všechny živočichy, nejen včely 

medonosné. Tato a řada dalších otázek 
týkajících se včel a včelaření rezonova-
la téměř dvě a půl hodiny v prostorách 
salonku restaurace.
Po této diskusi už byla měl odevzdá-
na ke svozu do laboratoře, o který se 
postarají členové výboru ZO Říčany, 
párek sněden, lahodný mok dopit 
a účastníci se, snad uspokojeni, roze-
šli. Věříme, že se setkáme v tak hojném 
počtu dřív než za rok na „výročce“, ale 
i při dalších různých včelaři pořáda-
ných akcích během roku.

Vaši říčanští včelaři
(www.vcelyricany.cz)
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Projíždíte-li občas ulicí Olivova, možná jste si všimli 
vývěsního štítu YAGE odkazujícího na showroom Pet-
ry Drvoštěpové, která zde již více než pět let tvoří kos-
metické zázraky pod hlavičkou Yage Organics. V její 
kosmetice se snoubí ajurvédská moudrost, aromate-
rapie a korejské rituály krásy. Kombinuje patentované 
aktivní látky, vzácné botanické extrakty a krystaly spolu 
s inovativními biotechnologiemi a vytváří tak jedinečné 
produkty s maximálním účinkem. Díky svému unikát-
nímu složení značka Yage Organics opakovaně vyhrála 
několik zlatých medailí a v roce 2023 se umístila jako 
druhá nejlepší evropská biokosmetika v soutěži Beauty 
Shortlist Awards.

petro, co vás přimělo k výrobě vlastní kosmetické 
řady?
Primárně za to může můj syn. Odmala se potýkal s váž-
ným ekzémem a já záhy zjistila, že běžně vyráběná 
kosmetika je pro něj toxická. Proto jsem začala hledat 
alternativy. Stravou počínaje, až po výrobu vlastní kos-
metiky. Začala jsem prohlubovat své znalosti účinků 
bylin a na jejich základě pomalu vyrábět první zcela 
přírodní bylinné balzámy. Věřila jsem, že je možné se 

obejít bez konvenčních postupů a plně využít čistou sílu 
přírody.

a v čem je tedy Yage jiné?
Naše produkty jsou vysoce koncentrované a funkční, bez 
levných výplní a vody. K výrobě využíváme i vzácné kame-
ny, krystaly či kovy, nejrůznější aktivní látky a fermento-
vané suroviny, a kombinujeme tak přírodní extrakty s bi-
otechnickými a průkopnickými postupy v té nejúčinnější 
podobě. Propojujeme krásu s wellness pro psychickou 
pohodu.

Co je váš best-seller? prostě „must have“ každé ženy?
Rozhodně hydratační a antioxidační esence Aqua Splash 
s niacidamidem, malachitem a vitamínem C. Jde o revo-
luční přístup k lokálnímu doplňování kyseliny hyalurono-
vé, který spočívá v kombinování celého spektra molekulár-
ních hmotností s hlubokou prostupností do pleti. A jako 
druhá kolagenová mlha Secret Veil. Tu mám všude, v autě, 
v kabelce, doma na poličce; dodá pleti okamžitou vláhu 
a zároveň podpoří i tvorbu kolagenu.
Přijďte nás objevit, těšíme se na vás! 

Petra Drvoštěpová

Světově oceněná biokosmetika z Říčan – Yage Organics
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Cesta k dokonalému zraku
Vaše cesta k lepšímu zraku začíná v POP OPTIK. V oční 
optice, kterou naleznete přímo v srdci Říčan, se o vaše oči 
postaráme s péčí a profesionalitou. Pravidelné vyšetření zra-
ku je pro udržení zdraví vašich očí klíčové a my vám s tím 
rádi pomůžeme! Naše optometristky, se kterými se můžete 
setkat v naší pobočce, jsou zkušené a kvalifikované. Spolu 
s nejmodernějšími přístroji a technologiemi vám zajistí-
me precizní a důkladné vyšetření zraku, které vám umožní 
udržet si oči v perfektní kondici. Základní měření zraku pro 
zhodnocení dioptrické korekce, při kterém hned zjistíme, 
jaké dioptrie a brýle potřebujete pro jasné a bezproblémové 
vidění, zabere průměrně 15 minut. nově jsme proto rozšířili 
možnosti měření zraku a aplikaci kontaktních čoček, kte-
ré jsou teď k dispozici každý den! Ať už tedy potřebujete 
vyšetření, aplikaci nebo konzultaci, stačí se v POP OPTIK 
kdykoliv zastavit nebo si domluvit termín telefonicky, pří-
padně si můžete udělat online rezervaci na našich webových 
stránkách www.popoptik.cz. Vaše zdraví, perfektní vidění 
a pohodlí vašich očí jsou pro nás prioritou.

nebezpečné uv záření a ochrana zraku před sluncem
Nejen odborníci na zrak, ale i my sami jsme zodpovědní 
za péči o svoje oči a také o zrak svých dětí. V POP OPTIK 
najdete široký sortiment kvalitních slunečních brýlí s certifi-
kovanou UV ochranou, která je důležitá nejen pro dospělé, 
ale především i pro děti.
Pro uživatele kontaktních čoček máme také řešení! V naší 
nabídce máme kontaktní čočky, které obsahují filtr proti UV 
záření. Přesto tyto kontaktní čočky doporučujeme používat 
spolu se slunečními brýlemi, které zajistí kompletní ochra-
nu celého okolí očí, především pokud trávíte čas na horách 
nebo u moře. Pokud tedy uvažujete o kontaktních čočkách, 
není nic jednoduššího než si v POP OPTIK zvolit termín 
k vyzkoušení kontaktních čoček!
A pokud preferujete dioptrické brýle nebo vám kontaktní 
čočky nesedí, není to důvod k obavám! I čirá skla vašich 
brýlí mohou poskytovat účinnou ochranu před UV zářením. 
Brýlové čočky ZEISS vám zaručí plnou blokaci UV záření, 
a tak budou vaše oči vždy v bezpečí. Oblíbenou variantou při 
slunných dnech jsou samozabarvovací skla ZEISS PhotoFu-
sion X, která jsou uvnitř místnosti zcela čirá a při přechodu 
na slunce se za pár sekund zabarví do potřebné intenzity. Žá-
danou novinkou v letošním roce jsou zabarvená brýlová skla 
ZEISS AdaptivSun. Ta nabízejí inteligentní přizpůsobení 
barvy brýlového skla, která se mění na základně intenzity 

slunečního svitu. Brýlové čočky se tak automaticky rychle 
ztmaví nebo zesvětlí. Vybírat můžete ze čtyř krásných od-
stínů. Výhodou je i volba polarizace. Jaro a sluníčko je před 
námi, tak nezapomínejte na svůj zrak a spolu s námi o něj 
pečujte.

V POP OPTIK v Říčanech vám naši zkušení odborníci rádi 
odpoví na veškeré otázky ohledně zdraví vašich očí. Nabízí-
me komplexní služby, včetně měření zraku, aplikace kon-
taktních čoček, poradenství při výběru dioptrických a slu-
nečních brýlí a vhodných brýlových skel, stejně jako servis 
a údržbu vašich brýlí. Navštivte nás na adrese 17. listopadu 
1188/5.

Těšíme se na vaši návštěvu!

inzerce



Pro seniory

36

KOLOBĚH Říčany, 
p. o., uvádí

Vstupné dobrovolné, celý výtěžek 
                  bude použit na dobročinné účely

Eliška Vlčková

klavíristka 

Charitativní koncert pro Koloběh

J. S. Bach, L. v. Beethoven,

S. Prokofjev, A. Skrjabin

Koncert pro všechny příznivce

dobročinného obchůdku
Koncertní sál Staré radnice

Středa 20. 3. 2024, 19:00
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Koloběh prodává, ale 
také zní a vzdělává…

4. března začíná nový kurz paměťo-
vého tréninku pro úplné začáteční-
ky. Hravé procvičování mozkových 
závitů s certifikovanou lektorkou 
Ludmilou Horákovou pro skupinu 
do 10 osob. Máme poslední dvě vol-
ná místa, setkání jsou každé pondělí 
od 9 do 10 hodin, příspěvek účastní-
ků na jednu lekci je 60 Kč. Více infor-
mací v Koloběhu.
V první jarní den roku 2024 vás velmi 
srdečně zveme na speciální charita-
tivní koncert pro koloběh, s nímž 
za námi do Koloběhu přišla samot-
ná interpretka, klavíristka eliška 
vlčková, která v současnosti studuje 
na Hochschule für Musik, Theater 
und Medien v německém Hanno-
veru. Jsme moc rádi, že se rozhodla 
podpořit aktivity našeho dobročin-
ného obchůdku „po svém“, tedy kon-
certem. A skutečně reprezentativním 
programem: skladby J. S. Bacha,  
L. v. Beethovena, Sergeje Rachma-
ninova a Alexandra Skrjabina před-
stavují několik vrcholů klavírní 
hudby v historii literatury pro tento 
nástroj. Na koncert chceme pozvat 
vás všechny, kdo k nám chodíte, kdo 
darujete či kupujete. Vstupné není 
určeno, interpretka se vzdala hono-
ráře, ale pokud budete chtít jakoukoli 
částku věnovat, bude celá použita 
na dobročinné účely. Těm se věnuje-
me od samého počátku a pomáháme 
místním seniorům, samoživitelům 
(a jejich dětem) nebo nemocným, 
k nimž žádaná pomoc (formulovaná 
a doporučená garanty ze sociální ob-
lasti) putuje takřka okamžitě. Přijď-
te si tedy – jako poděkování za svou 
podporu – udělat příjemný večer 
do koncertního sálu Staré radnice, 
a to ve středu 20. března v 19 hodin. 
Těšíme se na Vás!
A další pozvánka míří k četným za-
hrádkářům, pro něž začíná hektické 
období. Co naše zahrádka potřebuje 
zkraje jara? Jak a co hnojit? Co a kam 
vysadit? Jak prořezávat a zmlazovat? 

Otázek možná máte celou řadu. Přijď-
te je položit tomu nejpovolanějšímu. 
Do Koloběhu se opět vrací oblíbený 
zahradník a sadař František Polesný, 
který rád zodpoví veškeré vaše dotazy. 
povídání na téma naše jarní zahrád-
ka se uskuteční v koloběhu v pondělí 
25. 3. v 18 hodin.

S KoloBěheM na Výlet
Mimořádně v sobotu 23. března se 
vydáme přivítat jaro do Skanzenu 
Strážnice – Muzea vesnice jihový-
chodní Moravy. V tomto nejznámějším 
moravském areálu s více než šedesáti 
lidovými stavbami našich předků na-
vštívíme tematickou velikonoční akci 
nazvanou Fašanky, fašanky, Velká noc 
ide, která nám přiblíží lidové zvyky ze 
Slovácka od počátku postního období 
až do Velikonoc, např. vynášení smrtky, 
nošení létečka, pletení pomlázek, malo-
vání a zdobení kraslic, hrkání a řehtání, 
uvidíme i fašankový tanec „pod šable“, 
tanec s medvědem, přípravu lidových 
pokrmů, jako jsou boží milosti či jidáše. 
Odpoledne si pak prohlédneme město 
Strážnice a navštívíme Městské mu-
zeum Strážnice s expozicemi místních 
sbírkových předmětů. Oběd nebude 
zajištěn, je možnost stánkového občer-
stvení. Jste-li milovníky moravského 
folklóru, neváhejte! Loni byla akce zru-
šena kvůli rekonstrukci areálu, letos se 
snad již dočkáme…

Cena výletu: 590 Kč pro říčanské seni-
ory, 690 Kč pro mimoříčanské náhrad-
níky; Přihlášky: od úterý 12. března 
SMS zprávou na tel. 739 989 672, 
e-mail: info@kolobeh-ricany.cz.
odjezd: v 6:00 hod. od Penny marketu 
Říčany.

Ani v dubnu nebudeme sedět za kam-
ny a ve středu 10. dubna zamíříme 
na středověký hrad a renesanční 
zámek Frýdlant. Do jeho areálu se 
vstupuje stejně jako před dvěma sty 
lety branou s padacím mostem a všech-
ny vnitřní prostory jsou vybaveny 
původním nábytkem, obrazy, porcelá-
nem, sbírkami zbraní, nádobí a dýmek. 
Odpoledne navštívíme město Hejnice 
s poutním kostelem Navštívení Panny 
Marie, bývalým františkánským kláš-
terem, ambity a zahradou. V bohatě 
vyzdobeném interiéru kostela uvidíme 
uctívanou sošku Mater formosa – Slič-
né matky v pozlacené skříňce a rovněž 
polní oltář Albrechta z Valdštejna. Při 
příznivém počasí se vydáme na jeden 
kilometr vzdálenou skalní vyhlídku 
Poustevníkův kámen.

Cena výletu: 590 Kč pro říčanské seni-
ory, 690 Kč pro mimoříčanské náhrad-
níky.

přihlášky: od úterý 26. března SMS 
zprávou na tel. 739 989 672, e-mail: 
info@kolobeh-ricany.cz.

odjezd: v 7.00 hod. od Penny marketu 
Říčany.

Eva Hazdrová Kopecká,  
Martina Vavřincová 

Rada starších, setkání seniorů 
s vedením města, se v Koloběhu 

uskuteční v pondělí  
25. března v 9:30 hod.

Přijďte si pohovořit o problémech 
města, které vás zajímají. drobné 

občerstvení zajištěno.
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SeNIorCeNTrUm 
ŘíČANy

I když to možná v těchto dnech nevy-
padá, že by k nám přicházelo jaro, rádi 
bychom vás pozvali na výlet do Kame-
nice nad Lipou. Kamenice je malebné 
město na úpatí Českomoravské vrcho-
viny. První písemná zmínka o městě je 
z roku 1267 a prvními doložitelnými 
majiteli byli pánové z Bechyně. Cílem 
naší návštěvy bude komentovaná pro-
hlídka zámku a dalších pamětihodnos-
tí v oblasti. Výletu se může zúčastnit 
každý bez ohledu na věk. Vítáme nejen 
seniory, zájezd se uskuteční vždy tak, 
aby bylo vyhověno i lidem se zdravot-
ními obtíženi (např. chodítko není 
problém). Na jaře také předpokládáme 
i výlet do Polska do Kudowy Zdróje, ale 
termín není ještě znám, takže kdo bude 
mít zájem, může se přihlásit i na tento 
(zájezd je pořádán seniorským klubem 
z Uhříněvsi, nástup je vždy v ranních 
hodinách na autobusové zastávce Pod 
Lihovarem v Říčanech).
Přejeme vám všechno nejlepší v prv-
ních jarních dnech.

Irena Moudrá

Začátkem roku se u nás v DS Marta 
uskutečnily zajímavé besedy.
Měli jsme možnost dozvědět se spous-
tu věcí o papoušcích rodu ara a čeledi 
kakaduovitých, které chová paní Irma 
Šmalclová z Therapy4U. Paní Irma 
se chovu papoušků věnuje spoustu 
let a při její návštěvě jsme si mohli 
papoušky pohladit, nakrmit je oříšky 
a zasmát se veselým historkám, které 
paní Irma s papoušky prožila.
Další beseda s paní Irmou byla i jinak 
velmi zajímavá. Přijela v doprovodu 
dalších zvířecích mazlíčků, které má. 
Svojí velikostí nás překvapil velmi 
přátelský, zvídavý pes Rosťa (plemeno 
doga) a také jsme měli možnost vidět 
hada – hroznýše královského. Klienti 
měli možnost si hada vzít kolem krku, 
pro většinu našich klientů to bylo vů-
bec první setkání s exotickým hadem.

Další beseda nás čeká v březnu a její 
součástí besedy bude felinoterapie.
Nesmím opomenout také příjemnou 
návštěvu z Equi Eden Záryby s krás-
ným poníkem.
Všechny tyto zážitky jsou pro naše kli-
enty příjemným zpestřením a vždy se 
na ně velmi těší.

Tereza Krátošková
sociální pracovnice DS Marta

KoMentoVaná PRohlíDKa ZáMKU KaMeniCe naD liPoU

13. BŘeZna 2024
odjezd: 7.15 hod. z aut. zastávky 
u restaurace Na zastávce, Černo-
kostelecká ulice; 7.30 hod. z aut. 
zastávky Masarykovo náměstí
Cena: 500 Kč (zahrnuje dopravu, 
vstupné, pojištění)

Přihlášení a rezervace:
Irena Moudrá
tel. (pouze SMS nebo Whatsapp) 
724 094 462
e-mail: 
seniorcentrumricany@centrum.cz

Návštěva zvířátek v martě
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Senioři z Říčan děkují našemu 

městskému úřadu Říčany, panu 

starostovi Michaličkovi a všem, 

kteří nám opět umožnili pohyb 

na ledě.  Bruslení je pro nás 

relax i společné setkání při 

sportu.

Za seniory ještě jednou děkuje

hana Doskočilová
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Výprava světlušek do Národního 
zemědělského muzea v Praze 
v únoru se náš oddíl světlušek 
vydal na výpravu do prahy. kdo 
z vás již navštívil národní země-
dělské muzeum, dobře ví, že jsou 
tam různě zaměřená oddělení, 
např. rybářské, lesnické, gastro-
nomické a zemědělské. aktuálně 
tam probíhá výstava s názvem 
Jede traktor.

Prošly jsme si tematická patra 
a na střeše, kde byl i dalekohled, 
jsme si užily krásný výhled na naše 
hlavní město. Nejvíc se nám líbila 
oddělení lesnické a gastronomické. 
V lesnickém oddělení byly ukázá-
ny stopy zvířat, myslivecké potřeby 
a tabulky s naučnými hrami. V ry-
bářském oddělení byla kolíbající se 
loďka, živé ryby a magnetické ry-
bičky. V zemědělském oddělení byl 
velký býk, malá městečka a chlívek. 
V gastronomickém oddělení jsme 
mohly napodobit nakupování, va-
ření na tabletu a trhaly jsme plyšo-
vé mrkvičky z podlahy. Na výstavě 
traktorů jsme si mohly půjčit plas-
tový traktůrek a jezdit s ním nebo si 
zahrát počítačovou hru. 

Velmi jsme si to tam užily. A už se 
těšíme na další výpravu!
Za 5. roj světlušek Denisa Mužíková

SKaUtSKý PleS 2024
Poslední lednovou sobotu v KC La-
buť v Říčanech hosty roztančil již 
tradiční skautský ples. Ať jste skau-
ti, byli jste skauti, jste příznivci dob-
rého tance či rádi zažíváte napětí při 
losování tomboly, přijdete si u nás 
na své. Letošní ples zahájil vedoucí 
střediska Lukáš Pavelka a večerem 

provázel Vojta Vít. K tanci hrála sku-
pina Joy Box a několik předtančení 
předvedlo taneční studio Fuego.

Moc děkuji všem, kdo se na organi-
zaci podíleli, a všem, kdo na ples do-
razili či nás podpořili darem do tom-
boly. Přeji všem krásnou plesovou 
sezonu.

Jana Rajtorová
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Obecně prospěšná společnost
Masarykovo náměstí 6, Říčany  •   Na Obci 2049, Říčany  •  www.cestaintegrace.cz

občanská poradna v Říčanech pomáhá i obětem 
trestných činů
Občanská poradna, provozovaná 
Cestou integrace poskytuje pomoc 
i obětem trestné činnosti, osobám 
ohroženým domácím násilím a dalším, 
které vymezuje zákon č. 45/2013 Sb., 
o obětech trestných činů a o změně ně-
kterých zákonů, například jako zvlášť 
zranitelné oběti. Těmi jsou děti, seni-
oři či handicapovaní. Pomoc poskytu-
je také osobám, které jednají v zájmu 
obětí trestných činů či domácího násilí 
a například podávají podněty či přímo 
trestní oznámení.

K problematice kriminality se poradci 
dostávají i nepřímo, třeba když s klien-
ty řeší jejich složité životní situace vy-
volané domácím násilím mezi manžely 
či partnery, dluhovou problematiku, 
exekuce nebo oddlužení.
Občanská poradna v Říčanech je k dis-
pozici 4× týdně. Má tým zkušených 
poradců: profesionálů v oblasti obětí 
trestných činů a domácího násilí, práv-
ničku a sociální pracovnice. V Říča-
nech nás najdete na adrese Masaryko-
vo nám. 6/17.

kontakt pro objednání: obcanska-
poradna@cestaintegrace.cz, tel: 
312 315 284, 721 516 274.
Poradenství pro oběti a osoby ohrože-
né domácím násilím a trestnými činy je 
akreditováno Ministerstvem spravedl-
nosti ČR. Poradna je finančně podpo-
řena Ministerstvem spravedlnosti ČR 
a Středočeským krajem.

Vlastimil Zima,
poradce Občanské poradny  

Cesty integrace
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 Klub českých turistů Říčany – Radošovice 
pořádá 46. ročník turistického pochodu 

okolím Říčan – 50. rovnoběžka
datum konání: sobota 23. března 2024

Trasy pochodu: 9, 19, 25, 36 km
Prezentace: od 7.00 do 10.00 hodin bez předchozí přihlášky

Start: na nádraží Čd Říčany 
Startovné: dospělí 50 Kč, děti do 15 let a členové KČT 40 Kč

Cíl: v restauraci Na zastávce od 11.00 do 18.00 hodin 

Ubytování: není zajištěno

Občerstvení: z vlastních zdrojů či v restauracích na trase

Vybavení: turistická mapa Okolí Prahy, východ

doprava: vlakem z Prahy hl. n. do Říčan  
(trať 221 – S9 Praha–Benešov)

autobusem PId č. 381, 382, 383 nebo 387 od stanice metra 
Háje do zastávky Říčany, Haškova nebo č. 385 z Opatova 

do zastávky Říčany, nádraží

Upozornění: akce je součástí projektu  
dvoustovka turistických akcí „200“

Informace: Přemysl douša, Na Kavčí skále 1696/14, 251 01 
Říčany, tel.: 606 442 269, e-mail: kct.ricany@seznam.cz

www.kct-ricany.cz

trasa 36 km
Říčany, Babice, doubek, Hradešín, Masojedy, 
doubravčice, Vyžlovka, Žernovka, Mukařov,  

Strašín, Říčany, restaurace  
Na zastávce – cíl (11.00–18.00 hodin)

 

trasa 25 km
Říčany, Babice, doubek, Žernovka, Mukařov, 

Strašín, Říčany, restaurace  
Na zastávce – cíl (11.00–18.00 hodin)

 

trasa 19 km
Říčany, Babice, Žernovka, Mukařov, Strašín, 

Říčany, restaurace  
Na zastávce – Cíl (11.00–18.00 hodin)

 

trasa 9 km
Říčany, Říčanský les, rokytka, Říčany,  

restaurace Na zastávce –  
cíl (11.00–18.00 hodin)

Na vaši účast se těší pořadatelé.
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blíží se jaro, Velikonoce a s tím i naše 
nabídka nových aktivit mraveniště

Jistě uvítáte možnost se včas na svátky 
jara připravit a vyrobit si zajímavé 
dekorace. Kdy?

ZáJMovÉ kRouŽkY
keRaMika pRo veřeJnoSt – 
SoBota 9. a 23.BřeZna

od 9 do 11.30 hodin v keramické dílně 
(Bezručova 441/23, Říčany) s Katkou 
Schnablovou.

tvŮRČí keRaMika – pravidelně 
StřeDa, od 13.30 nebo 15.30 ho-
din, na stejné adrese. Zájemci mohou 
využít první lekci zdarma.

HRa na FlÉtnu, HRa  
na kYtaRu

nabídka pro zájemce hry na hudební 
nástroj. Přihlášky prostřednictvím 
rezervačního systému na webu Mra-
veniště.

MateřSkÉ CentRuM
MaMSpaCe – prostor pro maminky 
na mateřské dovolené.
JÓGa v termínech: 5., 19. a 26. břez-
na – při cvičení, které může být za-
měřeno i na redukci váhy, je zajištěna 
péče o děti.
SMYSloHRátkY se staly veleú-
spěšným projektem, a proto je zařa-
zujeme do programu již pravidelně. 
Tentokrát proběhnou v neděli 24. 
března (podrobnosti o čase a místě 
konání na webu Mraveniště www.
mraveniste.info. Těšit se můžete 
na tvoření, modelování, hrátky s čoč-
kou, rýží, vodními perlami, …, prostě 
vším, na co doma nemáte odvahu, 
protože následný úklid vždy stojí za to. 
Ten my totiž uděláme za vás! 
MRavenČí ŠkoliČka – únorový 
„masopustní“ program vystřídají 

aktivity motivované vším o blížícím se 
jaru, tedy o kytičkách, které za chvíli 
najdeme na louce nebo zvířátka, která 
se brzy narodí. To vše spojené s adap-
tací dětí a přípravou na vstup do ma-
teřské školy.
připRavuJeMe letní táBoRY
l pobytový tábor (Krkonoše);
l příměstské tábory pro školáky;
l cyklistické tábory (2 turnusy);
l příměstský tábor pro předškoláky;
l a pozor – letní táborovou novinku.
Více informací přineseme v příštím 
čísle Kurýru, dále je naleznete na na-
šich stránkách www.mraveniste.info, 
případně na naší nástěnce u budovy 
Mraveniště (zde se konají zmiňované 
kroužky) na adrese Bezručova 441/23, 
Říčany.

Nina Šafránek,  
koordinátorka Mraveniště

„Je to velká zodpovědnost,“  říká jeho 
koordinátor.

Březen je už tradičně pro všechny členy 
Sport Academy měsícem, který patří 
jarnímu florbalovému turnaji. Ten letos 
proběhne v sobotu 9. března v praž-
ské hale TJ Pankrác. Bude rozdělen 
na mladší kategorii pro holky a kluky 
z první až čtvrté třídy, která se v hale 
představí dopoledne, a kategorii starší, 
která bude hrát po obědě. Říčanští bu-
dou zápolit jak ve starší kategorii, tak 
v mladší, kde budou dokonce obhajo-
vat stříbrné medaile získané v zimním 
turnaji. Výsledky však nejsou hlavním 
důvodem, proč se kolem 150 malých 
florbalistů z kroužků Sport Academy 
čtyřikrát za rok na turnajích Floorball 
Academy Tour schází. Tím je především 
radost z pohybu a společného soupeře-

ní. Všichni chtějí ukázat, co se během 
tréninků naučili, a užít si den plný spor-
tu. Když to náhodou výsledkově nevy-
jde, nic se neděje a trénuje se dál.
Turnaje má za Sport Academy na sta-
rost koordinátor Daniel Dvořáček. 
Bývalý florbalista a rodák z Karlových 
Varů připouští, že je před turnajem vždy 
nervózní: „Popravdě je to velká zodpo-
vědnost a lhal bych, kdybych řekl, že před 

turnaji necítím žádný tlak. Uvědomuji 
si, že hlavně na mně stojí spokojenost 
150 dětí a jejich rodičů, kteří na turnaj 
dorazí, a proto k přípravě přistupuji 
s veškerou pokorou. Osobně považuji 
za nejdůležitější nastavit správně hrací 
systém, odhadnout časový plán celého 
dne a koordinovat v den turnaje děti, 
trenéry a rodiče tak, abych všem vyšel 
vstříc.“ S Danielem a celým týmem se 
všichni naši florbalisté mohou vidět už 
9. března na Pankráci, informace k při-
hlašování najdete na webu https://aca-
demy-sport.cz/activity/turnaje/.
V plném proudu je i přihlašování na let-
ní prázdninové kempy. Na ně se mohou 
hlásit jak účastníci našich kroužků, tak 
i všichni ostatní kluci a holky. A na co se 
na nich mohou těšit? „Jako každý rok 
na spoustu zábavy, soutěží, kamarádů, 
a samozřejmě na trenéry z celoročních 
kroužků,“ dodává Daniel Dvořáček. Je-
jich kompletní přehled včetně zaměře-
ní, míst konání i přihlašování naleznete 
na adrese funacademy.cz/camp.

Sport Academy chystá jarní florbalový turnaj
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Již podruhé nabízíme 
rodičům, kteří mají 

zájem o docházku do pramínku, 
vyzkoušet si lesní školku nanečisto. 
Během šesti setkání (od dubna 
do května) mohou zažít, jak to u nás 
chodí. na děti s rodiči čekám během 
každého dopoledne program s jinou 
dvojicí průvodců. informace a při-
hlášení najdete na našich stránkách.

Dny otevřených dveří – přijďte se 
podívat do lesa

Zveme vás na dny otevřených dveří:  
28. února (středa), 27. března (středa) 
a 9. dubna (úterý) – vždy od 9 do 11 ho-
din. Netradiční den otevřených dveří 
proběhne odpoledne v neděli 23. dub-
na (od 13 do 17 hodin) v rámci oslavy 
Dne Země.

Zápisy do Pramínku se uskuteční 29. 
a 30. května. Před zápisem je třeba vy-
plnit a poslat přihlášku, kterou najdete 
na našich stránkách.

lesní dopoledne pro maminky s ma-
lými dětmi
Lesní dopoledne se konají každý čtvr-
tek od 10 do 12 hodin na Zahradě nebo 
v lese a jeho program najdete na našem 
webu. Přijďte s vašimi dětmi pobýt 
a spočinout v příjemném prostředí Za-
hrady a lesa se zajímavým programem.
letní příměstské tábory s pramín-
kem

Nabízíme místa na těchto příměst-
ských táborech.

Dramaticko-divadelní tábor
8.–12. 7. 2024, 6–10 let

nomádi
19. 7. 2024, 7–11 let

vlněný tábor
2. 8. 2024, 6–12 let

Olga Jarkovská

Adaptační skupina v Pramínku

PRaMíneK Běží při příležitosti 
SetKání BýValýCh PRaMínKŮ 

a slaví 13. naRoZeniny
V sobotu 13. dubna ve 13 hodin 

vás čekáme na startu prvního 
ročníků (ne)závodu Pramínek 

běží. Připraveny budou dvě tratě 
vhodné pro začátečník i pokročilé, 
běžce i neběžce. až se v cíli setká-
me, oslavíme společně již třinácté 
narozeniny Pramínku. a také se 

potkáme s našimi odrostlými 
Pramínky. Těšíme se na vás.
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Odborníci pro předškolní vzdělávání, 
učitelé a učitelky, lektoři a lektorky 
z galerii a muzeí i rodiče z různých čás-
tí České republiky se potkají 21. března 
v Říčanech na celodenní konferenci 
tvořivá školka. Ta představí aktuální 
trendy ve vzdělávání a rozvoji tvořivos-
ti dětí.
Konference je výjimečná zaměřením 
na předškolní vzdělávání, které mívá 
při debatách a diskusích o směřování 
a rozvoji českého školství méně prosto-
ru než školství základní nebo střední. 
Nabízí témata jako Školní zralost – 
jak mohou tvořivé aktivity pomoci 
k úspěšnému startu ve škole?, tvořivé 
prostředí, udržitelná budoucnost – 
které strategie jsou v předškolním 
vzdělávání efektivní pro budoucí udr-
žitelné chování dětí? a mnohá další.
Nad konferenci převzala záštitu 
hejtmanka Středočeského kraje Pet-
ra Pecková a s příspěvky vystoupí 
například Lenka Šulová, významná 
psycholožka v oboru vývojové, sociál-
ní a klinické psychologie, nebo vyso-
koškolský pedagog Roman Kroufek. 
Lenka Šulová se bude věnovat zá-
kladním vývojovým charakteristikám 
předškolního dítěte (motorický, kogni-
tivní, motivačně volní, socioemocio-
nální vývoj) ve vztahu k rozvoji dětské 
kreativity, samostatnosti, sebedůvěry, 
identity a autoregulace. Roman Krou-
fek se zaměří na to, které strategie 
jsou v předškolním vzdělávání efek-
tivní pro budoucí udržitelné chování 
společnosti. A co vlastně o dopadu 
udržitelné a environmentální výchovy 
dětí v mateřské škole víme?
Účastníci konference se setkají  
i s dalšími osobnostmi, které přinesou 
zkušenosti z prostředí galerií, umění, 
řemesel a kreativního učení. Tématy 

budou také udržitelné tvoření, po-
lytechnika, školní zralost a příprava 
budoucích pedagogů.
Na programu konference je křest nové-
ho certifikátu tvořivá školka a oceně-
ní mateřských škol z Říčan, Mnichovic 
a Světic. Představíme inovativní prvky 
učení a ukázky dobré praxe mateř-
ských škol, které vytvářejí podmínky 
a podnětné prostředí pro rozvoj krea-
tivity. Nebojí se práce s nástroji a ve-
dou děti k samostatnosti, vzájemné 
kooperaci a využití tvůrčího myšle-
ní. Více informací najdete na adrese  
https://muzeumricany.cz/konference-
-tvoriva-skolka-2024/.

Carolina Sidon a Petra Skřivánková

VyhlížíMe JaRo!
Chystáme pro vás tři pestré březnové 
neděle, kdy už budeme vyhlížet jaro 
a Velikonoce. Odpoledne ovečky 
z vlny pro dospěláky, doprovodný 
program k výstavě okna do pří-
rody, se bude konat 10. března od  
15 hodin. Přijďte si vyrobit ovečky 
jako velikonoční dekoraci, můžete 
je ale také věnovat na hraní dětem 
nebo domácím mazlíčkům. Nevadí, 
že se při hraní ušpiní, vlna se dá vy-
prat… Těšíme se na vás s vynášením 

Morany o Smrtné neděli 17. března. 
Na zahradě muzea v Rýdlově ulici 
společně vyrobíme loutku Morany, 
kterou pak za hudebního doprovo-
du vyneseme k rybníku a zapálíme. 
Děti si vyrobí panenky z přírodních 
materiálů a odnesou si je domů. Do-
zvíte se také něco o podobě starých 
rituálů, při kterých naši předci vítali 
jaro. Začátek je dopoledne v 10 ho-
din. Na tyto akce si včas rezervujte 
místo na našem e-shopu. Na Květ-
nou neděli 24. března od 15 hodin se 
přijďte velikonočně naladit při akci 
tvoříme z proutí. Můžete si vyrobit 
pomlázku, věnec na dveře, dekorace 
na stůl nebo nechat prostor pro fan-
tazii a vyrábět (nejen) z proutí úplně 
něco jiného. Budou připraveny ná-
měty a inspirace pro děti všech věko-
vých kategorií i pro dospělé.

Konference Tvořivá školka přispěje k rozvoji 
předškolního vzdělávání
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Přemýšleli jste někdy o tom, kam se 
poděly všechny ty busty komunistic-
kých vůdců, pamětní medaile k výročí 
únorového převratu nebo prapory 
budovatelských úderníků? Vždyť jich 
v období před rokem 1989 bylo všude 
tolik! Pravda je taková, že většina těch-
to předmětů skončila na smetištích a je 
nenávratně ztracena. Žádná škoda, 
říkáte si? Současná muzea v České re-
publice na to mají odlišný názor. Také 
my v Muzeu Říčany máme ve sbírkách 
desítky předmětů, které přímo sou-
visejí s obdobím státního socialismu, 
s jeho kultem i propagandou. A nejde 
jen o období let 1948–1989. Ve sbír-
ce na nás čas od času vybafne vedle 
Stalinovy hlavy i jiný kníratý diktátor, 
Adolf Hitler. Co s takovými předmě-
ty? K čemu vůbec jsou? Má cenu o ně 
pečovat? A proč je prostě nehodíme 
do popelnice?
Dlouhou dobu česká muzea vlastně 
nevěděla, co si se sbírkami tohoto typu 
počít. Před rokem 1989 otevřeně slou-
žila režimu pod praporem Komunis-
tické strany Československa a jedním 
z úkolů předrevolučních muzeí bylo 
šíření a prohlubování stranické ide-
ologie a proletářské kultury. K dobru 
tehdejším ředitelům a ředitelkám ale 
dodejme, že ve většině muzeí šlo spíše 
o nutné zlo, o jakousi úlitbu režimu, 
a vedle výstav o komunistických pohla-
várech, o národních mučednících nebo 
o bratření se se Sovětským svazem 
vznikaly i kvalitní výstavy n nejrozlič-
nější témata.
Muzea se ovšem plnila zmíněnými 
bustami, končila zde také různá vyzna-
menání, kterými režim obdarovával 
své věrné, nebo si naopak zavazoval ty 
méně věrné. Zajímavými předměty v ří-
čanské sbírce jsou třeba prapory, které 
získali „jezeďáci“ za včasné splnění do-
dávkových závazků sklizně. V jakém-
koli českém muzeu najdete desítky, ale 
spíše stovky předmětů, které nějak sou-
visely s ideologií totalitního režimu. Že 
jste je u nás na výstavě nikdy neviděli? 
A ani jinde? Ano, to je přesně ten pro-

blém. Typicky se totiž jedná o předměty, 
které se běžně nevystavují. Vžilo se pro 
ně označení „nešťastné objekty“, proto-
že se jedná o památky, které netknutě 
leží v depozitářích, nikdo se na ně nedí-
vá, jejich údržba „požírá“ čas a peníze 
a nikdo pořádně neví, co s nimi dělat.
Doba se ale mění a nová generace 
historiků má k nešťastným objektům 

jiný přístup než ti porevoluční, kteří 
o předměty nejevili zájem. Začínáme si 
postupně uvědomovat, že i tyto před-
měty s sebou nesou důležitá svědectví 
o době, ve které vznikaly, a o lidech, 
kteří s nimi žili. Jak máme porozumět 
minulosti, když se jí nemůžeme do-
tknout? Sbírkové objekty druhé půlky 
20. století doposud spíše ukrýváme, 
a pokud ne, vybíráme z nich jen ty, 
které jsou ideologicky neutrální. Jak 
ale chápat dobu minulou, když nejsme 
ochotni studovat její ideologii, kultu-
ru, propagandu? Dějiny totalitních 
režimů nejsou pouze dějinami odboje, 
disentu a těch odvážných. Jsou to také 
dějiny lidí, kteří těmto režimům nejen-
že věrně sloužili, ale také v jejich ideo-
logii upřímně věřili, a také těch, kteří 
v té době prostě a jednoduše žili a sna-
žili se prožívat své každodenní životy 
tak, aby si jich nikdo moc nevšímal. 
Nová generace historiků upozorňuje 

na to, jak důležité je věnovat se takzva-
ným dějinám současnosti.
Konečně se tak v muzeích začíná tabu 
vystavování nešťastných objektů bo-
řit. A začíná se s nimi pracovat! Skrze 
tyto kontroverzní předměty můžeme 
poznat události, fenomény a osobnos-
ti, které jsou mnohem plastičtější než 
věci samotné. Předloni vydal Ústav pro 
studium totalitních režimů publikaci 
13 objektů z (ne)šťastného muzea. Ně-
kteří její autoři se podíleli také na vzni-
ku zbrusu nové učebnice badatelského 
dějepisu pro druhý stupeň základní 
školy. Hmotné památky socialistické 
éry v obou těchto publikacích hrají dů-
ležitou roli. Učebnice vede děti k tomu, 
aby si prostřednictvím svědectví osob 
i věcí udělaly svobodně vlastní, na infor-
macích založený názor. Dnes už snad 
dobře víme, že neexistuje pouze jedna 
jediná oficiální pravda, jeden jediný 
povolený názor.
V Muzeu Říčany si myslíme, že historie 
má být pokusem o neutrální výklad dě-
jin. Nechceme opakovat chyby minulé-
ho režimu a mluvit k vám jen o tom, co 
je dnes pohodlné. Nechceme se tvářit, 
že celé jedno období našich dějin jako 
by neexistovalo. Rádi bychom také 
zdejším školám pomohli nalézt cestu 
k poutavé výuce moderního dějepisu, 
při kterém se budou používat i ony ne-
šťastné muzeální objekty. Vždyť právě 
na nich můžeme ilustrovat, že každá 
doba měla své vítěze i poražené, že lidé 
v ní byli nešťastní i šťastní a že žili dobré 
i špatné životy. Přijďte se k nám na ně-
které z těchto předmětů podívat. Vysta-
vujeme je od 4. března v rámci projektu 
Špek sezóny. Příběhy s nimi spojené 
můžete objevit také na našem webu. 
A hlavně! Nenechte si 26. března utéct 
přednášku mladého historika a spolu-
autora zmiňované učebnice Bohumila 
Melichara, který je v otázce interpreta-
ce dějin současnosti absolutní špičkou. 
Přednáška se koná v budově v Rýdlově 
ulici v 18 hodin a vstupenku si můžete 
pořídit také v muzejním e-shopu.

Radek Holodňák  

 Ze sbírek muzea: Stalinova hlava a jiné „nešťastné“ 
předměty, které v muzeu (ne)vystavujeme
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mAP (místní Akční Plány) 
PoDPorUJe GeoLoGICKý  
KroUŽeK NA 1. ZŠ ŘíČANy

ORP Říčany: Místní akční plány  
rozvoje vzdělávání OP JAK

CZ.02.02.XX/00/23_017/0008140

a jak to v geologickém kroužku 
chodí?
Naše badatelské workshopy jsou za-
měřené na zpracování přírodnin s vy-
užitím moderní techniky. Scházíme se 
pravidelně ve středu od 14.00 do 15.30 
hodin. Náplní našich setkání je geolo-
gie s důrazem na mineralogii. Kroužek 
pracuje už 12 let a vychovává zájemce 
o oba uvedené obory. Na našich se-
tkáních děláme poznávačky nerostů 
a hornin, luštíme kvízy a hádanky se 
zaměřením na oba obory. Promítáme si 
prezentace s geologickým zaměřením, 
brousíme a leštíme vzorky v dílně Ge-
oparku. Provádíme chemické pokusy 
s minerály a zkoumáme jejich fyzikální 
vlastnosti.
Největším potěšením jsou pro nás vý-
pravy za nerosty. Protože je nás větší 
parta kolem patnácti lidí, pronajmeme 

si chatu, domek, penzión, přibalíme 
geologická kladívka, palice a majzlíky 
a vyrazíme na víkend na zajímavé loka-
lity. V lesích na odkryvech a pinkách, 
lomech, haldách a štolách – tam se 
ukrývají nerosty. Doma jimi pak plní-
me poličky, krabice, vitríny, šuplíky 

a záhony. Jsme rádi, že rodiče pro to 
mají pochopení. Na závěr roku pak po-
řádáme burzu v 1. ZŠ Říčany, kde mů-
žeme vybrané vzorky i prodávat.
Děkujeme MAP Říčany za podporu.

Pavel Bednář  
vedoucí geologického kroužku 

Zima nám 
v lednu uká-
zala svou sílu, 

a aby nám bylo trochu tepleji, 
uspořádali jsme výlet do pravě-
ku. Rodiče s dětmi měli za úkol 
vyrobit, namalovat nebo vytvořit 
něco na uvedené téma. Kreativita 
rodičů i dětí byla veliká a vznikl 
tak nádherně vyzdobený vestibul 
školky plný mamutů, dinosaurů 
a jiných pravěkých bytostí. Každý 
soutěžící dostal za odměnu di-
plom a malý dárek.
Předškoláci začali jezdit na hodiny 
bruslení do ComSys Ice Areny. Začát-
ky nebyly úplně jednoduché, většina 
z nich se musela naučit na bruslích nej-
prve stát, ale úsilí i píle dětí byla tak ve-
liká, že již na následující hodině jezdili 
jako zkušení bruslaři. Velké díky patří 
instruktorkám, které učí děti bruslit 

a zároveň jim zpestřují hodinu zábav-
nými soutěžemi.
V předvánočním období Jablíčková tří-
da upekla sladké překvapení pro místní 
hasiče a překvapila je svou návštěvou. 
Za odměnu děti viděly hasičská auta 
s vybavením a ukázku různých vyproš-
ťovacích zařízení, a dokonce i sjezd 

po tyči jako ve filmu.
Během ledna se dětí z Jablíček 
proměnily v kouzelníky sezna-
movaly se s různými pokusy. 
Například chytaly led na prová-
zek, vyráběly sníh nebo si svítily 
mandarinkou. A aby toho nebylo 
málo, celou zimu děti nacvičovaly 
pásmo básniček, písniček a ta-
nečků pro vystoupení pro seniory 
v KC Labuť. Přítomnost dětí byla 
vzhledem k nemocnosti malá, ale 
i tak to dokázaly na pódiu rozjet. 
Příjemné setkání se seniory, kde 

vládla po celou dobu dobrá nálada, byl 
slyšet smích a hudba, si děti i se svými 
učitelkami užily. Společně si se seniory 
zazpívaly i zatancovaly. Děti odcházely 
se sladkou odměnou v ruce a s vědo-
mím, že se vystoupení povedlo.

Kolektiv MŠ Zahrádka

Co nového v Zahrádce?
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naBíDKa VZDěláVaCíCh SeMináŘŮ a SetKání MaP oP JaK

DatUM a ČaS náZeV SeMináŘe MíSto PRo Koho Je

1. 3. 2024 Setkání pracovní skupiny pro podporu společenská členům pracovní
15.00–17.00 hod didaktických forem vedoucích místnost MaP skupiny
 k rozvoji klíčových kompetencí    

5. 3. 2024 Setkání pracovní skupiny společenská členům pracovní
15.00–17.00 hod pro rovné příležitosti místnost MaP skupiny

7. 3. 2024 Setkání pracovní skupiny společenská členům pracovní
15.00–16.00 hod předškolního vzdělávání místnost MaP skupiny

8. 3. 2024 MeoW (Microregional english zŠ bratří Fričů, zŠ Mukařov,
8.00–13.00 hod olympic Workshop) meziškolní Ondřejov zŠ Stříbrná Skalice
 olympiáda v anglickém jazyce  zŠ Kostelec nad Černými lesy
   zŠ T. G. Masaryka Mnichovice
   zŠ bratří Fričů Ondřejov

11. 3. 2024 Ve spolupráci s OŠK a PPP Říčany společenská MŠ U Slunečních hodin 
15.00-16.30 hod pořádáme setkání na téma místnost MŠ Kuřátko Říčany 
 kompetence předškoláka dle výstupů  MaP MŠ zahrádka Říčany 
 Rámcového vzdělávacího programu pro   1. základní škola Masarykovo  
 předškolní vzdělávání a očekávání  nám. Říčany, OŠK, PPP Říčany,  
 pedagogů v ZŠ  zástupce vedení města

14. 3. 2024 Setkání pracovní skupiny společenská členům pracovní
15.00–16.00 hod pro financování místnost MaP skupiny

15. 3. 2024 Odborný seminář pro pedagogy zŠ MŠ a zŠNemo, pedagogům zŠ 
9.00-16.00 hod Jak se učit jazyk atraktivní formou – Nad Bahnivkou 140,  (každý účastník obdrží
 angličtina v pohybu s Mgr. Sylvií Říčany výukový materiál
 dolákovou  na 100 her do výuky aJ)

18. 3. 2024 Ve spolupráci s OŠK a PPP Říčany společenská MŠ Srdíčko, MŠ Větrník, MŠ
15.0016.30 hod pořádáme setkání na téma místnost MaP Čtyřlístek Říčany
 kompetence předškoláka dle výstupů   2. zŠ Bezručova Říčany
 rámcového vzdělávacího programu   3. zŠ u Říčanského lesa Říčany
 pro předškolní vzdělávání a očekávání   OŠK PPP Říčany
 pedagogů v zŠ  zástupce vedení města

19. 3. 2024 Odborný seminář pro pedagogy MŠ Olivova dětská pedagogům MŠ 
9.00–16.30 hod Podpora školní připravenosti léčebna (kaple),
 pro čtení, psaní a počítání Olivova 224, 251 01
 s Paeddr. renatou Wolfovou Říčany u Prahy 

20. 3. 2024 Online setkání pro rodiče online rodičům 
17.00-18.00 hod Školní zralost  předškolních dětí
 s Mgr. Jitkou Svátkovou 
 a Mgr. Lenkou Šourkovou  

21. 3. 2024 Kulatý stůl pedagogů vyučujících 2. zŠ Bezručova 
9.00–13.00 hod hudební výchovu (hudebna),
 s Mgr. Martinem Mužíkem Bezručova 94/19,  pedagogům zŠ
  Říčany

Pokud se chcete na výše uvedená setkání přihlásit, napište nám e-mail na adresu map@ricany.cz.
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Pozvánky ze ZŠ Sofie  

Den otevřených dveří  
pro 2. stupeň
Když se spojí tradice s inovací, přidá 
se zájem a potenciál žáka, vznikne 
jedinečné učení na 2. stupni ZŠ So-
fie.
Rádi bychom vám ve dnech otevře-
ných dveří ZŠ Sofie nabídli ochut-
návku otevřené komunikace učitel–
žák i učitel–rodič.
Vyzkoušíme si společně naplánovat 
den z nabídky činností. Děti pozveme 
k badatelské výpravě, na které pro-
pojíme běžná témata českého jazyka, 
přírodopisu i dějepisu. Nejen fyzikál-
ní zákony aplikujeme při práci na po-
zemku školy a při společných hrách. 
Věříme, že prvky jedinečnosti naší 
školy děti zažijí s výukou zeměpisu 
a matematiky vedenou v anglickém 
jazyce, a to bez tlaku na úroveň žáků.
Děti bychom rádi obdarovali ne-
všedním zážitkem, rodiče pak prak-
tickými informacemi o chodu 2. 
stupně ZŠ Sofie. Budeme odpovídat 
na otázky rodičů i dětí. Představíme 
principy i konkrétní aktivity s jejich 
výstupy. Přiblížíme systém hodnoce-
ní, samostatné práce žáků, fungová-
ní hospodářství i možnost meziná-
rodních zkoušek z angličtiny.

Zápis do 1. ročníku  
ZŠ Sofie
Rodiče dětí budoucích prvňáčků 
zveme na nezávaznou hospita-
ci do tříd kterýkoliv den, ideálně 
od 8.30. Termín je však třeba pře-
dem dohodnout. Hospitaci ve třídě 
nabízíme také předškolákům, a to 
v doprovodu jednoho z rodičů, v pří-
padě zájmu s možností se zapojit 
do aktivit. 

Samotný zápis do 1. ročníku se bude 
konat 9. dubna od 8.00 do 12.00, 
bližší informace a registraci najdete 
pod QR kódem na této straně, na na-
šem webu www.zs-sofie.cz nebo 
na telefonním čísle 773 220 281. 
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Dragons and legends – 
příměstský tábor  
od 22. 7. 2024

Dragons are fascinating creatures. 
We will play games with them and 
also fight them a little bit. Join us 
this summer in Kamelot… Sorry 
in Kuri-lot where we will learn all 
about myths, legends, and ancient 
monsters. We will work on reading 
comprehension, speaking, histori-
cal study, and practical life skills. 
We’ll even get to design and name 
our own monsters! Campfire songs, 
alchemy rituals, and sword fighting 
are all part of the fun!

Tábor je primárně pro starší žáky, 
hlavním kritériem je schopnost 
zvládnout celý týden v anglickém 
jazyce. Mladší sourozenci, kteří ro-
zumějí, jsou vítáni.

Seminář pro rodiče 
Dne 20. 3. od 17.00 hodin se ve třídě 
Orion, ve 4. patře školy, koná ori-
entační seminář pro rodiče, během 
kterého představíme způsob práce 
učitelů i dětí, hodnotový rámec ško-
ly, výuku anglického jazyka a způsob 
propojování vzdělávacích oblastí. 
Věnovat se budeme také všem vašim 
dotazům. 

Budete mít možnost vyzkoušet si 
způsob práce ve třídě, podívat se 
na vzorová portfolia našich žáků, 
dozvědět se o učení venku na škol-
ním statku v Říčanech Kuří a pro-
brat způsob hodnocení v naší škole. 
Představíme také nový koncept prá-
ce s dětmi, u kterých se předpokládá 
odklad docházky do základní školy 
pro příští školní rok. Semináře jsou 
pro rodiče dětí, kteří mají podanou 
přihlášku do ZŠ Sofie, zdarma.

Patrik Matlák

in
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Posuzování školní zralosti v mŠ Nemo
pomalu se 
blíží obdo-
bí zápisů 

do MŠ a ZŠ. v MŠ nemo mají děti 
možnost si vyzkoušet být školákem 
v nemo školičce, kde se přípravě 
na školu věnujeme.

Nejprve se děti přivítají s plyšákem 
Jablíkem a poté si procvičí počítání 
pomocí házení velkou kostkou. Nau-
čí se, co znamená více, méně, stejně. 
Počítají s robůtky Blue boty. Učí se 
základy programování pomocí šip-
kového záznamu. Geometrické tvary 
si dobře zapamatují při obkreslová-
ní kostiček, talířků, dřívek, … Děti 
si samy vyrábějí puzzle a ukazují si, 
jak složitý obrázek kdo složil. Při hře 
na detektivy děti hledají stejná pís-
menka nebo trénují grafomotoriku. 

Učí se vyvozovat hlásky na začátku 
a na konci slov, zkoušejí mluvit jako 
mimozemšťani a hláskovat slova. 
Navštěvujeme ZŠ Nemo, chodíme 
do knihovny, do divadla, jezdíme 
na výlety, pořádáme sportovní kurzy.
Nedílnou součástí je testování škol-
ní zralosti pomocí softwaru I-Sophi 
a děti velmi baví plnit tyto úkoly. Nad 
výsledky se pak scházím s rodiči a ho-
voříme o silných a slabých stránkách 
dítěte. Do ZŠ Nemo nastupují i děti 
s odkladem školní docházky i děti na-
rozené o pár měsíců dříve. Vše řešíme 
individuálním přístupem. Každému 
dítěti „šijeme na míru“ program pro 
jeho rozvoj. Náš tým poradenského 
pracoviště tvoří výchovná poradkyně, 
speciální pedagožka a tým pedagogů.
Většina dětí z MŠ Nemo přechází 
do naší ZŠ. Je to výhoda, neboť již znají 

prostředí školy, paní učitelky a mohou 
pokračovat v klidném rodinném pro-
středí, kde je ve třídě pouze 13 žáků. 
V MŠ máme poslední volná místa, 
proto neváhejte kontaktovat ředitelku. 
Těšíme se na vás. Více na www.nemo-
ricany.cz, info@nemoricany.cz.
Touto cestou bych chtěla poděkovat 
našemu dlouholetému sponzorovi, 
firmě Winterhalter, za mnoholeté 
zapůjčení profesionálních myček 
a za zcela novou myčku.
Velice si vážíme pomoci z řad našich 
klientů, kteří i přes nemalé školné 
poskytují MŠ a ZŠ Nemo různé for-
my darů pro podporu naší činnosti. 
Děkujeme za váš zájem, díky kterému 
se může naše škola neustále rozvíjet.

Lenka Sosnovcová, ředitelka  
a výchovná poradkyně školy

Plujte s námi za poznáním!
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Zápis proběhne 12. 4. 2024  
od 9 do 17 hodin v budově Slunečni-
ce, Olivova 1308.
přihlášky lze podat elektronicky 
od 1. 3. 2024 na adrese  
https://skoly.ricany.cz/.

Škola nanečisto
Proběhne v květnu a červnu (termín 
bude upřesněn). Je určena pro děti, 
které budou přijaty do naší školy. 
Půjde o pět setkání s budoucí učitel-
kou a se spolužáky ještě před nástu-
pem do školy.

Pavel Bednář

Vítejte na táboře lovci 
pokladů
Rádi bychom vás pozvali na již třetí 
ročník příměstského tábora DOMI-
NO s názvem Lovci pokladů, který se 
v Říčanech uskuteční i letos.
Naší základnou je budova školy 
„U Slunečnice“. Pro vaše děti je při-
praven nezapomenutelný a napínavý 
program, kdy se vcítí do role lovců 
pokladů a budou společně řešit záha-
dy kolem ztraceného pokladu.
V úterý půjdeme plavat do bazénu 
v centru Na Fialce, a pokud budou 
parné dny, je možnost využít zahrad-
ní sprchu pro ochlazení.
Celodenní výlet se uskuteční ve stře-
du, malí lovci si vyzkoušejí jednu 
z vybraných únikových her Jungle 
a Zlobr v Praze.
Pro děti je také připraven program 
v geologickém parku. Budeme hrát 
tematické hry, ve kterých naši lovci 
pokladů budou získávat šifry k nale-
zení bájného pokladu.

Předběžné přihlášky je možné vy-
plnit na webových stránkách 1. ZŠ 
Říčany – DOMINO.

Vašim dětem se budou věnovat ško-
lené vedoucí

Lucie Vydrová a Nikola Viktorie 
Hažmuková

Poděkování
1. ZŠ Říčany, Masarykovo náměstí 
děkuje Koloběhu za finanční dar, 
který byl na základě žádosti třídní 
učitelky a ředitele školy poskytnut 
žáku sedmého ročníku na lyžařský 
kurz. Z daru byl uhrazen kurz v plné 
výši a chlapec 

Pavel Bednář

lyžařský výcvik
Od 6. do 12. ledna 2024 jsme s žáky 
7. ročníků absolvovali lyžařský kurz, 
a to již tradičně v Krkonoších v areá-
lu Černá hora u Janských Lázní.
Ubytováni jsme byli v Horském ho-
telu, který je pro svou strategickou 
polohu na vrcholu Černé hory ideál-
ní k rychlému přesunu na sjezdovky 
a zpět. Hotel skýtá veškeré potřebné 
zázemí s výtečnou kuchyní. Měli 
jsme i velké štěstí na bohatou sněho-

vou nadílku. Díky mrazivému počasí 
byly ideální podmínky na zasněžo-
vání, a tak byly k dispozici všechny 
lanovky a vleky a téměř všechny sjez-
dové tratě. Mrazivé počasí ale neva-
dilo, protože nám téměř celý týden 
svítilo sluníčko a nebe bylo modré.
Žáci si krásně zalyžovali, lyžová-
ní si užívali, jezdili bezpečně a den 
za dnem se zlepšovali, což bylo pa-
trné především u začínajících lyžařů.
Pevně proto věřím, že tito lyžařští 
nováčci si najdou k lyžování i horám 
cestu a budou se tomuto krásnému 
sportu nadále věnovat.

Martin Caudr

Děti ze školní družiny 
navštívily kapli 
v olivovně
Dne 7. února naši druháci ze školní 
družiny navštívili Olivovu dětskou 
léčebnu. Byl to pro všechny krás-
ný zážitek. Děkujeme správci panu 
Boubínovi za poutavý výklad a naší 
klavíristce za koncert pro všechny.

M. Fischerová

Zápis dětí do prvních tříd
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ke konci měsíce led-
na se žáci 6. D „vyda-
li“ po stopách zcela 
obyčejného, starého 

a poničeného kufru. odkud mohl 
být? komu mohl patřit? Co mohl 
a může ukrývat?

Skupiny badatelskou metodou vše 
nejprve odhadovaly. Později hledaly 
souvislosti mezi indiciemi. Co mají 
společného sazenice, které jsme za-
sadili už v listopadu a čekáme na je-
jich žlutý květ, staré botičky, fotogra-
fie a různá hesla i čísla?
Na tabuli vznikala pavoučí síť myšle-
nek, jakou vídáme i v detektivkách, 
na skupinových plakátech si žáci za-
pisovali své teorie, slepovali ústřižky 
a prostřednictvím on-line map hleda-
li města a jejich vzdálenosti. Poslou-
žil nám i překladač a slovník cizích 
slov… K čemu to vše?  A co to má vše 
společného? Nápovědu mnozí na-
šli i v kalendáři, když hledali datum  
27. ledna.
Máme to! Společnými silami se žá-
kům začíná rýsovat příběh dívky v je-
jich věku. Jmenovala se Hana a žila 
zcela běžný život dětských radostí, 
starostí i myšlenek: S kým se více 
kamarádí, proč musí do školy, kam 
si půjde hrát, proč musí rodičům po-
máhat… Dokud nepřišel rok 1939, 
norimberské zákony, koncentrační 
tábory, srdíčko z chleba jako dárek 
od mámy, osamocení s bratrem v Te-
rezíně, cesta vlakem na Východ, …, 
a rok 2000 a snaha Fumiko Išioky, 
zakladatelky Tokijského centra pro 
studium holokaustu, přiblížit historii 
holokaustu japonským dětem, pod-
porovat toleranci a porozumění.
I my jsme se s dětmi dostali k Listině 
základních práv a svobod, k toleran-
ci, snášenlivosti a vzájemnému po-
chopení. Zpracování celého příběhu 
knihy Hanin kufřík autorky Karen 
Levine bylo ponecháno na domluvě 
žáků v jednotlivých skupinách. Viděli 
jsme tak zpracování celého příběhu 
pomocí piktogramů, pocitů, komik-
su, básně či loutkového divadla. Šes-

ťáci byli skvělí! Nyní už jen společně 
čekáme, až nám vykvetou sazeničky 
krokusů, jejichž vysazením jsme se 
zapojili do mezinárodního projektu 
Krokus zaměřeného na prevenci an-
tisemitismu a jakékoli diskriminace.

Jan Šindelář

nehvizdská laťka
Na tradičním výškařském klání 
v Nehvizdech jsme otevřeli letošní se-
zonu meziškolních sportovních akcí. 
V kategorii šestých a sedmých, re-
spektive osmých a devátých, ročníků 

startují vždy dvě dívky a dva chlapci. 
Jejich výkony se sčítají a započítáva-
jí se do výkonů družstva. Atraktivní 
formát, ze kterého máme už i nějaký 
ten pohár z let minulých.
Letos se až tak nezadařilo, ale kaž-
dý jednotlivec z naší školy skákal 
na hranici svých nejlepších osobních 
výkonů. Mladším k medaili nakonec 
scházelo 10 centimetrů, starší měli 
naskákáno stejně centimetrů jako 
bronzová škola, nicméně o čtvrtém 
místě rozhodl horší zápis.

David Beneš

Neobyčejná cesta obyčejného kufru
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PoDPorA TALeNTU A NADáNí 
NA NAŠí ŠKoLe
Ve škole vycházíme z poznání, že kaž-
dý je obdařen určitou mírou talentu. 
Během vyučování usilujeme o rozvoj 
nadání každého jednotlivého žáka, 
zdaleka ne pouze žáka mimořádně na-
daného. 
O nadání uvažujeme v souvislostech 
s inteligencí a tvořivostí. Člověk sou-
časně může být více nadán rozumově 
nebo být spíše tvůrčím talentem. Aby 
se mohlo nadání rozvíjet, je zapotřebí 
motivace a vynaložená energie. Pro-
středí školy má velký potenciál rozvíjet 
všechny složky.
Například rozumově nadaní jedinci 
snáze analyzují úkol a porozumí jeho 
částem. Ve školním prostředí často 
jde o děti, které velmi rychle zvládnou 
čtení a psaní; jsou velmi zvídavé, stá-
le vyžadují odpovědi na otázky. Mají 
specifické potřeby a pro rozvoj jejich 
talentu je důležité tyto potřeby uspo-
kojit. Ve škole máme na paměti, že je-
dinci s velkou mírou intuice a kreativity 
často sledují v zadaných úkolech hlubší 
souvislosti, nemusejí proto nutně být 
vždy úspěšnými u IQ testů, a přesto 
často vynikají v oblastech umění i vědy.
Děti s uměleckým talentem jsou citlivé 
a vnímavé ke svému okolí, kreativní, 
mají estetické cítění, velkou předsta-
vivost a zajímá je umění. Umělecké 
nadání souvisí rovněž s manuální zruč-
ností a fyzickými možnostmi. v příš-
tím školním roce bude ve škole ote-
vřen výtvarný ateliér.
Pohybově nadané děti bývají již v před-
školním věku hodně živé, tvořivé, baví 
je pohyb, jsou fyzicky zdatné. Lze je 
chápat ve smyslu sportovního talen-
tu s důrazem na dobrou koordinaci 
a fyzický výkon, nebo v souvislosti na-
dáním pro tanec, při kterém se mimo 
fyzičky projevuje také umělecké cítění. 
V maximální míře využíváme spor-
tovní areál Sportoviště u lesa. Na tě-
lesnou výchovu navazují mnozí naši 

žáci v odpoledním čase volnočasovými 
aktivitami v tělocvičnách školy (tanec, 
judo, florbal, volejbal). Navíc město 
Říčany dlouhodobě podporuje brusle-
ní pro žáky nejen na prvním stupni.
Žáci s praktickým nadáním se rychle 
zorientují v každodenních situacích 
praktického života. Téměř vždy si vědí 
rady. Pamatují si nejrůznější postupy 
a dokážou je v případě potřeby origi-
nálně použít nebo vymýšlejí postupy 
nové. V této souvislosti chystáme 
ve škole nový předmět design a kon-
struování, kde budou žáci pracovat 
např. s osvědčenými stavebnicemi 
Merkur.
A jak podporujeme talent a nadání 
u nás ve škole? Důraz klademe v od-
borných skupinách na výuku ang-
lického jazyka, přírodních věd a in-
formatiky; ve všech těchto oblastech 
nabízíme žákům jít rychlejším tempem 
a do větší hloubky poznání. Pro všech-
ny vyjmenované oblasti je škola nad-
standardně vybavena a má potenciál 
v práci pedagogů.
Nedílnou součástí nabídky naší prá-
ce je výuka napříč ročníky. Mladší 
žáci mohou participovat na některých 
(projektových) aktivitách starších 
dětí a naopak. Nebo mají možnost do-
cházet na hodinu určitého předmětu 
ke starším žákům. Starší žáci se zapo-
jují ve velkém počtu do soutěží, olym-
piád a projektů; učí se prezentovat 
vlastní práci, kooperovat při dílčích ak-
tivitách, ověřovat si zdroje informací, 
v neposlední řadě žáci devátého roční-
ku připravují své ročníkové práce, při 
kterých se věnují vlastní badatelské 
a výzkumné činnosti.
Mnohaletou tradici má na naší škole 
projekt klub zvídavých žáků, ve kte-
rém jsou žákům nabídnuty především 
odpolední specifické programy (tvůrčí 
díla, seminář, přednáška, …) v roz-
sahu 45–120 minut. Zde se setkávají 
napříč ročníky žáci se zájmem o danou 
oblast. Např. aktuální únorová témata: 

geologické ukázky minerálů z lokalit 
důl v Bílině a kamenolom Černý Důl 
a cestovatelské Jeruzalémské návraty.
Podstatná pro rozvoj talentu a nadání 
je vždy podpora a motivace k dalšímu 
rozvoji.

Dalibor Dudek, ředitel školy

NAŠI AbSoLVeNTI  
Se VrACeJí…
Linda P., talentovaná malířka a bývalá 
žákyně naší školy, se vrátila do škol-
ních chodeb s jediným cílem: promě-
nit obyčejné zdi 
v umělecká díla. 
Zbytek si přečtěte 
na webu Kurýru.

Iveta Truhlářová

ZáKLADNí ŠKoLA u ŘíČANSKéHo LeSA

3. základní škola u Říčanského 
lesa Říčany, p. o., hledá do svého 
týmu na školní rok 2024/2025:

učitele/učitelku chemie  
a přírodopisu,

učitele/učitelku fyziky  
a zeměpisu,

učitele/učitelku tělesné výchovy,
učitele/učitelku německého 

a anglického jazyka,
učitele/učitelku informatiky,
učitele/učitelku matematiky.
Nabízíme náborový příspěvek, 

příspěvek na dopravu  
a důchodové spoření.

V případě zájmu zasílejte CV 
na kontaktní e-mail  

iveta.truhlarova@zs.ricany.cz.
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Ve školní družině při ZŠ Nerudova je živo
S prvním zvoněním školního roku 
2023/2024 otevřela naše školní 
družina dvě oddělení. Kapacita 
i provozní doba se od let minulých 
nezměnila. Hlavním posláním ŠD 
je umožnění odpočinku a rekreace 
dětí po vyučování a rozvoj jejich 
zájmových činností. Osvědčily se 
nám soutěže mezi oběma druži-
novými odděleními, a to jak spor-
tovní, vědomostní, postřehové, 
tak i poznávací. Na podzim jsme 
využili příznivého počasí a na dět-
ském hřišti soutěžili v hodu na cíl, 
skoku do dálky, přeskakování pře-
kážek a běhu. Odměnou pro všech-
ny malé sportovce byla pochvala 
a malá drobnost. Halloween jsme 
si zpříjemnili výrobou kouzelných 
lektvarů, čarodějnými pokusy 
a promenádou v maskách. Před 
vánočními svátky jsme s kamará-
dy z druhého stupně společně vy-
tvářeli v dílně naší školy dekorace 

určené na prodej. Výrobu svíc-
nů z přírodnin, ozdob z korálků 
a keramiky či zdobení perníčků si 
společně všechny děti užily a pro-
hloubilo se tím jejich vzájemné ka-

marádství. Sněhové nadílky jsme 
využili ke stavění sněhuláků a bo-
bování. Při nepřízni počasí jsme si 
v kuchyňce upekli muffiny, pozná-
vali různé druhy ovoce a zeleniny 
podle vzhledu i chuti a naučili se 
připravovat zdravou svačinku.
Za spolupráce třídních učitelů, 
asistentů pedagoga a rodin pomá-
háme v začleňování žáků-cizinců, 
zvládání jazykové bariéry i učiva.
Do konce školního roku nás ješ-
tě čeká plno zajímavých akcí jako 
každoročně např. přírodovědný 
program Dravci a sovy, vystoupení 
kouzelníka nebo divadelní předsta-
vení ve spolupráci se ŠD Bezručo-
va.
Prioritou naší školní družiny je, 
aby byl její prostor pro všechny 
příjemný a vládla zde kamarádská 
atmosféra.

Vychovatelky školní družiny

představte si útulné 
prostředí třídy s dlou-

holetou tradicí, nádechem historie, 
ale i s moderní interaktivní tabulí. 
představte si děti, které si hrají, 
tvoří, malují, ale i vrtají do dřeva. 
představte si tematicky připravený 
program i přípravu pro předškoláky. 
pobyt u nás je však jen na omezenou 
dobu a je ovlivněný individuální 
zdravotní péčí. představujeme vám 
naši MŠ při olivově dětské léčebně, 
tradiční školku v trochu netradič-
ním pojetí.

K základní škole při Olivově dětské léčeb-
ně v Říčanech neodmyslitelně patří také 
jedna třída mateřské školy. Naši školku 
navštěvují děti, kterým pediatr doporučil 
léčebný pobyt. Nejčastěji k nám přijíž-
dějí děti s doprovodem rodičů či jiných 
blízkých osob. Někdy léčebný pobyt ab-
solvují samy. U těchto dětí se snažíme 
především o to, aby přechod z domácího 
prostředí do léčebného absolvovaly v kli-

du a bez stresu. Třída školky disponuje 
tradičními herními koutky i moderními 
didaktickými pomůckami. Je uzpůso-
bena pro výchovu a vzdělávání 14 dětí. 
Přednostně přijímáme především děti 
s povinnou předškolní docházkou. Děti 
vede plně kvalifikovaná paní učitelka, 
která se i při omezených možnostech 
snaží z nově vzniklé skupiny dětí vytvořit 
kolektiv, v němž se každé dítě může cítit 
dobře a bezpečně.
Výchovně-vzdělávací činnost je obsaže-
na ve všech aktivitách, které v průběhu 

dne probíhají. Přípravě předškolních 
dětí na školu se věnujeme zejména v od-
poledních hodinách. Paní učitelka pra-
cuje s každým předškolákem na rozvoji 
grafomotoriky, matematických představ 
i slovní zásoby či prostorové orientace. 
Využíváme různé pracovní listy, učební 
materiály, pracujeme s programy na in-
teraktivní tabuli. Dostatečný prostor je 
věnován i spontánní hře či relaxaci. Orga-
nizujeme karnevaly, tematické dny, oslavy 
narozenin, pravidelně se také účastníme 
soutěží a akcí pořádaných léčebnou. 
Oproti běžným mateřským školám je 
program v naší MŠ prokládán zdravot-
ními procedurami dětí. Ačkoli u nás děti 
stráví jen krátkou dobu, rády se k nám 
opakovaně vracejí. Kromě krásných zá-
žitků a lepšího zdraví si ze svého pobytu 
mohou odvézt různé výrobky, které s naší 
všestrannou paní učitelkou vytvoří.
Léčení se nemusíte bát, tak si přijďte 
s námi hrát. Těšíme se na vás!

Kolektiv ZŠ a MŠ při Olivovně

mateřská škola při olivově dětské léčebně
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Již nějakou dobu nás trápilo plýtvání 
jídlem ve školních jídelnách, kdy denně 
přichází nazmar mnoho jídla a s ním 
i lidské práce, energie a surovin. Roz-
hodli jsme se s tím něco dělat alespoň 
u nás, v jídelně Základní školy Magic 
Hill.
V letošním školním roce jsme se za-
měřili na šíření osvěty v oblasti škol-
ního stravování nejen mezi dětmi, ale 
i mezi rodiči. Zavedli jsme několik 
novinek, kterými se snažíme děti vtáh-
nout do celého procesu přípravy jídla 
a objasnit jim přeměnu suroviny z pole 
nebo pastviny v jídlo na jejich talíři. 
V případě, že budou vědět, kolik úsilí 
a energie stojí za jejich obědem, budou 
si, věříme, jídla více vážit.
Na besedy s dětmi do školy proto cho-
dí náš vedoucí školní kuchyně. Děti 
totiž žily v představě, že se jídlo na-
kupuje v supermarketu hotové a naši 
kuchaři ho jenom ohřívají a dochucují. 
A přitom v naší kuchyni se vaří téměř 
výhradně z čerstvých a základních su-
rovin, nikoliv z polotovarů. A při jejich 
výběru upřednostňujeme místní do-
davatele, nebo alespoň původ v České 
republice.
Dveře do kuchyně jsme otevřeli 
i prostřednictvím prezentace školy 
na Instagramu a zveme zájemce k na-
kouknutí. Jste zvědaví, co máme dnes 
k obědu? Podívejte se na náš instagra-
mový účet kuchyně_magichill.
Ve škole jsme uspořádali také setkání 
s kuchařem a nutriční specialistkou 
pro rodiče v rámci Kavárny pro rodiče. 
Přímou ochutnávku jídla z kuchyně 
nabízíme rodičům několikrát ročně 
na školních akcích, v zimě na chari-
tativním vánočním trhu a při letní za-
hradní slavnosti. Na podzim si na na-
šich farmářských trzích mohou rodiče 
koupit a ochutnat zeleninu vypěstova-
nou dětmi na naší školní farmě.
Farma hraje důležitou roli nejen jako 
zdroj některých surovin pro školní ku-
chyni, ale i v edukaci dětí a v osvojová-
ní si mnoha dovedností. Ve spojitosti 
s jídlem není lepší výukový nástroj než 

přímá zkušenost – zasadit semínko, 
pečovat o něj, sklidit úrodu a uvařit 
z ní třeba chutnou dýňovou polévku. 
Občas je to pěkná dřina, ale výsledek 
pak stojí za to. Polévka nebo šťavnatá 
kedlubna, zralé rajče nebo vejce sesbí-
raná přímo u slepic, to je skutečný pro-
žitek umocněný mnoha smyslovými 
vjemy.
Aby naše snaha byla co nejefektivnější, 
přizvali jsme si odborníky z oboru a za-
pojili se do programu Skutečně zdravá 
škola (www.skutecnezdravaskola.cz). 
Pod jejich vedením zlepšujeme celý sys-
tém vaření a přidáváme další možnosti 
osvěty mezi dětmi. Chceme zkvalitňo-
vat nejen výuku, ale i formovat přístup 
dětí k jídlu i přírodě, která je obklopuje. 
Měníme pitný režim ve škole, rozšiřu-
jeme receptury svačinek ve školce nebo 
jsme vyměnili používané úklidové pro-
středky za ekologicky odbouratelné. Se 
členy ekotýmu, který ve škole funguje, 
zaznamenáváme množství zbytků v jí-
delně a společně vymýšlíme strategie 
proti plýtvání jídlem.
Přijde vám naše snaha inspirativní? 
Rádi byste se vydali stejnou cestou 
a nevíte, jak začít? Nebo máte nápad, 
který se vám osvědčil a chcete se podě-

lit o své zkušenosti? Napište nám nebo 
se k nám přijďte podívat.
Za celý tým Magic Hill

Eva Kolářová
lektorka výukových programů  

a vedoucí školního Ekotýmu

Ve škole magic Hill si vážíme jídla, přírody 
i lidské práce
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Den otevřených dveří
Dne 1. února se na naší škole konal 
den otevřených dveří. Akce se zú-
častnili zájemci jak o osmileté, tak 
o čtyřleté studium. Školu bylo možné 
navštívit od rána v době výuky, do kte-
ré mohli hosté nahlédnout. Příchozí 
měli možnost prohlédnout si školu 
společně s průvodci z řad našich stu-
dentů a mohli se jich při provázení 
školou na cokoliv zeptat. Odpoledne 
bylo možné navštívit interaktivní stán-
ky předmětů, které byly rozmístěné 
po celé škole. U každého z nich si hosté 

mohli popovídat s žáky i s profesory, 
podívat se na fyzikální, chemické a bio-
logické pokusy, zkusit si kvízy z jazyků 
a zeměpisu, prohlédnout si ročníkové 
práce a zahrát si logické hry. Návštěv-
níci si mohli prohlédnout i novou spor-
tovní halu a laboratoře chemie a bio- 
logie. V 17.00 hod. se v aule konalo se-
tkání s paní ředitelkou.
Za nás studenty byla akce velice pove-
dená a přejeme hodně štěstí při přijí-
macím řízení všem uchazečům.

Anna Bláhová, C3
        

beseda s vedením města 
Říčany
Dne 7. února proběhla na našem gym-
náziu beseda s vedením města Říčany. 
Navštívili nás pan starosta David Mi-
chalička s paní místostarostkou Hanou 
Špačkovou. Tuto akci zorganizoval 
Studentský parlament a společným 
cílem bylo dostat mezi žáky povědo-
mí o tom, jak funguje práce města, co 
se chystá pro mladé, ale i pro všechny 
občany města. Na besedě byly vyřčeny 
například otázky, proč se změnila jmé-
na zastávek, ale také jak bude probíhat 
rekonstrukce ulice Černokostelecká 
a jak se bude vyvíjet dopravní situace 
v Říčanech. Beseda probíhala v přá-
telské atmosféře a někteří studenti se 
aktivně zapojovali do diskuse. Pro nás 
všechny to byla užitečná akce a určitě 
plánujeme zorganizovat další podobná 
setkání.

Za Studentský parlament  
Matyas Forejtek

Lyžařský výcvikový kurz
V polovině ledna se třídy prvního roč-
níku a kvinty zúčastnily lyžařského 
kurzu v Peci pod Sněžkou. Na progra-
mu mrazivého týdne byl tradičně dopo-
lední výcvik na sjezdových lyžích (včet-
ně snowboardu), odpoledne pak běžky. 
Volnočasové aktivity jako pěší výlet, 
deskové hry atd. doplňovaly večerní 
přednášky. Týdenní program zdárně 
uzavřely běžecké a sjezdové závody, 
ve kterých studenti zúročili své nabyté 
zkušenosti.

Vít Štěpánek

KoMenSKého náMěStí 1280/1

 e-Mail:   SeKRetaRiat@GyRi.CZ

tel.: 739 964 270

PŘIJÍMACÍ ZKOUŠKY

Jednotné přijímací zkoušky 
z českého jazyka a matematiky 

se konají:
Žáci 9. ročníků:  

pátek 12. a pondělí 15. dubna 
2024 od 8.15

Žáci 5. ročníků: úterý 16.  
a středa 17. dubna 2024  

od 8.15
Zkoušky v náhradním termí-

nu: pondělí 29. a úterý  
30. dubna 2024 od 8.15 

(žáci 5. i 9. ročníků)
Ověření znalosti českého jazyka 

u ukrajinských uchazečů se 
uskuteční formou rozhovoru 

před komisí dne 12. a 15. dub-
na 2024 dle harmonogramu 
oznámeného zákonnému zá-

stupci uchazeče.
Upřesňující informace i kritéria 
pro přijímací řízení na gymná-
zium ve šolním roce 2024/25 
naleznete na webových strán-

kách školy www.gyri.cz.
V případě potřeby kontaktujte 

sekretariát gymnázia, 
tel. +420 739 964 270 nebo 

ředitelku školy 
Mgr. zuzanu Pokornou.

Pronájem víceúčelové 
sportovní haly

 
Gymnázium Říčany – nabízíme 

k pronájmu víceúčelovou  
moderní sportovní halu

Pracovní dny: 8.00–11.30
Víkendy: po dohodě

Zájemci volejte  
na tel.: +420 739 964 270

nebo pište na e-mail:   
sekretariat@gyri.cz
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Vážení rodiče, milé děti,
rok se s rokem sešel a znovu se nám blí-
ží talentové zkoušky do ZUŠ Říčany. 
Mnozí rodiče již volají, ptají se, chtějí 
si upřesnit informace, což nás moc 
těší. I my v ZUŠ už finišujeme a při-
pravujeme pro vás veškeré informace 
k talentovým zkouškám, aby mohly 
proběhnout ke spokojenosti všech, 
hlavně dětí.
Od 1. března 2024 budou pro vás 
na adrese www.zusricany.cz připra-
veny veškeré informace k talentovým 
zkouškám do všech oborů.
Zápisová aplikace bude pro vás otevře-
na od 1. dubna 2024.
Zápis proběhne jako každý rok posled-
ní týden v květnu od 27. května do  
31. května 2024.

Seznam přijatých uchazečů bude 
zveřejněn na webových stránkách  
17. června 2024.
A pro vaši inspiraci vás každý měsíc 
budeme zvát na naše akce, abyste 
mohli nahlédnout do toho, co se v ZUŠ 

Říčany opravdu dělá. Těšíme se, že při-
jdete nejen na naše akce, ale i na talen-
tové zkoušky.

Přijďte, těšíme se na vás!
Kolektiv ZUŠ Říčany

ZUŠ Říčany se těší na nové talenty
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MINIMÁLNÍ OKRAJ
INVERZNÍ 

PRUH

MINIMÁLNÍ OKRAJ
POZITIV

v médiích se dnes můžeme 
setkat s tím, že v říča-
nech hraje hokej klub 
s názvem SSC říčany. 
Málo se však ví, že klub 
s tímto označením má 
svou tradici a byl založen 
na přelomu roků 1930 
a 1931. u jeho vzniku stála 
parta studentů, kteří chtěli hrát 
„kanadský hockey“, který se v tomto 
období rozšiřoval v Československu.

Již existující říčanské kluby ale o ho-
kej nejevily zájem. Díky úsilí a tou-
ze si zahrát se ovšem skupině nad-
šenců podařilo zorganizovat první 
zápas, a to 25. ledna 1931. Ve Vel-
kých Popovicích se tito hráči utkali 
s týmem SK Popovice. Jsou známa 
jména těch, kteří se o to zasloužili. 
V této sezoně si s Popovicemi za-
hráli ještě dvakrát. Utkání sehráli 
mladíci, které lze považovat 
také za zakladatele klubu: Hyb-
ner, Němeček, Červený, Čížek, 
Turnovský, Zvolský, Hlaváček, 
Sommer, Lacina, Vobora a Šká-
ba. Dalšími spoluzakladateli 
pak byli Novotný, Zeman, Mára 
a Andršt. O tom, jak proběhla 
organizace zápasů, informace 
chybějí.
Jednou z vůdčích sil byl nepo-
chybně Josef Němeček (později 
student práv na Univerzitě Kar-
lově), který začal psát kroniku 
klubu. Máme dochovány zápisy 
z let 1931 až 1936. Díky nim 
je možné dohledat, jak se klub 
sportovně vyvíjel. Kronika na-
bízí výhradně komentáře k zá-
pasům.

Rybníky a kluziště
Hokej se hrál v Říčanech a Ra-
došovicích na všech rybnících. 
Možná, že se hrálo i na „Soko-
láku“, kde mívali sokolové ledo-
vou plochu pro bruslení. Hřiště 
se upravovala před zápasem. 

Nemáme informace, jak 
vypadaly mantinely. Ur-

čitě byly nižší než nyní 
a s jejich stěhováním 
a instalací na různá 
místa ve městě byla 

velká práce. Stěhování 
zřejmě zajišťovali sami 

hráči. Nikde se v kronice ne-
píše o hokejové výbavě. Hokej byl 

proti dnešku pomalejší, takže ne-
docházelo tolik ke kontaktu hráčů. 
Podstatným problémem bylo poča-
sí. Sezona trvala většinou od prosin-
ce do února. To vedlo k tomu, že se 
často hrála dvě utkání v jednom dni. 
Hřiště se na rybníku stěhovalo, aby 
i pro druhé utkání byl v rámci mož-
ností kvalitní povrch ledu.

Benefice pro SSC
Chybí údaje o tom, jaké bylo složení 
výboru a kdo byl předsedou, který re-

prezentoval SSC na veřejnosti. Nikde 
se nemluví o financování činnosti. Je 
pravděpodobné, že financování zajiš-
ťovaly rodiny studentů. Existuje pouze 
zmínka, že divadelní spolek Tyl sehrál 
benefiční představení, z něhož byla 
část výnosu darována SSC.

Zápasy
V roce 1931 se hrály dva zápasy ve Vel-
kých Popovicích. První zápas skončil 
vítězstvím Říčan 20 : 5. V odvetě SSC 
prohrálo. Třetí utkání se hrálo již v Ří-
čanech a domácí vyhráli 8 : 2. Zajíma-
vé je, jak se na utkání cestovalo. Jelo 
se vlakem do Strančic a pak šli mladíci 
pěšky po zasněžené cestě do Popo-
vic. Nároky na fyzičku to byly značné. 
V sezoně 1931/1932, která začala 20. 
prosince 1931, byl výběr soupeřů pes-
třejší. Hrálo se s celky pražských gym-
názií a nově přibyl SKS Benešov, což 

byl také studentský klub. Největ-
ším úspěchem bylo, že do Říčan 
přijela hrát rezerva SK Slavia. 
Slavia měla své hokejové sídlo 
v Jevanech (zřejmě na některém 
z rybníků), a tak Říčanští jezdili 
hrát i do Jevan. Zápas v Říčanech 
skončil remízou 2 : 2. Utkání 
zhlédlo asi 240 diváků a noviny 
ho komentovaly jako výbornou 
reklamu „Kanady“. Sehráno bylo 
celkem 21 zápasů, z toho 7 vítěz-
ných. Začala se připravovat re-
zerva. V období 1932/1933 došlo 
k výrazným změnám. Především 
se začala hrát mistrovská utkání. 
Klub SSC byl zapojen do pražské 
župy. Její konstrukce je patrná 
z faksimile novinového výstřiž-
ku. Ŕíčanský SSC svoji třídu vy-
hrál. Mezi další úspěchy patřilo, 
když do Říčan přijely hrát hokej 
pražské velkokluby LTC (Lawn 
Tennis Club) Praha a I. ČLTK 
(I. český lawn-tenisový klub) Pra-
ha. Druhý klub měl sídlo na Štva-
nici, takže naši hráči si zahráli 
i na pražském zimním stadionu.

SSC Říčany – Říčanský 
studentský sportovní klub
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Rostoucí zájem o hokej
Díky atraktivitě zápasů se zvyšoval 
zájem o hokej, hlásili se další hráči 
a byla vytvořena rezerva. První druž-
stvo mělo k dispozici již dva útoky. 
Dříve se jezdilo většinou s jedním ná-
hradníkem k základní šestici. Říčany 
svoji pozici v kanadském hokeji posi-
lovaly. Sezona 1933/1934 byla ote-
vřena již v listopadu. V důsledku jed-
nání Vincence Zemana se podařilo 
pronajmout Zimní stadion Štvanice. 
Klub SSC hrál opět třídu II. A pražské 
župy. Skončil na 2. místě za Smícho-
vem, který postoupil lepším skóre. Je 
zajímavé, že Zbraslav měla své hřiště 
na řece, a když tam hrály Říčany, byl 
zápas ukončen kvůli povodni. Zpest-
řením sezony byla dvě utkání s DSK 
Tábor. Říčany oba zápasy prohrály. 
Obliba hokeje se projevila vstupem 
žákovského družstva do soutěží. Jsou 
známa jména sestavy proti Žižkovu. 
V brance nastoupil Houška, na beku 
Kamperle se Sommerem, útočné tro-
jice tvořili Medřický, Košek, Šebánek 
a Kormout, Lacina, Churáček.

všestranní sportovci
S většinou jmenovaných se pak 
setkáváme v SSC v dalších letech 
i v jiných sportech. Například André 
Houška se do branky postavil v ko-
pané, zakotvil v ligových mužstvech 
a chytal i v reprezentaci Českoslo-
venska. Hokejová sezona 1934/1935 
byla zahájena na nově zřízeném 
kluzišti na hřišti SK Říčany (dneš-
ním fotbalovém hřišti u Sportovní 
haly Říčany) utkáním s LTC Praha. 
Během roku došlo k rozhodnutí, že 
do I. třídy postoupí kromě Smíchova 
i SSC. Mužstvo začalo hrát s nejlep-
šími celky z Prahy. Většina zápasů 
skončila prohrou a sezona sestupem. 
Debatovalo se o tom, zda postup byl 
pro klub přínosem, nebo na obtíž. 
Většina zápasů se hrála na „zimáku“ 
v Praze. Do celostátního mistrov-
ství tehdy postoupily LTC a Sparta. 
Poprvé se objevily zmínky o poku-
tách a subvencích od vedení hokeje. 
Po sestupu v sezoně 1935/1936 hrály 
Říčany II. třídu. Klub opět vyhrával, 
ale konečná tabulka není k dispozici. 
Velmi dobře si vedli žáci. Objevila se 
nová jména – Kocina, Viktora. Za-

hráli si i zápas s LTC Praha a prohráli 
jen 2 : 4. Vzniklo ještě družstvo do-
rostu, které hrálo na setkání organi-
zovaném župou na Štvanici. Touto 
sezonou kronika končí. Poslední 
zápis je z 12. března 1936.

Čerstvé zprávy ve Zprávonoši
Další podrobnější informace o dění 
v SSC přináší Zprávonoš, nástěnné 
noviny (neboli také Plátek), psaný 
na psacím stroji a bohatě ilustro-
vaný. Vždy jen v několika výtis-
cích vycházel v letech 1942–1944. 
Z období 1937–1942 se dochovalo 
minimum informací. Nepochybně 
tenkrát padlo rozhodnutí o stavbě 
objektu pro hokej. Byl vybrán poze-
mek nacházející se nedaleko hřiště 
SK Říčany ve směru k Marvánku, 
s možností využití blízkého potoka 
jako zdroje vody. Zde vyrostl objekt, 
který již pamatují i současní Říčaňáci 
pod názvem „Stadiónek“ nebo „Sta-
dík“. Na jeho místě nyní stojí zimní 

sportovní hala. Ve Zprávonoši z roku 
1942 je uveden graf, který ukazuje 
vývoj počtu členů SSC od roku 1931 
do roku 1943. V roce 1938 měl klub 
kolem stovky členů, v dalším roce 
došlo k mírnému poklesu (vliv za-
čátku války), ve válečných letech se 
počet začal výrazně zvyšovat a v roce 
1944 jich bylo okolo pěti set. Hrálo 
v tom roli zrušení Sokola a přechod 
jeho členů do SSC. To se stalo nejvý-
znamnější organizací ve sportovním, 
ale i v kulturním životě v Říčanech 
za války.
Tuto dobu jsem již zažíval jako člen 
SSC, byl jsem součástí různých aktivit 
a četl jsem i Plátek. Pokusím se osvěžit 
si informace v něm obsažené, zalisto-
vat ve své brožované paměti a podělit 
se o ně s vámi. Tak snad někdy příště.

 František Křížek

Tento text vznikl díky  
činnosti Klubu přátel 

Muzea Říčany. 
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Pokud se chcete stát patronem Komunitního centra Říčany a podpořit nás v naší práci, ozvěte se 
nám. Veškeré informace o naší organizaci, podrobné kontakty i návod, jak nás podpořit, naleznete 
na internetových stránkách www.kcricany.cz. E-mail: info@kcricany.cz, tel. 774 780 141, osobní 
asistence: tel. 604 522 625, program pro rodiny: tel. 737 536 205.

Komunitní centrum a naše práce byla 
vidět na slavnostním vyhlášení cen Pe-
čovatel roku 2023, kam jsme nomino-
vali paní Lucii Sochůrkovou, vedoucí 
služby osobní asistence pro rodiny 
s dětmi. Národní cenu sociálních slu-
žeb organizuje Asociace poskytovatelů 
sociálních služeb České republiky spo-
lu s Diakonií ČCE. Záštitu nad touto 
akcí převzala první dáma ČR paní Eva 
Pavlová, která ocenění slavnostně pře-
dávala. Jsme rádi, že Lucie mohla být 
za celé naše komunitní centrum pří-
tomna a převzala ocenění v důstojných 
prostorách Novoměstské radnice z ru-
kou první dámy. Gratulujeme.
Foto zveřejňujeme se svolením organi-
zátorů. Služba Sanace rodiny poskytu-
je pomoc pro rodinu a dítě. Pomáháme 

při vztahových problémech, potížích 
ve škole, se špatnými vztahy s vrstev-
níky, vycházíme z přesvědčení, že nej-
lepším místem pro život dítěte je rodi-
na (vlastní nebo náhradní). Snahou je 
prevence již v období předškolní a rané 

školní docházky. Proč to děláme? Pro-
tože to funguje. 

Klidné jarní dny přeje za celý tým
Pavlína Šantorová Filková,  

ředitelka společnosti
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Společně postavíme Říčany 
z LEGO® kostiček
Pro děti 6 až 12 let, vstup zdarma

čtvrtek  14. 3. 16–19 hod. 
pátek     15. 3. 16–19 hod. 
sobota   16. 3. 9–12 hod.
neděle   17. 3. od 10 hod. slavnostní prohlídka městečka

Městečko o rozloze 8 x 3,5 metru vyroste v Olivově dětské léčebně. 
K dispozici budou desítky tisíc klasických i speciálních kostek
a cca 200 sad včetně vláčků a dopravních prostředků. 
Akci pořádá Církev bratrská Říčany ve spolupráci s Olivovou 
dětskou léčebnou. Registrace dětí na webu www.cbricany.cz 
Těšíme se na vás.

Pět kroků ke správné výchově našich dětí
Milí rodiče, přijměte pozvání do Clubu CéBéčko na Masarykově náměstí 34. Máte pochybnosti, zda 
své děti vychováváte správně a zda jim dokážete pomoct ve zdravém rozvoji? Právě pro vás jsou 
připraveny dva semináře (každý obsahuje pět přednášek), vždy od 18 hodin. 

Seminář výchovy dětí do 10 let
8. 4.    Budování pevných základů
15. 4.  Naplnění potřeb našich dětí
22. 4.  Nastavení hranic
29. 4.  Vztahy a zvládání hněvu
6. 5.    Hodnoty a odpovědnost

Bližší informace najdete na webu Církve bratrské Říčany 
www.cbricany.cz  
Napište nám: karel.faber@cb.cz
Těšíme se na vás

Seminář výchovy teenagerů od 11 do 18 let
13. 5.  Sledovat dlouhodobý cíl
20. 5.  Naplňovat potřeby teenagerů
27. 5.  Nastavovat hranice
3. 6.    Podporovat zdravý emocionální rozvoj
10. 6.  Pomáhat jim dělat dobrá rozhodnutí

Registrace ZDE

  Registrace ZDE



Mezi námi/ Názory

66

Včasné a pravdivé informace – věc, která by měla být samozřejmostí, ale…

KoNeC modřínů nebo „marných úředníků“ v Čechách?

Je velmi příjemné a pozitivní, že naše 
město zavedlo druhou bezplatnou 
sobotní linku (Pastelkov–Jažlovice). 
Ovšem i když jsou platné již v prosin-
ci, jsou vydané až v lednovém Kurýru 
a do městské aplikace dokonce zadané 

až v únoru. A změny název zastávek? 
Kdy radnice sdělí pravdu? Nikdo 
na ROPID se nemůže dovolit změ-
nit název zastávky bez souhlasu obce 
(tedy o to víc u našeho města). Na-
víc u názvu K žel. stanici údajně vadí 

vzdálenost, a přitom v autobusech se 
stále zde hlásí přestup na vlak. Stanice 
U nemocnice, nyní Sokolovna: Větši-
na občanů ani neví, kde sokolovna je, 
a tato není ani na jedné mapě.

M. Kotrba

Kdy a koho zmrzačí nebo zabijí soušky 
u Jurečku? Kdy přestane opakovaně 
spolek rybářů devastovat břeh Jurečku 
neodborným prořezem stromů (naru-
šení stability) a vyřezáním keřů těsně 
nad zemí i v místech, kde neloví?
Stalo se opět letos 3. února. Zůstane 
břeh Jurečku zelený i pro hnízdění 
ptactva, nebo zmizí vlivem eroze? Kdo 
a kdy to konečně pochopí a napraví?
V únoru 2022 jsem vedoucího Od-
bor životního prostředí MěÚ Říčany 
Ing. Smetánku upozornila na kůrov-

cem napadené modříny nad Jurečkem. 
Bylo mi řečeno, že o tom ví, že celý 
svah „musí dolů“, ale že nevědí jak.
Proč ne jen stromy napadené? Proč ne 
ručně? Čeká se, až všechny odumřou, 
aby se mohlo se plošně kácet, devas-
tovat těžkou technikou lesní půdu, 
mulčovačem rozsekat větve a vše živé? 
Semenáčky, drobné živočichy i tělíčka 
ježků jako před třemi lety? I přes mé 
opakované podněty do dnešního dne 
není ze strany OŽP konáno. Důsle-
dek? Odumírají již všechny modříny 

v okolí Jurečku (cca 130 ks), další de-
sítky u Strašína, „Sokoláku“ i v zahra-
dách nás obyvatel. Škoda pro okolní 
přírodu, znehodnocené dřevo mohlo 
být zužitkováno – odprodáno pro vý-
robu nebo sochařům. Les mohl zůstat 
zachován, přirozeně by se obnovil 
semenáčky s genetickými informa-
cemi místních podmínek, vyrostly by 
stromy odolné vůči zdejším chorobám 
i škůdcům, byl by zachován celý eko-
systém. Doporučuji vědecký film Inte-
ligence stromů.

V březnu přijímáme projektové záměry 
do 1. výzvy MaS říčansko – iRop – 
vzdělávání MŠ, která je zaměřena 
na infrastrukturu mateřských škol 
a zařízení péče o děti typu dětské sku-
piny a do 2. výzvy MaS říčansko – 
iRop – vzdělávání ZŠ, která je zamě-
řena na infrastrukturu základních škol 
ve vazbě na odborné učebny a učebny 
neúplných škol.
Bližší informace k jednotlivým výzvám 
a k podání projektových záměru do vý-
zev MAS najdete na našich webových 
stránkách https://mas.ricansko.eu/.
V úterý 26. března proběhne v kon-
gresovém a sportovním areálu Oáza 
Říčany Plénum MAS Říčansko –se-
tkání všech partnerů z řad obcí, škol 
i soukromého sektoru. Věřím, že bude 
odsouhlaseno přijetí nového partnera 
z řad obcí a to obce Dobřejovice.

Od 17. ledna 2024 byl spuštěn nový 
program nZÚ light, který je určen 
na rekonstrukci a snížení energetic-
ké náročnosti domů seniorů a osob 
se zdravotním postižením. Škála 
podporovaných opatření zůstává 
stejná. Zpřesní se pouze některé 
podmínky, které především seniory 
ochrání před instalací nekvalitních 
výrobků s minimálním efektem 
úspory.
Okruh oprávněných příjemců dotace 
se rozšíří o rodiny, které pobírají pří-
davky na děti.
I v našem regionu můžete narazit 
na podvodníky. Buďte obezřetní a ne-
poskytujte osobní informace nikomu, 
kdo se neprokáže příslušným opráv-
něním k poradenství NZÚ light jako 
poradce Státního fondu životního pro-
středí ČR (SFŽP).

MaS říčansko, o. p. s., poskytuje 
veškeré poradenství a umožňuje po-
dání žádosti o dotaci bezpečně a zcela 
zdarma všem oprávněným žadatelům. 
Obraťte se na nás.
Veškeré kontakty najdete na webových 
stránkách MAS říčansko https://mas.
ricansko.eu/.
Nebo kontaktujte pracovníky úřadu 
ve svých obcích, kteří vám poskytnou 
bližší informace a popřípadě kontakty 
na pracovnice MAS říčansko.

Přeji krásné jarní dny, které nám jis-
tě přinesou teplé sluneční paprsky 
a s nimi i pohodu a dobrou jarní nála-
du.

Lenka Babíčková
ředitelka a celý kolektiv  
MAS Říčansko, o. p. s.

Střípky z mAS – První vyhlášené  
výzvy mAS Říčansko
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Proč nebyly dosud odstraněny více 
než tři roky trouchnivějící 20 m vyso-
ké soušky, ohrožující pádem na cestě 
podél Jurečku zdraví a životy chodců, 
cyklistů, lidí na lavičkách či molu pro 
otužilce i plavců? Musí vždy někdo 
zbytečně zemřít nebo být zmrzačen, 
aby se konečně úředníci zamysleli nad 

svým posláním, aby začali zodpovědně 
konat, přestali rozhodovat „od stolu“ 
a užívat si „jisté místečko“ státního 
zaměstnance na židli, ze které nezved-
nou „svá úřední těla“, aby se přesvěd-
čili o své „marnosti“, aby na vlastní oči 
spatřili, čeho se svou liknavostí dopus-
tili? Stejně nezodpovědně se OŽP cho-

vá i ve správním řízení ve věci povo-
lení kácení stromů mimo les, které je 
jednak „fraškou“ s tragickým koncem 
pro přírodu, jednak i s možným tragic-
kým koncem pro „dotčené“ obyvatele 
– ohrožení jejich střechy nad hlavou, 
zdraví a životů.

Eva Malířová

Za Český rybářský svaz, z. s., místní 
organizace Říčany probíhá pravidel-
ný prořez s úklidem odpadků a napla-
venin v nátoku rybníka každý rok. Vše 
v koordinaci s Oddělením technické 
správy Říčany při našich bezplatných 
a dobrovolných brigádách. Prořez 

dřevin se realizuje pouze na pravé 
straně rybníka, kterou rybáři pro ak-
tivní rybolov od nepaměti využívají. 
Rozhodně jej nedevastují. Proti erozi 
byl břeh opatřen kameno-štěrkovým 
opevněním při revitalizaci. Levá stra-
na, včetně břehu litorálu u nátoku, je 

ponechávána ve stavu bez dalších zá-
sahů a žádné úpravy zde z naší strany 
neprobíhají, takže prostor pro zeleň 
a hnízdění ptactva zde určitě je.
S rybářským pozdravem Petrův Zdar!

Milan Barták
Jednatel ČRS MO Říčany

Vážená paní Malířová,
Odbor životního prostředí MěÚ v Ří-
čanech jako Správa městských lesů 
k Vašemu článku, který se týká přede-
vším suchých modřínů ve svahu nad 
Jurečkem uvádí následující:
Správci lesa pravidelně provádějí na-
hodilou těžbu na celém majetku města 
Říčany (cca 250 ha) v souladu se záko-
nem č. 289/1995 Sb., o lesích a o změ-
ně některých zákonů (lesní zákon), 
tedy do 31. března každého roku je 
nahodilá těžba zpracovávána (suché, 
nahnuté stromy apod.). Samozřejmě 
je zde možnost v porostu ponechávat 
i suché stromy, které slouží jako biotop 
pro ostatní živočichy. Podle ustanovení 
§ 19 odst. 2 lesního zákona je „každý 
při vstupu do lesa povinen přizpůsobit 
své jednání stavu přírodního prostředí 
v lese a zvýšenému nebezpečí, které je 
se vstupem do lesa spojeno a dbát své 
osobní bezpečnosti nebo bezpečnosti 
osob svěřených“.
Ve svahu nad Jurečkem nerostou pou-
ze modříny, ale je zde celkem zapojený 
porost, kde převažuje především habr 
obecný, který zde svým kořenovým 
systémem funguje i jako důležité zpev-
nění svahu. To znamená, že zde určitě 

nedojde k plošné těžbě, jak uvádíte. 
Jednoduše k tomu není důvod. Že je 
tato lokalita náročná na těžbu, je holý 
fakt a Správa městských lesů musí peč-
livě zvážit, jakou formou provede káce-
ní a přibližování dřeva, a to především 
s ohledem na minimalizaci následných 
škod, které s sebou těžba přináší, 
a také s ohledem na zvýšené erozní rizi-
ko v této lokalitě. Vytěžené dřevo bude 
dle sortimentů řádně prodáno v aukci.
S přirozenou obnovou (ponecháním 
výstavků), nejen modřínu, ale i např. 
borovice či jedle, máme bohaté zkuše-
nosti a rádi ji využíváme při přirozené 
obnově lesa.
Rád bych vás ubezpečil, že správci lesa 

určitě nerozhodují jen od stolu a v lese 
jsou velice často. Správa lesa se od sto-
lu prostě vykonávat nedá, takže moc 
dobře nechápu Vámi zmíněnou „mar-
nost a liknavost“ při výkonu správy 
lesa.
Správní řízení ve věci kácení dřevin ros-
toucích mimo les (jak uvádíte na závěr 
svého příspěvku), které se týká stromů 
ve Vašem sousedství, bylo pravomoc-
ně ukončeno rozhodnutím odvolacího 
orgánu a dále se jedná pouze o sou-
sedský spor (rovina občanskoprávní), 
který řeší pouze příslušný soud, nikoliv 
správní orgán.

Radek Smetánka
vedoucí odboru životního prostředí

Redakce v souladu s Pravidly pro 
zveřejňování příspěvků poskytla 
názor k reakci:
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Příprava na jarní sezonu vrcholí
Za několik málo týdnů se 
znovu rozběhnou jarní 
fotbalové soutěže. v nich 

jako obvykle na zelené trávníky 
vyběhnou i fotbalisté Fk říčany, 
kteří s názvem našeho města 
na hrudi svých dresů budou týden 
za týdnem usilovat o zviditelnění 
středočeských říčan na sportovní 
mapě regionu a kraje.

Do svých soutěží postupně zasáhnou 
všechny kategorie od školiček 
po tým A a čekají nás skutečně skvělé 
sportovní zážitky. V nejlepší výchozí 
pozici do jarních soutěžních klání 
vstupuje tým A mužů, který ve třídě 
1. B drží průběžné 3. místo se ztrátou 
pouhých tří bodů na vedoucí pozici. 
Tím se naše mužstvo výrazně hlásí 
do bojů o celkové vítězství a případný 
postup. Opačnou výchozí pozici 
pak zaujímají oba dorostenecké 
celky hrající krajský přebor, ty čeká 
velký kus práce a úsilí pro vylepšení 
stávajícího postavení. U podstatné 
části hráčů však sledujeme velmi 
dobrý přístup k zimní přípravě. Svým 
hráčům věříme a jsme přesvědčeni, že 
naše konečné umístění bude mnohem 
lepší než loni. Velkou radost nám 

dělají obě žákovské kategorie, které se 
po loňském postupu z okresní soutěže 
nově utkávají v krajské třídě 1. A. 
Dosavadní herní zkušenosti a rychlá 
adaptace na požadavky nové soutěže 
daly základ stabilním výsledkům, 
a proto se nyní těšíme z průběžného 4. 
místa starších žáků a 5. místa mladších 
žáků. U kategorií přípravek a školiček 
budeme i nadále cílit spíše na kvalitní 
tréninkový proces, jehož pevnou 
součástí je sice zápasová praxe, 
výsledky jednotlivých utkání však 
nejsou určujícím faktorem. Hlavním 
cílem zůstává rozvoj pohybových 
a individuálních herních dovedností.
Než však opětovně zasáhneme 

do oficiálních soutěží, budeme i nadále 
pracovat, trénovat, soutěžit a rozvíjet 
se. Školičky a přípravky absolvují četné 
halové turnaje, které děti milují a které 
mají skvělou diváckou kulisu. Mladší 
žáci již skončili svou část Zimní ligy 
mladších a starších žáků v Uhříněvsi, 
tu zcela opanovali a po zásluze obsadili 
1. místo. Mezitím mladší žáci stihli 
v přípravě porazit celek pražské 
Viktorie Žižkov a nyní se s vervou 
vrhají do další Zimní ligy v Kostelci nad 
Černými lesy. Starší žáci v přípravném 
utkání deklasovali 9 : 0 celek SK Český 
Brod. V Zimní lize dorostu v Uhříněvsi 
i nadále pokračují mladší dorostenci, 
kteří postoupili ze základní skupiny 
a nyní je čeká semifinále s divizním 
celkem ČLU Beroun. Výborný 
výsledek si v přípravě připsalo naše 
mužstvo A, jenž remizovalo 4 : 4 
s kvalitním soupeřem FK Dukla Jižní 
Město a v poměru 3 : 2 porazilo celek 
Sokola Dolní Počernice.
Klub FK Říčany děkuje všem svým 
příznivcům a těšíme se na další 
shledání při nejbližších fotbalových 
zápasech. 

Lukáš Liolias
šéftrenér mládeže FK Říčany

Nová sezona 2024  
startuje – nábor

zveme vás každé úterý a čtvrtek na tréninky pro všech-
ny věkové a výkonnostní kategorie v tělocvičně našeho 
boxerského klubu. zároveň nabízíme individuální tech-
nickou i fyzickou přípravu, včetně přípravy závodníků.

18.00–19.00: olympijský box pro děti do 12 let,  
sebeobrana, fyzická příprava 19.00–20.30: olympijský  
box pro mládež a dospělé, fyzická příprava

neváhejte nás kontaktovat. První zkušební lekce jsou 
zdarma. tréninky našeho klubu jsou organizovány pod 

vedením Jaromíra Kulhánka, dvojnásobného mistra MeB, 
trenéra iii. třídy (tel. 776 560 474) a Jakuba novotného, 
dvojnásobného vicemistra na MČR v boxu, vicemistra 
na MS v kickboxu, trenéra i. třídy (tel. 724 305 491).

Přijďte 
s námi makat 

každé úterý a čtvrtek v areálu Sportovní haly 
v Říčanech  

(Škroupova ulice).
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krajská mistrovství pro všechny 
kategorie byla naplánována 
na polovinu ledna. naši atleti si 
z nich dokázali odvézt hned devět 
medailí s bilancí 2–4–3.

Tituly přeborníka kraje se mohou pyš-
nit Jolana Štěpánová (skok vysoký) 
a Tomáš Barták (běh 300 m). Stříbr-
nou medaili si odnesli Karolína Horáč-
ková (1500 m), Tomáš Barták (60 m 
překážek), Filip Antoš (60 m přěká-
žek) a Eliška Kašparová (1500 m). 
Bronz do své sbírky získali Lucka Jo-
náková (400 m), Zuzka Havlíčková 
(3000 m) a štafeta 4× 200 m ve složení 
Vašek Marhoul, Lukáš Zelenka, Vin-
cent Och a Vojta Rozehnal.

Blízko medaili byla i Kristýna Roedlo-
vá, která sice předvedla na 60 m třetí 
nejrychlejší čas dne, ale nedokázala 
ho zopakovat ve finále a skončila bez 
medaile.

David Beneš

mezinárodní mítinky 
s účastí říčanských atletů
Jablonecká hala a Czech Indoor Gala 
jsou již dlouhodobě zařazené do Svě-
tové atletické halové tour. Jablonecká 
hala je bronzovým mítinkem, Czech 
Indoor Gala mítinkem zlatým. Zlatou 
nálepkou se může pyšnit pouze sedm 
mítinků na světě.

V národním programu Jablonecké 
haly nás reprezentovali Vašek Mar-
houl a Kristýna Roedlová. Vaškovi 
se závod na 60 m překážek nepovedl 
podle představ, ale Kristýna se díky 
osobnímu rekordu dokázala z rozbě-
hů v národním programu kvalifikovat 
do meziběhů v hlavním programu mí-
tinku. Na Czech Indoor Gala v Ostravě 

se zase na 60 m překážek představil Fi-
lip Antoš, který v národním programu 
mezi juniory doběhl na 3. místě v čase 
pouhou setinu sekundy za svým osob-
ním rekordem.

David Beneš

Plesová sezóna v Sokole
V lednu si naši členové a příznivci užili 
hned dva plesy. Pro dospělé se kona-
ly v KC Labuť šibřinky, letos na téma 
proužky a puntíky. K tanci hrála kapela 
Repete a o četné kulturní vložky se po-
staraly sokolské ženy, dívky a mládež. 
Druhou akcí pak byl dětský karneval 
pořádaný ve spolupráci s Římskoka-
tolickou farností Petra a Pavla v Říča-
nech. Pro děti byla připravena sportov-
ní stanoviště, taneční hry a vystoupení 
oddílu rokenrolu.

Děkujeme všem, kteří pomohli s pří-
pravou a průběhem obou akcí, a také 
štědrým sponzorům, již přispěli výzdo-
bou, občerstvením a cenami do tom-
boly.

Lucie Lacinová

Devět medailí z krajských přeborů
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Klub šachistů Říčany 1925
www.sachyricany.cz

Šachový svaz ČR stejně 
jako v předchozích letech 
udělil na konci roku své 
výroční ceny ŠSČR. 
vyzdvihl tak úspěšné 
hráče, hráčky, trenéry 
i významné osobnosti, které 
se zasloužily o rozvoj šachu v České 
republice. Šachistou roku se stal 
náš dlouhodobě nejlepší hráč David 
navara a talentem roku Jáchym 
němec.

David navara v roce 2023 vybojoval již 
svůj dvanáctý titul mistra ČR ve vážném 
šachu. Navíc na první šachovnici vedl 
český tým k historickému úspěchu – 
pátému místu na mistrovství Evropy 

družstev. Talentem roku je Jáchym 
němec, bronzový medailista 
z letošního Mistrovství Evropy 
mládeže v kategorii do 16 
let a odchovanec říčanského 

šachu. V současné době hraje 
extraligu dospělých za Pardubice 

a za KŠ Říčany 1925 Extraligu mládeže 
a 1. ligu 

Soutěže v polovině
Soutěže družstev v šachu se hrají jen 
jednokolově. Celkově struktura soutěží 
čítá sedm na sebe navazujících skupin 
a v ČR startuje téměř 500 družstev.
Mládež: Hraje nejvyšší soutěž – 
extraligu mládeže. Naše družstvo, 
které obhajuje titul, vede soutěž před 

družstvy TJ Kobylisy a ŠK 64 Plzeň. 
Družstvo C v 1. lize je na 3. místě.
Dospělí: Družstvo A je v druhé nejvyšší 
soutěži – 1. lize – je zatím na 3. místě 
a stále může bojovat o postup mezi 
českou elitu. Družstvo B vede 2. ligu 
a družstvo C je v této soutěži zatím 
na posledním 12. místě.
Družstvo D vede Krajskou soutěž, 
ve které ještě hrají družstvo E. 
Družstvo G vede Regionální přebor, 
ve které ještě startuje družstvo F.
Všechna družstva hrají v osmi hráčích, 
s výjimkou Regionálního přeboru.
U nás si prostě zahraje každý, kdo má 
chuť. Kontakty naleznete na adrese 
www.sachyricany.cz.

Jaroslav Říha

Talentem roku je Jáchym Němec

in
ze

rc
e



ze sportu

72

První půlrok Draků v domácí „dračí sluji“
po mnoha letech 
jsme se dočkali 

domácí sportovní haly u Gymnázia 
říčany, kterou také někteří nazývají 
„dračí sluje“ a tato premiérová se-
zóna v ní je velmi úspěšná. podařilo 
se nám vytvořit domácí prostředí 
pro všechny kategorie, velký prostor 
haly nám dává možnost pro více 
malých dráčat na trénincích a u star-
ších kategorií je dobře využitelný pro 
trénink specifických herních situací, 
které se ve stísněných prostorech 
ostatních říčanských sportovišť 
trénují špatně.

Velmi pozitivním zážitkem jsou pro 
nás domácí zápasy. U mládeže tvoří 
rodiče a fanoušci nádhernou sportov-
ní atmosféru plnou podpory a dobré 
nálady. Naši hráči jsou na halu zvyklí 
a mohou díky tomu rozdávat florbalo-
vou krásu v plné parádě. Velkou radost 
nám děláte především vy, fanoušci, 
na domácích zápasech týmu A. Poda-
řilo se nám pro vás vytvořit provizor-

ní fanshop a občerstvení, vy se nám 
za to odměňujete hlasitou podporou, 
a hlavně vysokou návštěvností, která 
je na divizi výjimečná. Za to vám děku-
jeme. Mužský tým A se pomalu chystá 
na premiérové play-off a pro tuto str-
nitou cestu bude potřebovat podporu 

každého dračího fanouška. Sledujte 
naše sociální sítě a web www.florbal-
draci.cz, tam se dozvíte všechny aktu-
ální informace o zápasech.
Těšíme se na vás!

Za klub FBC Draci Tomáš Tichý

velký úspěch za-
znamenala naše 
rokenrolová rodina 

z taneční školy twist v celoroční 
soutěži Sportovec roku. ta hodnotí 
vítěze podle výsledků nominačních 
soutěží uskutečněných v kalendář-
ním roce 2023 v ČR.
A nám se v tomto celoročním žebříčku 
hodně dařilo!
Zvítězili jsme v kategoriích párů, pá-
rových formací, dívčích formací i duí. 
Konkrétně se Sportovcem roku stali:
l pár Jakub Hlubuček – Neli Choutko-
vá: vítězové v ktg. juniorů;
l formace Twister: vítěz v ktg. páro-
vých formací;
l duo Karolína Veselá – Viktorie Ro-
mánková: vítězky v ktg. duí junior;
l formace Madonna Ladies: vítěz 
v hlavní dívčí formační ktg.
K tomu jsme pro TŠ Twist získali mno-

ho dalších medailových umístění. Cel-
kem jsme přidali z TŠ Twist dalších 5 
míst stříbrných a další 3 bronzová 
umístění. Celkem tedy 12× umístění 
„na bedně“ pro rokenrol z twistu.
 Slavnostní večer Českého svazu 
akrobatického rokenrolu s předáváním 
cen se konal 17. 2. 2024 v KC Nupaky. 
Zároveň se konala oslava jubilea za-
ložení Světové rokenrolové federace 
(založeno 1984). Oslavili jsme i vznik 

soutěžního tanečního akrobatického 
rokenrolu u nás (v tehdejším ČSSR také 
v roce 1984).
Usnout na vavřínech – na dosavad-
ních úspěších –však nemíníme. A tak 
„makáme“ a neustále se zlepšujeme. 
Ve Twistu trénujeme nejen během pra-
covního týdne, ale máme i víkendové 
tréninky. To abychom se v nových kos-
týmech a s novými choreografiemi zase 
blýskli na soutěžích. První velký, a to do-
konce mezinárodní, test se bude konat  
13. dubna ve Sportovní hale v říča-
nech. Bude to už 22. ročník akce Jarní 
cena tŠ twist – Románek a part-
neři Cup. Předběžně jsou přihlášené 
reprezentace z Polska, Slovenska  
a Rakouska.

Jiří Boháček
vedoucí TŠ Twist Říčany

zakladatel soutěžního rokenrolu 
v ČSSR 

TŠ Twist má sportovce roku!
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Rozvoj ragby dětí a mládeže je podporován dotacemi města Říčany
Sportovní centrum mládeže finančně podporuje Středočeský kraj

rugby Club mountfield Říčany
www.rugbyricany.cz, www.twitter.com/rugbyricany, www.facebook.com/rcricany

mUŽI
na ragbyovou extraligu v říčanech 
již 2. března
Ragbyová extraliga se na říčanský pa-
žit vrací již v sobotu 2. března utkáním 
s Dragonem Brno. V té době už budou 
mít ragbisté za sebou první dvě kola 
soutěže, ta se však hrají na umělé trávě 
na stadionu Markéta v Praze. Na útul-
ný stadion Josefa Kohouta v Říčanech 
zve fanoušky trenér Miroslav Něme-
ček: „Máme mladý a velice talentovaný 
tým, který dokáže předvádět kvalitní 
a pohledné ragby. Kádr se od loňska 
téměř nezměnil, naše ambice tedy 
po třech titulech v řadě nemohou být 
jiné než obhajoba. Věřím, že podpora 
a zájem diváků jsou pro hráče hlavní 
motivací, aby na sobě poctivě pracovali. 
Proto jsme za každého fanouška velice 
vděčni.“

ŽeNy
Češky na špičkovém turnaji v Dubaji 
osmé
Říčanské ragbistky Lucie Roczyn 
a Věra Gärtnerová vybojovaly v dresu 
národního týmu České republiky osmé 
místo na prvním turnaji prestižní sou-
těže HSBC World Rugby Challenger 
Series. Češky si účast v této soutěži 
vybojovaly výbornými výkony na mis-
trovství Evropy v loňském roce. V Du-
baji změřily síly nejprve s Mexikem, 
jenž porazily vysoko 34 : 0, následně 
zdolaly favorizovanou Keňu 12 : 10 
a skupinovou fázi turnaje zakončily 
porážkou od pozdějších vítězek tur-

naje z Číny 7 : 30. Ve vyřazovací fázi 
nedokázaly zopakovat výhru nad Ke-
ňou, které podlehly 12 : 22, a v souboji 
o sedmé místo prohrály s Thajskem 
12 : 31. Další turnaje a soutěže se usku-
teční v Montevideu a Krakově v jarních 
měsících.

mLáDeŽ
výběr ČR do 14 let zamířil v přípravě 
do německa
Širší reprezentační výběr ČR cestoval 
v únoru do německého Heidelber-
gu, kde sehrál dvě přípravná utkání. 
Na hřišti se představili i říčanští rag-
bisté a ragbistky Jakub Kruliš, Petr 
Tichovský, Vojtěch Dupal, Dominik 
Jarolímek, Karla Burdová, Tobiáš 
Schejbal, Eduard Johan a Olivie Gree-
nová. „Na zájezd jsme nominovali 45 
hráčů, a to na základě předvedených 
výkonů na regionálním srazu, kde měli 
všichni hráči možnost ukázat svoji kva-
litu. S výběrem z oblasti Heidelbergu 
jsme hráli dva přípravné zápasy, jeden 
vyhráli a jeden prohráli,“ sdělil k sou-
středění trenér Jan Čiverný.

DĚTI
turnaje v hale u lesa
Říčanské zimní halové turnaje trhají 
rekordy. Během jednoho víkendu se 
v hale U Lesa, kterou díky městu Ří-
čany můžeme využívat, představilo 

na umělém pažitu neuvěřitelných 115 
týmů z 19 klubů v kategoriích U6, U8, 
U10 a U12, což představuje zhruba 
700 dětí a 100 trenérů. V rámci tur-
najů probíhají i různá školení, např. 
rozhodčích. Při posledním březnovém 
turnaji proběhne observace, zhodno-
cení a doporučení ze strany zahranič-
ního odborníka z Walesu.

UDáLoSTI 
Jiří Štuksa 70
Začátkem února oslavil kulaté 70. naro-
zeniny Jiří „Jim“ Štuksa. Za Říčany hrál 
ragby už jeho otec a Jiří podlehl kouzlu 
hry se šišatým míčem také. Dotáhl to až 
do juniorské reprezentace Českosloven-
ska. Později začal pískat a několikrát zví-
tězil v anketě Rozhodčí roku. Věnoval se 
i popularizaci ragby, patřil mezi několik 
autorů, kteří v osmdesátých letech psali 
o ragby do Mladé Fronty. Byl také ragby-
ovým činovníkem, v říčanském klubu 
působil řadu let jako sekretář, byl vice-
prezidentem České rugbyové unie. V po-
slední době je Jiří znám jako komentátor 
v České televizi a jeho hlas jste mohli 
slyšet v rámci loňského Mistrovství světa 
v ragby v Paříži.

Hodně zdraví do dalších let Jirko!

FO
TO

: J
IŘ

í K
OL

IŠ
, Č

SR
U 

A 
AR

Ch
IV

 R
CM

Ř,
 M

ED
Iá

LN
í K

OM
IS

E 
RC

 M
OU

NT
FIE

LD
 Ř

íČ
AN

y

PoZVánKa na RaGBy –  
StaDion JoSeFa KohoUta

02. 03. | rC Mountfield Říčany 
vs. rC dragon Brno

16. 03. | rC Mountfield Říčany 
vs. JIMI rC Vyškov
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všechny závodní 
složky – tedy jak 

oddíl sportovní gymnastiky, tak tea-
mgym – úspěšně absolvovaly první 
závody roku 2024. v novém roce 
jsme pořádali nábor malých děvčá-
tek do závodní přípravky, která se 
od února schází dvakrát týdně v gym-
nastické tělocvičně ve Strančicích. 
v únoru si také nejúspěšnější děvčata 
našeho oddílu došla pro pochvalné 
uznání od pana starosty na Městský 
úřad říčany. takové pozvání vždy 
udělá radost, děkujeme!

Letní příměstské tábory jsou již zveřej-
něny v našem rezervačním systému gym-
nastikaricany.webooker.eu, kde mů- 
žete své děti zapisovat. Naše tábo-
ry budou opět probíhat v Říčanech 
i ve Strančicích. Náplní programu je 
celodenní sportování (nejen gymnasti-
ka), hraní her, pobyt venku, a hlavně 
mnoho zábavy. V ceně tábora je zajiště-

no stravování – dopolední a odpolední 
svačina, oběd a celodenní pitný režim, 
odměny. Všechny turnusy jsou vedeny 
kvalifikovanými trenérkami sportovní 
gymnastiky a jsou určeny pro chlapce 

i děvčata. Členství v klubu není pod-
mínkou, rádi přivítáme i úplné „no-
váčky“. Tábory pro děti pořádáme již 
jedenáct let.

Gymnastika Říčany

Úspěšný start
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V měsíci březnu se naše děti chystají 
na další lekce v tělocvičně v Říčanech 
a tělocvičně SKC Ondřejov, na adre-
nalinové outdoorové tréninky a sou-
středění v liberecké gymnastické hale. 
A pozor! Opět začínáme hodiny mini-
parkouru pro děti ve věku tři až pět let.
Rozvrh lekcí naleznete na faceboo-
kovém profilu Ant Parkour Deadly 
Team Říčany. Dále chystáme letní 
příměstské kempy ve stylu P & F 
a také rozšíření tréninkových ho-

din v Říčanech i Ondřejově. A nově 
gymnastiku pro malá děvčátka 
od čtyř let. Zkušební hodiny pro 

nové děti proběhnou vždy po telefo-
nické domluvě.

Za APDT Říčany Iva Mračková

Říčanský pohár je úspěšně za námi
víkend 16.–18. 
února patřil v ří-
čanech jednoznač-

ně jedné z největších soutěží ve Stře-
dočeském kraji, a to 47. ročníku 
říčanského poháru. pomalu se nám 
tak blíží jubilejní padesátý ročník, 
což tuto soutěž činí jednou z nejstar-
ších soutěží v České republice vůbec! 
Jako pořadatelé jsme však nezaspali 
a můžeme se pyšnit moderní soutěží 
na takové úrovni, že k nám jezdí 
i páry až z polska, německa a Slo-
venska.

Sportovní hala se na tři dny proměnila 
k nepoznání. Kromě krásné výzdoby, 
na které si každým rokem dává záležet 
jedna z duší celého projektu, Jana Vla-
darzová, se hala rozzářila a rozezněla 
prostřednictvím moderní zvukové 
a světelné aparatury, což celý charakter 
akce podtrhuje.
I přes to, že se snažíme o modernizaci 
a zlepšení každým rokem, zůstávají 
stálice a jistoty již odzkoušeného cate-
ringu pro porotu a organizátory, o který 
se starají domácí kuchaři z našeho klu-
bu – maminky, tanečnice, tanečníci –, 
každý z nich si dá záležet a kvalitu 
a pestrost si nikdo, kdo ochutná, ne-
může vynachválit. Celá organizace 
probíhá pod taktovkou Honzy Beránka 

a již zmíněné Jany Vladarzové, ale ver-
vě a přístupu, s jakými i ostatní členové 
týmu pracují na přípravách a průběhu 
celého víkendu, se nemůže rovnat žád-
ný profesionální tým.
Sobotní večer tradičně patřil galave-
čeru, v jehož rámci probíhají finálová 
kola nejvyšších tanečních soutěží a di-
váci se tak mohou kochat profesionál-
ními výkony tanečníků z celé republiky. 
O zahajovací vystoupení se postaraly 
dívky z Fuega s karibským mixem 
a také host – skupina Dance EB, které 
děkujeme za krásné vystoupení. Hala 
je již v tu dobu oděná do skutečně slav-
nostní nálady – stoly s bílými ubrusy 
a welcome drink, návštěvníci ve spo-
lečenském oděvu, kapela nachystaná 
hrát pecky k tanci i k poslechu (i když 

většinou skutečně celý sál plesá a ne-
nechá si tanec ujít). Doufáme, že jsme 
vás naladili že si tuto akci příští rok 
nenecháte ujít. Kromě toho, že členo-
vé našeho klubu odvádí neskutečnou 
práci na přípravách celé soutěže, větši-
na z nich i v průběhu víkendu soutěží, 
neboť si nechce nechat ujít atmosféru 
domácí soutěže. O to více tleskáme je-
jich výkonům! Z Fuega o víkendu star-
tovalo mnoho párů a na jejich výsledky 
by nám prostor vyhrazený pro tento 
článek nestačil. Výsledky tedy uvede-
me na naší facebookové stránce. Všem 
děkujeme za skvělou reprezentaci!
Závěrem bychom ještě chtěli poděko-
vat Petru Hněvsovi za fotografickou 
dokumentaci z celého víkendu.

Vaše Fuego

Děti v Ant Parkour Deadly Team Říčany 
Říčany – parkour & freerun
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otevírací doba

oddělení pro dospělé: 
Pondělí až pátek 8.30–18.00
Sobota 8.30–12.00

oddělení pro děti: 
Pondělí 12.00–18.00
Úterý 12.00–17.00
Středa, čtvrtek 8.30–18.00 
Pátek 12.00–18.00 (změna, dopoledne 
vyhrazeno pro školy)
Sobota (první a třetí v měsíci)  
8.30–12.00

pondělí 11. března v 18.00 hod.,  
oddělení pro dospělé

beseda s markétou  
arasimovou
Komické i tragikomické historky ze 
zákulisí tvorby spisovatelky, scenárist-
ky a herečky. Všetečné dotazy vítány. 
Vstup volný.

Markéta Harasimová je členkou čes-
ké sekce AIEP, asociace detektivní 
a dobrodružné literatury. Na literární 
dráhu vstoupila už v patnácti letech 
na střední škole Obecně je jako autor-
ka „multižánrová“, její tvorba se neo-
mezuje na jeden styl. Píše především 
krimithrillery, psychologické romány 
či psychothrillery, romány s mysteri-
ózním nádechem, jde ale i do humo-
ru. Potrpí si na pádné dialogy, emoce 
a napětí. Aktuálně má na kontě přes 27 
titulů.
Je televizní a divadelní scenáristkou 
a také herečkou. Spolupracuje s řadou 
známých umělců. Jako publicistka 
spolupracovala s portály www.psycho-
logie.cz nebo www.zeny.iprima.cz.

Noc s Andersenem

Srdečně zveme děti ve věku 8 až 12 let 
na Noc s Andersenem, která proběhne 
v pátek 22. března v čase 18–22 hodin. 
Letošní večerní program bude inspi-
rován Starými řeckými bájemi a po-
věstmi u příležitosti 100. výročí naro-
zení Eduarda Petišky. Přihlášky jsou 
k dispozici od 1. března pouze v tištěné 
verzi v oddělení pro děti. Kapacita je 
omezená, proto neváhejte s přihláše-
ním. Podrobnější informace naleznete 
na našich webových stránkách v sekci 
Akce a novinky či Akce knihovny. 

Změna otevírací doby  
v oddělení pro děti
Oddělení pro děti bude od 1. března 
otevřeno v pátek od 12 do 18 hodin, 
dopolední hodiny budou vyhrazeny 
pro akce pro školy. Rozhodli jsme se 
tak na základě velké poptávky po be-
sedách pro děti. Tyto programy pro 
školy a školky dříve probíhaly vždy 

v pondělí dopoledne a ukázalo se, že 
tento prostor nestačí. Rozšířili jsme 
náš tým a jsme připraveni navýšit ka-
pacitu v této oblasti. S tím souvisí nová 
otevírací doba, jelikož v čase besed 
musí být knihovna uzavřena. Nabídka 
programů pro školy a školky se nachází 
na našich webových stránkách v sekci 
Akce knihovny / Nabídka pro ZŠ a MŠ.
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03 BŘEZEN
PROGRAM 2024 PŘIPRAVU-

JEME

Říčany – 17. listopadu 214 +420 323 602 456

Těšíme se na Vaši návštěvu!

info@kclabut.cz

STO ZVÍŘAT 
Pá 12 / 04 / 2024 – 20:00
 KONCERT POPULÁRNÍ SKA, ROCKSTEADY, REGGAE 
 A SWING KAPELY. 

VISACÍ ZÁMEK 
Pá 19 / 04 / 2024 – 20:00
 KONCERT PUNKOVÉ LEGENDY. SUPPORT: JET 8. 

HOT SISTERS
St 03 / 04 / 2024 – 19:30
 KONCERT Z CYKLU JAZZOVÉ VEČERY V LABUTI. 

MOTORBAND & BAROCK
Pá 29 / 03 / 2024 – 20:00
 KONCERT ROCKOVÝCH KAPEL. 

OLYMPIC
 – TRILOGY TOUR 2024
Pá 05 / 04 / 2024 – 20:00
 NÁVRAT LEGENDÁRNÍ TRILOGIE SKUPINY OLYMPIC 
 JE TADY. VELKOLEPÁ SHOW PLNÁ DECHBEROUCÍCH 
 EFEKTŮ, PROJEKCÍ A HLAVNĚ TOHO NEJLEPŠÍHO 
 Z KULTOVNÍCH ALB PRÁZDNINY NA ZEMI, ULICE
 A LABORATOŘ. 

PETR SPÁLENÝ 80
St 13 / 03 / 2024 – 19:30
 NAROZENINOVÝ KONCERT K 80. NAROZENINÁM 
 PETRA SPÁLENÉHO. JAKO HOST VYSTOUPÍ 
 MILUŠKA VOBORNÍKOVÁ. 

TŘI MUŽI NA ŠPATNÉ ADRESE    
Út 16 / 04 / 2024 – 19:30
 KOMEDIE O TOM, JAK ZACHOVAT KLID A NEZTRATIT 
 HLAVU TAM, KDE UŽ NEDÁVÁ SMYSL NIC. HRAJÍ:  
 KAREL HEŘMÁNEK ST., ZDENĚK ŽÁK A DALŠÍ. 

ZDENĚK IZER
 – VYNDAVACÍ ZAS TAM DACÍ 
Út 02 / 04 / 2024 – 19:30
 POŘAD, VE KTERÉM SE DIVÁCI BUDOU MOCI SETKAT 
 S JEDINEČNÝM A NEZAMĚNITELNÝM HUMOREM 
 ZDEŇKA IZERA. JAKO VŽDY PŘIJDOU NA ŘADU 
 OBLÍBENÉ ZÁBAVNÉ SCÉNKY, PARODIE A MNOHO 
 SKVĚLÝCH VTIPŮ. 

ŠTĚPÁN MARKOVIČ
GIPSY GROOVE   
Út 05 / 03 / 2024 – 20:00
 JEDEN Z NEJVÝRAZNĚJŠÍCH ČESKÝCH JAZZMANŮ 
 ŠTĚPÁN MARKOVIČ (SAXOFON) V DOPROVODU 
 FENOMENÁLNÍ FUNKY KAPELY GIPSY GROOVE 
 (RYTMIKA Z GULO ČAR). ŠTĚPÁN MARKOVIČ OSLAVÍ 
 66. NAROZENINY A PŘI TÉ PŘÍLEŽITOSTI PO 
 ŠESTI LETECH ODEHRAJE LIMITOVANÝCH 
 10 KONCERTŮ V NAPROSTO PŮVODNÍ SESTAVĚ! 
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 TANEČNÍ 2024 - REGIS TR ACE

SPUŠTĚNÍ REGISTRACE DO TANEČNÍCH KURZŮ
Po Spuštění registrace proběhne ve 12:00 hodin na www.kclabut.cz v sekci taneční.

 KONCERT Y 

ŠTĚPÁN MARKOVIČ GIPSY GROOVE
Út Jeden z nejvýraznějších českých jazzmanů Štěpán Markovič (saxofon) 
v doprovodu fenomenální funky kapely Gipsy Groove (rytmika z Gulo Čar).

 SPOLEČNOS T A TANEC

PRVNÍ ŘÍČANSKÁ VEŘEJNÁ TANČÍRNA 
St Přijďte se pobavit, procvičit taneční kroky či odložit zbytečná kila.

 VÁ ŽNÁ HUDBA 

PETR ŠPAČEK & BAND
Čt Petr Špaček je jeden ze zakladatelů a členů kvarteta Cello Republic. 
Vystudoval violoncello v Bostonu v USA .

 KONCERT Y 

PROJEKT 76 & VEJFUK
Pá Společný koncert.

 SPOLEČNOS T A TANEC

PLES FK ŘÍČANY
So K tanci a poslechu hraje skupina UNIGENA.

 DĚ TI 

ŠTÍSTKO A POUPĚNKA – POJĎ SI HRÁT!
Ne Nové dětské představení.

 KONCERT Y 

PETR SPÁLENÝ 80 
St Narozeninový koncert k 80. narozeninám. Host: Miluška Voborníková.

 SPOLEČNOS T A TANEC

REPREZENTAČNÍ PLES MĚSTA ŘÍČANY
So 12. reperezentační ples města Říčany.

 DIVADLO

MIRANDOLÍNA – CARLO GOLDONI
Po Komedie o krásné paní hostinské a jejích nápadnících. 
Uvádí divadelní spolek Divná Bára.

 DIVADLO

RUKOJMÍ BEZ RIZIKA 
Út Francouzská komedie s kriminální příchutí. Hrají: Václav Vydra, Jan Šťastný a další.

 KONCERT Y 

ŽALMAN A SPOL. 
St Pavel Lohonka Žalman v Říčanech oslaví spolu s kapelou své 78. narozeniny.

 KONCERT Y 

WOHNOUT – UNPLUGGED TOUR
Pá Wohnouti netradičně s xylofonem, banjem, tubou, pozounem a řadou dalších nástrojů.

 SPOLEČNOS T A TANEC

PLES STŘEDNÍ ŠKOLY ŘEMESEL KUNICE
Po Ples.

 VÁ ŽNÁ HUDBA 

FAJTOVÁ, SEM, LEVICKÝ
St Marie Fajtová (soprán), Svatopluk Sem (baryton), Martin Levický (klavír).

 KONCERT Y 

MOTORBAND + BAROCK
Pá Motorband s novým albem a fantastickým hostem.

www.kclabut.cz

 NÁŠ
TIP

NEBUĎ
LABUŤA ZAJDI NA KULTURU!
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aKCE V ŘíČaNECH
V BžeZnU 2024

8. 2. – 16. 5. Centrum Na Fialce Dobrodružství cestování – cyklus cestovatelských přednášek 
čtvrtky 10.00  za zvýhodněnou cenu si můžete koupit celý cyklus nebo navštívit jednotlivé 
–12.00  přednášky či filmy. Bližší informace najdete na adrese www.nafialce.cz.

7. 3.  Deny a Carol: Střední amerika: Belize, Guatemala, Salvador, Nikaragua, 
  Kostarika. Povídání o čtyřměsíční cestě střední amerikou plnou zážitků (hezkých,  
  ale i těch horších).

21. 3.   Marek Kovář: Roadtrip národními parky západu USA 
  Národní parky jsou americkými klenoty, které vzbuzují úctu a úžas. Okouzlující  
  vodopády, gejzíry, ledovcová jezera, velikáni mezi stromy, velkolepé kaňony,  
  pískovcové jehlany, stolové hory, malebné řeky, monumentální skalní stěny,  
  skalní města.

10. 2. – 1. 9. Muzeum Říčany Výstava Okna do přírody
  Fascinující svět přírody, experimenty, živí tvorové, poklady z přírodovědných  
  kabinetů a spousta zajímavostí na vás čeká na nové výstavě muzea v rýdlově  
  ulici. Út–čt a so–ne od 14.00 do 18.00 hod. Vstupné 220/90/60 Kč  
  (rodinné / základní / děti, studenti, důchodci). Více informací  
  na adrese www.muzeumricany.cz.

13. 2. – 26. 3. Centrum Na Fialce Umění v kině (Aerofilms)
úterky 10.00–12.00  za zvýhodněnou cenu si můžete koupit celý cyklus nebo navštívit jednotlivé  
  přednášky či filmy. Bližší informace najdete na adrese www.nafialce.cz.

12. 3.  Portrét královny – dramata z výtvarného světa 
  dokument vypráví sedmdesát let života alžběty II. skrze její fotografická vyobra 
  zení. Lidé ji špehovali, oslavovali i kritizovali, současně je fascinovala a chtěli se 
  o ní dozvídat nové informace, lépe ji poznat a pochopit.

26. 3.  Borromini a Bernini: Výzva k dokonalosti – dramata z výtvarného světa 
  Cesta za krásou barokního Říma, kdy město bylo centrem západního umění.  
  Film zachycuje příběh uměleckého soupeření dvou slavných architektů.

Pá 1. 3. Město Říčany  Pěvecké mládí
9.00 zUŠ Říčany, KC Labuť XI. ročník soutěžní přehlídky pěveckých talentů říčanských škol pod patronací  
  místostarostky města Říčan Hany Špačkové. Přehlídka je veřejně přístupná -  
  přijďte si poslechnout a povzbudit kamarády.

Po 4. 3. Město Říčany Bruslení seniorů
8.30 - 10.15 zimní hala Říčany Pro všechny říčanské seniory (65+) bruslení zdarma v zimní hale Říčany každé  
  pondělí až do 29. dubna.

6. 3. – 20. 4. Město Říčany Shore Leave (Opušťák)
 Městská Galerie Říčany Výstava nezávislé provokativní malířky daniely de Luna, která se ve své tvorbě 
  dotýká nejrůznějších oblastí – hudby, módy, videa, performance nebo tetování. 

6. 3. od 18.00  Vernisáž výstavy, hudební doprovod

20. 3. od 18.00  Komentovaná prohlídka, koncert punk kapely The Spermbankers

So 9. 3.  FK Říčany Ples fotbalistů
20.00 KC Labuť Ples FK Říčany. Bohatá tombola, hraje skupina UNIGENa, fotokoutek.  
  Cena 250 Kč, předprodej v hostinci U Jermařů nebo v KC Labuť. 

Ne 10. 3. Muzeum Říčany Ovečky z vlny pro dospěláky
15.00  Velikonoce se blíží, přijďte si do Muzea Říčany vyrobit ovečky z vlny a strávit  
  příjemné odpoledne s podobně tvořivými lidmi. Ovečky využijete jako dekoraci či 
  je můžete věnovat na hraní dětem nebo kočce. Vlna se dá vyprat. Kolik oveček  
  stihnete vyrobit, tolik si jich odnesete. zapojit se mohou děti od 12 let. Účast je 
  potřeba rezervovat v e-shopu Muzea Říčany. Vstupné 300 Kč. Více informací  
  najdete na adrese www.muzeumricany.cz.
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So 16. 3. Město Říčany Reprezentační ples města Říčany
20.00 KC Labuť roztančete parket na již 12. reprezentačním plesu města. Prostřednictvím 
  tanečních a akrobatických show se ocitnete ve slavném kabaretu a užijete si 
  vystoupení jako v Moulin rouge. Nebude chybět bohatá tombola. zahraje 
  oblíbený Bigband Červení Panteři.

So 16. 3. ZUŠ Říčany Zpíváme pro UNICEF
16.30 Sál Staré radnice Koncert pro dobrou věc. Pěvecké sbory zUŠ Říčany NaLaděno, Ladíme, Ladítka. 
  Vstupné 50 Kč, dobrovolně i víc.

Ne 17. 3. Muzeum Říčany Vynášení Morany
10.00 zahrada Muzea Říčany, poté Mlýnský rybník Na zahradě muzea společně vyrobíme velkou Moranu, kterou poté 
  přes město vyneseme na Mlýnský rybník a zapálenou ji pošleme po proudu.  
  děti si také na zahradě muzea s lektorkou vyrobí vlastní malou panenku  
  z přírodních materiálů. Platí jen děti, a to 250 Kč. Účast je třeba zarezervovat  
  v e-shopu Muzea Říčany.  Více informací najdete na adrese www.muzeumricany.cz

St 20. 3. Koloběh Říčany Charitativní koncert pro Koloběh
19.00 Koncertní sál Staré radnice Klavíristka Eliška Vlčková nabídne čtuři díla velkých mistrů klavíru napříč  
  staletími: J. S. Bacha, L. v. Beethovena, S. rachmaninova a a. Skrjabina.  
  Vstupné dobrovolné, výtěžek akce proměníme v pomoc potřebným.

Pá 22. 3. Centrum Na Fialce Váňa: premiérový záznam divadelního představení ze scény Národního divadla  
  v Londýně
19.00  Nekompromisní verze Čechovovy klasiky Strýček Váňa od Simona Stephense.  
  Tragikomická hra pro jednoho muže (andrew Scott) zkoumající složitost lidských 
  emocí. Natočeno živě během vyprodané šňůry představení a promítáno  
  exkluzivně pouze v kinech. V originále s českými titulky.

Ne 24. 3. Muzeum Říčany Tvoříme z proutí
15.00  Přijďte se k nám jarně naladit a vyrábět! Můžete si spolu s dětmi vyrobit  
  pomlázku, věnec na dveře, dekorace na stůl nebo nechat prostor pro fantazii  
  a vyrábět (nejen) z proutí. Budeme mít připraveny náměty a inspirace pro děti  
  všech věkových kategorií i pro dospělé. Vstupné 220/90/60 Kč + 50 Kč za 
  výrobek. Více informací najdete na adrese www.muzeumricany.cz.

Po 25. 3. Koloběh Říčany Naše jarní zahrádka
18.00  Povídání o všem, co si naše zahrady žádají na prahu jarního období, nabídne 
  zkušený zahrádkář a sadař František Polesný. Přijďte se ho zeptat na to, co je 
  důležité a aktuální právě pro vaši zahrádku! Vstup zdarma.

Út 26. 3. Muzeum Říčany Přednáška – Stalinova hlava a další předměty, které se (ne)vystavují
18.00  Josif Vissarionovič Stalin – strůjce sovětské modernizace, vítěz nad nacismem,  
  politický génius – tak byl více než deset let vnímán v Československu. Jeho kult  
  však rychle ztratil na významu poté, co se na veřejnost dostaly důkazy o státem 
  organizovaném teroru během jeho vlády. Vstupné 90 Kč. Více informací najdete 
  na adrese www.muzeumricany.cz.

St 27. 3. ZUŠ Říčany Koncert žáků bicích nástrojů
18.00 aula gymnázia Říčany Představí se žáci ze tříd radka Břicháče a Ondřeje Vomáčky.

So 30. 3. Město Říčany Velikonoční trhy
7.30 - 12.00 Masarykovo nám. Přijďte se naladit na jaro a užít si s námi atmosféru Velikonoc. Připravené pro 
  vás budou jak oblíbené farmářské trhy, tak i doprovodný program. K tanci  
  poslechu zahraje staropražská kapela Třehusk.

2.–30. 3. Obec Mukařov Velikonoční výstava – Koleda
od 9.00 Galerie Stará škola Koleda – zvyky a tradice na velikonoční pondělí v krajích Čech a Moravy.  
  dílnička pro děti v sobotu 30. 3. 2024 od 9 do 12 hodin. Lektorka vás naučí, jak 
  si uplést pomlázku nebo ozdobit vajíčko (materiál k dispozici). Více informací  
  najdete na adrese www.galerie-stara-skola.cz.

2. 3. SDH Mukařov Maškarní ples SDH Mukařov
20.00 TJ Sokol Mukařov Přijďte podpořit Sbor dobrovolých hasičů Mukařov svou účastí, předvést taneční  
  kreace nebo si jen poslechnout živou hudbu. Připravena bude bohatá tombola  
  a občerstvení. 



So 2. 3. Obec Velké Popovice obecní ples
20.00 Sokolovna Velké Popovice K tanci hraje kapela Petr Surmaj Band, předtančení TŠ Blanky Vášové.  
  Vstupenky v předprodeji a rezervace míst v Galerii romana Kotrče a na OÚ Velké 
  Popovice. Vstupné 250 Kč.

So 2. 3. Obec Nupaky aBBa World Revival 
20.00 Společenské centrum Hudební večer se skupinou aBBa World revival.

Čt 7. 3. Obec Kamenice o perníkovém srdci a čarodějné knize 
9.30 Kulturní centrum Pohádka pro nejmenší.

Čt 7. 3. Obec Kamenice tři muži na špatné adrese
19.30 Kulturní centrum Vynikající italská komedie, v hlavních rolích: zdeněk Žák, Karel Hermánek  
 Kamenice a Josef Vrána.

So 9. 3.  SDH Žernovka hasičský ples SDh žernovka
19.30 restaurace Montgomery Hudba, zábava, bohatá tombola

So 9. 3.  TŠ Blanky Vášové Výroční ples tŠ Blanky Vášové
19.00 Kulturní centrum Srdečně zveme milovníky tance na ples do Kulturního centra Kamenice. 
 Kamenice Společně si připomeneme 30 let od založení Taneční školy Blanky Vášové,  
  k tanci zahraje kapela repete a určitě prožijeme příjemný kulturní večer.

Út 12. 3. Kulturní a komunitní Jarní zahrádka – zahrádkářská poradna
18.00 centrum Mukařov Poradna pro zahrádkáře, zajímaví hosté.  
  Více informací najdete na adrese www.kkcm.cz.

Út 12. 3. Obec Kamenice Kavárnička bezpečí pro seniory – trénink paměti
13.30 Kulturní centrum zveme vás do další kavárničky, která bude tentokrát jiná a hravá. V rámci 
 Kamenice Národního týdne trénování paměti si vyzkoušíme s trenérkou Bc. Ivetou Luxovou 
  z obecně prospěšné společnosti Právě teď! ukázkovou lekci tréninku paměti  
  pro seniory.

Čt 14. 3. Obec Kamenice Dan Bárta & illustratosphere / tour 2024
19.30 Kulturní centrum Nezaměnitelný hlas s vynikající technikou zpěvu, prvotřídní hudebníci a písně  
 Kamenice vzlétající nad tuzemský standard populární hudby. dan Bárta & Illustratosphere 
  okouzluje posluchače napříč generacemi i hudebními žánry již více než  
  dvacet let.

So 16. 3. Obec Senohraby Výlet pana Broučka do XV. století
18.00 Sál restaurace U andělů  Hudební představení podle Svatopluka Čecha v podání Občanské vzdělávací  
  jednoty Komenský v Choceradech.

Ne 17. 3. Kulturní a komunitní Vynášení Morany
15.00 centrum Mukařov dílnička pro děti, vynesení a spálení Morany, opékání buřtů.  
  Více informací najdete na adrese www.kkcm.cz.

So 23. 3. Kulturní a komunitní Jarní bazárek v KKCM
9.00 centrum Mukařov Bazárek oblečení pro děti a dospělé, hračky, sportovní potřeby.  
  Více informací najdete na adrese www.kkcm.cz.

So 23. 3. Velké Popovice Sportovní ples
20.00 Sokolovna K tanci hraje kapela Blueband. 

Ne 24. 3. Obec Nupaky Velikonoční příběh + tančíme s luckou 
16.00 divadlo MazEC akce určená pro děti. 

So 30. 3. Obec Mukařov Velikonoční dílnička pro děti
9.00 Galerie Stará škola dílnička pro děti – lektorka vás naučí, jak si uplést pomlázku nebo ozdobit  
  vajíčko (materiál bude  k dispozici v galerii).
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Nemovitosti:
n Ubytování a pronájem pokojů v Říčanech v RD se zahra-
dou, pro firmy i jednotlivce. Tel.: 737 511 734.
n prodám pěkný byt 3+kk v perfektním stavu, 88m2  
s garáží v říčanech, ov, tel.: 722 774 534.
Ostatní:
n Rizikové kácení a prořezávání stromů a jiné výškové 
práce. Tel.: 603 326 965.
n Velmi kvalitní čištění čalouněného nábytku, sedacích sou-
prav a koberců (15 Kč/m2). E-mail: karolsanpat@seznam.cz, 
tel.: 602 625 320.
n Ráj chovatelů – vše pro vaše zvířecí kamarády. olivova 
116/7, říčany, www.rajchovateluzvirat.cz.
n Výkup STRARÝCH peřin. Tel.: 606 514 445.
n Akademie doučování nabízí doučování matematiky 
a českého jazyka. Učíme v kancelářích nebo online. Učíme 
ZŠ i SŠ. Připravujeme na přijímací zkoušky. E-mail: monika.
rosnerova@amatika.cz, tel.: 773 457 414.
n oDvoZ StaRÉHo náBYtku na SkláDku!  
Vyklízíme sklepy, byty, pozůstalosti atd. Sami naložíme 
a odvezeme nepotřebné věci za rozumnou cenu.
Tel .: 773 484 056.
n Hledáme strážníka/ci, který/á nám pomůže založit Obec-
ní policii Strančice. Kontakt: oldrich.trejbal@strancice.cz.
n Ruční mytí vozů, čištění interiérů včetně tepování.  
tel.: 603 212 353.
n Strojní čištění domácích odpadů a kanalizací. říčany 
a okolí. tel.: 603 212 353.
n Červený Hrádek prodává slepičky typu tetra hnědá, 
Dominant všechny barvy, Green Shell – typu araukana  
a Dark Shell – typu Maranska. Cena od 259 kč / ks. říčany 
– u Sport. haly – 3. 3. a 24. 3. 2024 od 9.00 hod. Doprava 
189 kč za celý nákup, doporučujeme objednávat!
info: po-pá 9.00–16.00 hod. tel.: 601 576 270, 
728 605 840. www.drubezcervenyhradek.cz.
n Vývoz fekálií, vývoz jímek, vývoz odpadních vod, vývoz 
septiků. Vše provádíme pomocí vlastní techniky.  
Tel.: 602 318 311.
n Dovoz pitné vody (bazény, studny), dovoz vody do jezírek, 
přistavení nádrží. Tel.: 602 318 311.
n Domov pro seniory kardinála Berana v Mukařově přijme 
do svého kolektivu peČovatelkY/peČovatele 
na hlavní pracovní poměr (odborný kurz není podmínkou). 
Jsme domov rodinného typu s kapacitou 42 klientů. Nabí-
zíme dobré pracovní zázemí, možnost vzdělávání, slušné 
platové podmínky a další zaměstnanecké benefity. V případě 
zájmu nás můžete kontaktovat na tel.: 737 282 812  
nebo e-mailu dsmukarov@praha.charita.cz
n Hledám spolehlivou paní na úklid rodinného domu  
v Říčanech 1x za 14 dní. Volejte: 602 424 681.
n Zemní práce – traktor bagr JCBCX2 a HMl31 bagr 
otočný. říčany a okolí. tel.: 704 079 115, 608 045 083.

n Učitelka nabízí doučování dětí 2.–4. ročníku ZŠ.  
Tel.: 702 833 306.
n anGliČtina – individuální výuka dětí i dospělých 
v Říčanech blízko Jurečka - konverzace, čtení, poslechy, 
gramatika. Možnost on-line výuky. Tel.: 602 158 210.
n KOUPÍM ORIGINÁL DVD, CD, VHS, MC, LP NOSIČE. 
DÁLE KNIHY, SKLO, PORCELÁN, HODINY, OBRÁZKY 
A DALŠÍ POZŮSTALOSTI. TEL.: 727812805.
n pronajmu reklamní plochu na štítu rodinného domu 
u Masarykova nám. 36 m2, cena dohodou. Tel.: 723 584 668.
n Zahradnická firma přijme pracovníka na cca 6 hodin 
denně, možno i nárazově. práce v říčanech a okolí,  
výplata denně. tel.: 607 972 600.
n Koupím sekačku Perla na vysokou trávu. Tel.: 607 246 000.
n Poptávám roubování ovocných stromů. Tel.: 607 246 000.
n Zavedené fitness a wellness studio (Studio Harmonie) 
přijme usměvavou a milou kolegyni na pozici recepční. 
nabízíme práci v přátelském kolektivu. 
více informací: info@harmoniericany.cz nebo  
na tel.: 602 183 825.
n Studio Harmonie přijme paní na občasný úklid.  
info: tel.: 602 183 825, info@harmoniericany.cz.

Soukromá řádková inzerce je zpoplatněna takto:
První řádek soukromé inzerce 100 Kč. Za každý další řádek +50 Kč. 

Ceny komerční řádkové inzerce si vyžádejte na adrese: inzerce.kuryr@ricany.cz.  
Inzerce nabízející pronájem bytu bude nadále zařazena jako komerční. Řádková inzerce musí  

být zaplacena před vydáním konkrétního čísla.

inzerce.kuryr@ricany.cz
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                        Provedu po dohodě 

Tel. 606227390, jsaifrt@seznam.cz

malířské práce, štukování 

Dřevo, železo, nerez, hliník a sklo
Pergoly, zahradní domky, dřevostavby, 

skleníky, brány, terasy, ploty,  
voliéry, sauny, ocelové konstrukce,  

nerezové lankové a umělé designové sítě, 
pronájem bagru 2t atd.

www. specialnimontaze.cz
e-mail: technik@specialnimontaze.cz

Martin Ondřej, Říčany 251 01
tel.: 773 573 636

Olivova dětská léčebna hledá 

uklízeče/ku.
Požadujeme svědomitost, pracovitost  

a čistý trestní rejstřík.

Práce na DPP, DPČ, pracovní doba dohodou.
Bydliště v okolí Říčan výhodou

tel: 602627741, personal@olivovna.cz
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ÚČETNÍ SLUŽBY
Ing. Hana Janíková

➥ Vedení účetnictví a daňové evidence

➥ Mzdové účetnictví

➥ Příprava veškerých daní

➥ Denní kontrola datové schránky

➥ Komunikace s úřady

➥ Konzultace

Říčany (online celá ČR)

+420 776 816 828

janikova.ucetnictvi@gmail.com

IČO: 08588031
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Kardiologie Říčany s. r. o. přijme  
zdravotní sestru i na malý úvazek.

Tel.: 605 514 811,
e-mail: mudr.pokorny@gmail.com

MH. STAVEBNÍ PRÁCE
Nabízí zateplení půdních a střešních  

prostor – tím ušetříte až 70% úniků tepla. 
Máme výhodné ceny materiálu.

Zednické práce, sádrokarton, rekonstrukce.
Ovládáme mnoho jiných řemesel.

Tel: 737 049 180
Za zeptání nic nedáte.

TRHY V ŘÍČANECH
zahajují opět provoz na Masarykově náměstí

Vždy 1x za 14 dní ve čtvrtek od 14.3.  
do 19.12. 2024 (každý lichý týden)

ZAHRADNICKÉ PRÁCE
ÚDRŽBA A REALIZACE ZAHRAD A VEŘEJNÉ ZELENĚ

✿ zakládání a údržba zahrad vč. trávníků
✿ stříhání a prořez okrasných i ovocných dřevin
✿ údržba a stříhání živých plotů
✿ zakládání chodníčků
✿ zahradní osvětlení – technologie in-lite®

Jiří Bušek
tel.: 733 110 986
busoun@email.cz
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Fotovoltaika na klíč s vyřízením dotací
Elektro – instalace, opravy
Hromosvody – instalace, opravy
Revize – spotřebiče, budovy, hromosvody
Chytré domy – LOXONE

MIROSLAV JERIE / elektrorevize

 776 132 048 
 blankajeriova@seznam.cz 
 mirek.jerie@seznam.cz
 www.elektrorevizericany.cz

Jerie_inzerce_71x51.indd   1 14.02.2023   23:04:32
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Provozovna: V novostavbě za studiem  
Harmonie, Lípova 446/3 č.p. 446/3  
(modrošedá budova, která je oddělena 
od parkoviště Harmonie plotem.  
Pouze po předchozím objednání/domluvě.
Tato práce mě nesmírně naplňuje a baví.
Volím individuální přístup ke každé klientce.

Moc se na Vás těším!

MICROBLADING 
OBOČÍ

Jsem velmi vděčná, že mohu představit službu, 
která v Říčanech chyběla.

Microblading - je speciální japonská metoda 
dočasného tetování, která se provádí speciál-
ní čepelkou. Je to forma vláskování a jedná se 

o skladbu (kresbu) mikro chloupků tak, aby vznikl 
3D efekt naprosto přirozeného obočí.

Pracuji s velmi kvalitními pigmenty, i pro ty nejsvět-
lejší blondýnky, které neobsahují kovy – vyzkoušeno 
osobně, jsem silná alergička na jakékoliv barvy obsa-
hující kovy. Pigmenty se ztrácejí v přirozeném tónu – 
žádné nežádoucí blednutí v zelené a modré barvě.

Výdrž je 1-2 roky, dle stavu pokožky, metabolismu 
a dalších nežádoucích faktorů. Už si nebudete 

muset každé ráno zdlouhavě líčit  
a dokreslovat obočí.

Mám mezinárodní certifikát PhiAcademy pod  
vedením jedné z nejlepších  

školitelek v ČR a na Slovensku Zuzany Grigely.

Kontakt pro objednání:

FACEBOOK: Phibrows Kamila Lašáková artist
INSTAGRAM: phibrows.kamilalasakova.artist
MOBIL: + 420 733 607 399
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Nábytek Jiroušek s. r. o. je výrobní společnost se sídlem v Říčanech 
zabývající se především výrobou nábytku do mateřských školek a to již 
více než 30 let, hledá zaměstnance do výroby na tuto pozici:

Montér nábytku – obsluha CNC strojů
Náplň práce: připravovat materiál a zakládat díly na linku,

montovat nábytek a kování

Místo výkonu práce: areál firmy Nábytek Jiroušek s. r. o., Voděradská 2233, Říčany

Co od vás očekáváme:
l  zkušenosti ve výrobní společ-

nosti výhodou
l  manuální zručnost (montování,  

šroubování, vrtání)
l  základní vzdělání,  

výhodou SOU vzdělání 
technický směr

Co vám můžeme nabídnout:
l  čisté prostředí, nejedná se o práci na lince, 

jsou zde jednotlivá výrobní pracoviště
l  zaškolení, vše naučíme!
l  platové podmínky v závislosti na schopnostech
l  stabilní zaměstnání
l  docházkový bonus až do výše 2000 Kč
l pracovní doba po – pá 6.00 – 14.30

Kontakt: tel.: 602 219 730, e-mail: info@nabytekjirousek.eu,  
www.detsky-nabytek-jirousek.cz

Nabízím BROUŠENÍ
➤ nožů a nůžek

➤ pilových řetězů 
➤ pilových a vidiových kotoučů

➤ vrtáků 
➤ zahradních nástrojů, nožů do sekaček
➤ příprava zahradní techniky na sezonu,  

drobné opravy atd...

Vojtěch Bakeš, Kolovraty - Lipany
tel: 606047251
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Stavební firma GREVIS a.s. 
přijme pro práci v Říčanech 
a okolí:

Řidiče Avie (kontejner)
Stavbyvedoucího

Strojníka na bagr (možnost získat  
strojnický průkaz)

V případě zájmu volejte na tel. 602424680
nebo pište na info@grevis.cz
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Historie v obrázcích
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Archiv historických sním
ků M

uzea Říčany čas od času vydá leckdy až bizarní svědectví. Na sním
ku z prvom

ájového průvodu 1989 je zachycena delegace kubánských soudruhů, která k nám
 zavítala na návštěvu. 

M
uži v popředí nesou transparent s nápisem

 „Se stranou a Fidelem
 k roku 2000“. Zatím

co kubánský kom
unistický vůdce zem

řel až v roce 2016, československý socialistický režim
 m

ěl na jaře 1989 před sebou 
už jen pár m

ěsíců. Kdo by to byl býval tušil? A jak vzpom
ínáte na prvom

ájové průvody vy? M
áte z nich dom

a nějakou pam
átku? Podělte se s nám

i! V m
uzeu budem

e vděční za vaše vzpom
ínky i m

ateriály. Zabývá-
m

e se totiž i tak trochu nešťastným
i předm

ěty – více v článku na m
uzejní dvoustraně uvnitř Kurýru.

Prosíme vlastníky historických fotografií (od 19. století do doby po listopadu 1989), kreseb nebo malovaných 
obrazů s regionální tematikou o zapůjčení či darování muzeu. zapůjčené předměty budou po naskenování 

v pořádku vráceny majiteli. Přispějete tak k dokumentaci podoby města a okolí.

M
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